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DEJAVNOSTI:
Izvajamo celotne projekte ali njihove posamezne faze:
Raziskave in študije 
Tehnologije 
Projektiranje 
Nadzori 
Gradbena dela 
Dobava opreme, montaža 
Prevzemanje
Šolanje kadrov, uvajanje proizvodnje 
Izvoz in uvoz 
Trgovina
Finančni inženiring

delamo s svetom

PREDSTAVNIŠTVA, ENOTE IN PODJETJA 
V SLOVENIJI IN V TUJINI

! MUNCHEN Nemčija
DORTMUND
BERLIN

LJUBLJANA Slovenija

ZAGREB Hrvaška
CELOVEC Avstrija

ALŽIR Alžirija

TEHERAN Iran
BAGDAD Irak

KUALA LUMPUR Malezija

V£S£LE BOBOŽIČNE PRAZNIKE IN 
USPEŠNO NOVO LEIO 1994.



• UVODNIK • Koledar dogajanj 1993

Staro leto počasi zahaja, poraja se novo. Nekateri se 
bodo leta 1993 radi spominjali zaradi lepega. Saj vemo, 
čez leta slabe strani življenja zbledijo, spominjamo se 
lepših. In prav je tako. Letos smo prišli med vas, drage 
bralke in bralci, kar petinštiridesetkrat. Vemo, da ste se 
kdaj tudi jezili na nas. Tisti, ki dela, greši. In v naglici se 
kaj rada pripeti kakšna nerodnost. Upamo pa, da se nasI_»Iz —_—__;________  i_l -i • l »i * iboste bolj spominjali po dobrih prispevkih. V našem 
pisanju smo skušali zajeti življenje Zasavja, Litije in 
Radeč. Kako nam to uspeva, lahko vsak teden ocenjujejo

__ l_________i____ ■-*_____ j »•« _ i i ikritične oči naših bralcev. Danes držite v rokah dvojno 
številko (izjemoma je višja tudi cena), ki smo jo 
pripravili drugače kot običajno. Upamo, da vam bo 
novoletno branje všeč. Prihodnji teden ne bo novega 
Zasavca. Izšel bo spet v petek, 7. januarja. Še enkrat: 
obilo zdravja, notranjega zadovoljstva in poklicne 
prodornosti v novem letu, spoštovane bralke in bralci.

^ Kako ho na novoletnem pohodu na Kum

y Kdo ho prvi zavekal v trboveljski porodnišnici

\ Pogovor z direktorjem naj večjega litijskega 
/ podjetja Predilnica Francijem Lesjakom

\ Kako smo Zasavci preživeli novoletne 
/ praznike

Župani ob novem letu

Zasavsko gčspodarstvo 

Pranger in Lampa 

Božič tako in drugače 

Aktualno dogajanje v Zasavju 

Trideset let 

Pogovor: Vlado Babič 

Šopek kulturnih dogodkov

Kultura je njihovo življenje

Zasavski športniki v svetovni 
areni

Velika nagradna križanka 

Letni horoskop 

Pot do bralcev 

December v domu Tišje 

Poročena že 62 let 

Večer s kasetofonom 

Roli Over 93 

Krvavice

Jetrnica leta in najmočnejši 
Zasavc

NASLOVNICA: AD Umi Klemen FOTO: Tomo Brezovar B3 Novoletna reklamna priloga
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Januar sanacijskim programom svojih

A, Planinsko obveznic, trboveljska opozicija u

društvo Kum iz meče vlado, v Steklarni v

rA
Trbovelj tokrat že Hrastniku se odločijo, da ljudi ne * ^

' Z enajstič organizira bodo odpuščali, zasavsko Z
novoletni pohod na 

Kum. Na pot jim uspe zvabiti 
kakšnih 2000 pohodnikov, ki 
doživijo pravi zimski metež. V 
Rudnikih tačas razmišljajo o 
planu proizvodnje, ki se konča 
pri milijonu in 210 tisočih tonah 
premoga za leto, kije pred njimi. 
Zagorjani dobršen del kupnine 
od prodaje občinskih stanovanj 
vložijo v plinifikacijo, trboveljsko 
separacijopaposkusno zaganjajo. 
Hrastničani se namesto z 
ekološkimi težavami ubadajo z 
obratom embalažnega stekla v 
Steklarni oziroma z vprašanjem, 
ali bo na cesti še 400 občanov 
več. Vse tri občine skupaj pa 
obreme njujejo odpadki. Reševali 
jih bodo skupaj z avstrijskim 
partnerjem Bartlom Barkopo iz 
Celovca, ki so ga izbrale za 
najboljšega ponudnika. Na 
zasavsko dolinoje vezan tudi eden 
najpomembnejših dogodkov 
novejše slovenske zgodovine: 35- 
letnica trboveljskega štrajka. 
Okrogla miza, sklicana na to temo, 
ne prinese novih spoznanj. Da to 
hi bila nikakršna katastrofa, so si 
bili enotni udeleženci, temveč 
majhna bitka, dobljena v spopadu 
s centralizmom. Katastrofa pa je 
bankrot trboveljske občine v tem 
mesecu. Bitka zanjo se šele 
začenja.

Februar
S februarjem 

pridejo zimske 
počitnice, virus in 
znova zelena zima, 
z njimi pa prva 

javna predstavitev Slovenske 
zveze, "samostojne slovenske 
korenite desnice", iz katere vsaj v 
tem, po kitajskem horoskopu 
petelinjem letu, ne bo nič. Sledi 
kulturni praznik, z njim nagrade, 
plakete, priznanja in kar je 
podobnih zadev. Tu paješc okrog 
400 beguncev, za katere v Zasavj u 
tudi kar kulturno skrbijo. Livarna 
se ukvarja s presežki, Zagorjani s
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mladino pa od vseh najbolj 
veselita gimnazija in ekonomska 
šola. Zasavska LB je leto 92 
zaključila z dobičkom, radijci pa 
skupaj z ostalimi lokalnimi in 
regionalnimi postajami po državi 
pletejo četrto mrežo. Sicer pa 
T rbo veljčani v tem mesecu dihaj o 
kar v redu zrak, Hrastničani pa po 
gospodinjstvih pridno zbirajo 
posebne odpadke.

Marec
Na trboveljski 

OŠ postaja projekt 
reorganizacije spet 
aktualen, občane pa 
v prvih marčevskih 

dneh razburjajo čudežne 
položnice s takimi in drugačnimi 
zneski - kot se izkaže, za 
nadomestilo uporabe stavbnega 
zemljišča. Blokada trboveljskega 
ŽR počasi nažira življenje v 
občini, v Zagorju oziroma na 
Izlakah pa gre lc-to svojo pot: 
dobijo novo zobozdravstveno 
(zasebno) ordinacijo; in to prvo v 
Zasavju. Težave imajo na drugi 
strani: vodnogospodarska
inšpekcija grozi z zaprtjem 
separacije, a se kasneje omehča. 
Enako se dogaja na železnici: 
najprej bi ukinili dva vlaka na 
progi Ljubljana - Zidani Most, 
nato od namere odstopijo. Še k 
sreči, pravijo tisti, ki se vsak dan 
vozijo z vlaki. Svet sc zavrti še 
okrog Mcstnikove hiše, to sc 
pravi, okrog morebitne lokacije 
za novo cerkev v Trbovljah: bo 
ali ne bo? Sled i nekaj igre v naravi 
oziroma z njo, zarad i česar zagori 
v Šklendrovcu. Igrajo se tudi 
Hrvati: slovenskim lastnikom 
počitniških domov na Hrvaškem 
pošljejo "mastne" odločbe. V 
Zasavju stvar najbolj prizadene 
trboveljsko podjetje M&R. 
Hrastničani izvedo, da jih mečejo 
iz republiškega proračuna. Sledi 
pritožba. Zagorjani in- "rudarji" 
podpišejo pismo o nameri za 
ureditev cone v Kisovcu.

April
Ista usoda kot 

Hrastničane v 
"venmetanju" iz 
državnega 
proračuna doleti 

tudi zagorski varstveno-delovni 
center. Tudi tu sledi pritožba. 
Kasnejši meseci pokažejo, da sta 
bili obe uspešno vloženi. 
Trboveljčani mrzlično iščejo 
začasnega upravitelja proračuna, 
bitka sc odvija med strankami. 
Nato sc začneta za delež od 
obveznic bosti še občina in Ipoz, 
ki ga je prevzel Koržctov sklad. 
SDK poroča o izgubah v 
zasavskem gospodarstvu. Za dve 
milijardi tolarjcvjihje. Na srečni,
13. dan v mesecu, v Steklarni 
priredijo svoj promocijski dan,
14. pa PTT-jevci predstavijo nov
telefonski imenik. V Zagorju 
izbruhne oziroma ponikne afera 
z nekdanjim občinskim 
vodstvom: v svoje roke jo vzame 
SDK. Svojo afero dobijo tudi v 
Hrastniku, in to vobliki pobude z 
Rudnika, da bi od rudarjenja 
nastale razpoke zapolnili zelcktro- 
fi lirski m pepelom iz TOL. 
Izlačani bazena ne bodo odprli 1. 
maja, v njihovih prostorih pa 
občinsko vodstvo zadnji teden v 
aprilu s Slovenskimi plinovodi 
sklene koncesijsko pogodbo za 
dobavo in distribucijo plina za 
naslednjih 29 let. V Šavni peči so 
vztrajni: od zasavskih
onesnažencev hočejo odškodnino 
za škodo na poljščinah, vrtninah 
i n sad nem d revj u. V Iskri S em icon 
stavkajo, Trboveljčani končno 
dobijo stečajno upraviteljico - 
Zagorjanko.

Maj
V Zagorju se 

jezijo, ker njihovi 
otroci poleti ne 
bodo mogli 
letovati v domu v 
Vrsarju. Dom je 

namreč poln vojakov osiješke bri
gade s svojci. V tem najlepšem 
mesecu v vsakem letuje znano že 
tudi to, da bo v Zasavju revizija 
SDK potrebna kar v 12 podjetjih. 
Zagorska Agencija za razvoj dobi
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novo vodstvo, v Iskri Semicon pa 
ostaja staro. Ljubitelji plesa in 
noči se sprašujejo, če bo v 
trboveljsko - zagorski Mesečini 
v nočeh še veselo. Krajani niso 
najbolj za to. Se pa npr. Dolani na 
oni strani hribov precej ogrevajo 
za - daljinsko ogrevanje. Na 
diskače še pomislijo ne ob takih 
težavah. Sploh pa imajo 
hrastniško rudarsko godbo na 
pihala, ki slavi v tem letu 
častitljivih 140 let. Suša že počasi 
pritiska. Zagorjani se odpovedjo 
projektu revitalizacije občin 
Revitu. "Še žal jim bo," trdijo 
poznavalci. Pa tudi v IGM se 
pritožujejo. Včasih so prodali več 
apna.

Junij
Kopalna sezona 

je tu. Najboljši 
ponudnik za 
trboveljski bazen 
je lastnik lokala 
Vrtinec - brez 

konkurence. Kisovški Siporex na 
veliko prodaja svoj plinobeton. 
Tudi zanje je nastopila sezona. 
Trboveljska ZLSD oziroma klub 
Dezam bosta z republike dobila 
nekaj denarja za nekaj projektov. 
Uspe tudi vsakoletni "projekt" 
male šole: petdnevno bivanje na 
Debelem rtiču. Američani 
obiščejo begunce v begunskem 
centru za Savo, poklonijo ček - a 
žal ta ne bo šel samo zanje. Samo 
za Trboveljčane pa je narejen 
sanacijski program, delo začasne 
upraviteljice. Hrastničani pišejo 
pismo dr. Drnovšku, ker ni denarja 
za za dokončanje Ojstrega. 
Strojegranja vedno manj posluje 
z Zahodom, Hrastničani pa 
nikakor nočejo s TOL oziroma z 
njenim pepelom na svojih Blatah. 
Napovedujejo pravo malo 
lokalno vojno, člani vlade 
odstopajo, pa ne odstopajo, pa 
spet, pa spet ne... Zagorska 
drevesa žre lubadar; kdo bo 
pohrustal pepel v Hrastniku? ETI 
Elektroelement prejme certifikat 
kakovosti ISO 9001, za kar jim 
pride čestitat sam premier.
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Julij
Še malo, pa 

bazen nalzlakah.se 
govori prvega dne 
julija. Zagorska 
občina investitorju 

TGPMedijske Toplice izda super- 
gradnjo za del kredita. Begunski 
center v Trbovljah počasi praz
nijo. Le kam je šel ameriški ček 
izpred enega meseca? Tretji julij 
- praznuje tedaj še 3182 rudarjev 
rjavih slovenskih premo
govnikov. Toje njihov stanovski 
praznik se ve. Zagorski Aquapur 
pa tačas svojo čistilno napravo v 
Domžalah na ogled postavlja. 
Slovenski plinovodi z gradnjo 
plinovodskega omrežja sicer 
nekoliko zamujajo, a trdijo, da 
plin v Zagorju še pred zimo 
vsekakor bo. Z vračanjem 
premoženja nekdanjim lastnikom 
je tudi nekaj težav. Že tridesetič 
po vrsti se na Izlakah zgodi 
slikarska kolonija. Zasebno 
podjetje Knapi odpre novo 
proizvodno linijo za predelavo 
odpadnega papirja v lito 
embalažo, Trbovlje obišče min
ister Tajnikar, nekaj dni kasneje 
še zdravstveni dr. Voljč. 
Zagorjani Trboveljčanom 
zavidajo novi rentgen, 
Trboveljčani pa njim nič, ker bodo 
morali zapreti svoj rudnik. Teze 
za pripravo zakona o zapiranju 
jam so v tem poletnem času že 
zapisane: v zagorski občini in v 
Rudnikih. Izlačani se hvalijo z 
najdaljšim toboganom v majhni 
državi, v Rudnikih pa z dražjim 
premogom.

Avgust
Sonce žge, žeja 

je. Suša pritiska z 
vso močjo,

^ ^ kopališča so polna,
hladne senčice tudi. 

V Zagorju vseeno začnejo z deli 
na plinovodnem omrežju. 
Pogodba je pogodba. Samo dva 
tedna pred pričetkom pouka pa v 
Trbovljah zvedo za neprijetno 
novico: da reorganizacije OŠ v 
šolskem letu 93/94 še ne bo. Ker 
republika ni pravočasno poslala 
denarja, in to kljub obljubam. 
SDK pa še vedno piše samo o 
izgubah zasavskega
gospodarstva. V pol leta so jih 
našteli za 2.9 milijarde tolarjev. 
Sredi avgusta Trboveljčani in z 
njimi vsi Zasavci dobijo še
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obljubo o svoji energetsko - sve
tovalni pisarni. Iskra Semicon 
oziroma njeno vodstvo polletno 
poslovanje dokaj dobro oceni, še 
bolj pa je zadovoljstvo s pol
letnimi rezultati videti v zagorski 
Svei. Na Izlakah teče ekološki 
tabor, v hrastniški Tovarni 
kemičnih izdelkov pa napove
dujejo pričetek rekonstrukcije 
obrata krolarkalne elektrolize. 
Zagorjane v avgustovski vročini 
razburja še elektrofiltrski pepel 
n a bodočem letališču, v Trbo vij ah 
pa se kot mravljice pridno 
pripravljajo na zimo. 
Rekonstruirajo namreč toplarno.

September 
Brvi september 

- prvi šolski dan, 
za nekatere sploh 
prvi v življenju. 
Prve predloge v 

zvezi z razpisom ministrstva za 
gospdodarstvo glede
pospeševanja razvoja malega 
gospodarstva pa v prvih 
septembrskih dneh dobijo tudi 
Zagorjani. Nato zadeva utihne. 
Likvidnostni položaj zasavskega 
gospodarstva je porazen. Končno 
pa 8. septembra vesela novica: iz 
državeje le prispelo nekaj denarja 
za reorganizacijo OŠ v Trbovljah 
- od 60 milijonov SIT, kolikor je 
naložba vredna, zaenkrat 15 
milijonov. Razpis za denar za 
prezaposlovanje delavcev v 
premogovništvu dočakajo tudi v 
Rudnikih. Do tega meseca se od 
predvidenih 304 rudarjev uspe 
prezaposlili 221. Nato spet slaba 
novica: onesnažen zrak bodo 
Zasavčani dihali vsaj še dvanajst 
let, Termoelektrarne se menda ne 
splača sanirati. Pa spet nekaj 
dobrega: energetska pisarna tudi 
v Trbovljah in veliki uspehi 
otroško-šolske zobozdravstvene 
službe v lej občini. SDK je 
revizijo že opravila v treh 
podjetjih v Zasavju. Še devet jih 
bo morala. Varstveno-dclovni 
center v Zagorju končno 
obnovijo, sanitarni inšpektor pa 
Zagorjane še obvesti, da se s 
pepelom na letališču ne bi 
bistveno po večala radioaktivnost. 
Vse bi bilo še v mejah dopu stnega. 
Cene ozimnice pa že počasi 
postajajo znane. Sledi spodbuden 
obisk premiera Drnovška v 
Zasavju in 130 let Steklarne. 
Počitnic in poletnega lenarjenja

je dokončno konec.
Oktober 
Prevleka za ceste, 

tako imenovane 
I.S.S. 2000, naj bi 
v Zagorje prišla še 
to leto.

Mimogrede: december je tu, 
afriškega "asfalta" pa od nikoder. 
V Rudnikih se zadeve pletejo 
tako, kot so se pred približno 
tremi leti. Bo štrajk ali ne bo? 
Rudarji v zvezi s svojim vse 
slabšim položajem pišejo celo 
Janezu Drnovšku. Štrajka nato 
n i, ker se le najde denar za nj ihovc 
plače. V Hrastniku se jezijo nad 
brezposelnimi: dela zanje je še 
vedno dovolj, le vse manj ljudi je 
pripravljenih delati. Trboveljčane 
obrača minister Gaspari. Kakor 
on reče, tako je. Je res tudi tisto iz 
njegovih ust, da si je s 
trboveljskimi obveznicami 
opomogla predvsem zasavska 
LB? Zagorjani v tem mesecu 
iznajdejo svojo, četrto različico 
okraja. Bistvo je v tem, da nočejo, 
dabi bil njegov sedež v Trbovljah. 
Črne gradnje cvetijo, Rudis pa 
zanima trgovina z orožjem. 
Valvasorja končno tudi uradno 
pokopljejo na Izlakah. Ali z 
drugimi besedami: simbolno, vsaj 
za naslendjih 300 let. Radio 
Trbovlje se oglasi na novi 
frekvenci (98,1 megaherza) in je 
slišen daleč ter ves dan, vsak dan. 
Hrvaška vojska zasede še hišice 
slovenskih podjetij v Pineti, v 
DD v Zagorju se bojijo, da jih ne 
bi zeblo, s kurilno sezono pa 
dobijo Zagorjani domov tudi 
obvestila o dražjem ogrevanju. 
Obveznice in zakon o zapiranju 
rudnikov jim v tem mesecu 
povzročata še dodatne skrbi. V 
Trbovlje in na Kum pride minis
ter J. J. - in zaoktroberbodi dovolj.

November 
Za prvega v 

mesecu se ve. 
Žalosten, obreden. 
V Trbovljah kljub 
pomanjkanju 

denarja veselo urejajo ceste. V 
Iskri Semicon se spet zapleta, 
od stopajo, pa ne od stopajo... Stare 
zadeve obnavljajo tudi Zagorjani: 
akcijo zbiranja denarja za lastni 
rentgen znova obešajo na veliki 
zvon. Jim bo tokrat uspelo? 
Podpore v občini nekaj imajo, v 
državi pa nič. Začasna

upraviteljica proračuna iz 
Trbovelj odide, krmilo je spet v 
rokah nekdanjih "struktur". 
Zdravstveni domovi opozarjajo 
nacepljenjeproti gripi, Zagorjani 
pa npr. ne vedo, kam z nekaterimi 
odpadki. Hrastniški Sinet, 
invalidsko podjetje, uspeva, malo 
manj pa zakon o zapiranju 
rudnikov pri sosedih, Zagorjanih. 
Sekretar Sovič se sicer z vsem 
. i.inja,toda...Zasavjedobisvojo 
poslansko pisarno (v Hrastniku), 
kamnolom Borovnik pa nekako 
ne more do lastne sejalnice. Do 
okulista bodo menda letos prišli 
tudi v Zagorju, upati pa je, da do 
pravih spoznanj tudi SDK pri 
svojih revizijah. Hrastničani 
začnejo obnavljati dom starejših 
občanov oz. nekdaj dijaški dom.
LrL-iHž-en
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December 
Predstavniki 

nekaterih 
opozicijskih strank 
v državnem zboru 
predlagajo, da 

poslovanje trboveljske občine 
razišče parlamentarna komisija. 
V Trbovljah se čudijo, ker jim 
SDK že spomladi ni ničesar 
dokazala. Rimsko najdbišče za 
Savo ob regionalki Trbovlje - 
Hrastnik ovira gradnjo avtomoto 
baze in bencinske črpalke. 
Strojegradnja se bo odslej grela 
iz lastne kotlovnice, 3. decembra 
praznujejo svoj mednarodni dan 
tudi zasavski invalidi, Zasavčani 
se srečaj o še na j avnem ekološkem 
posvetu, zagorska afera z 
nekdanjim občinskim vodstvom 
paje znova na površju - tokrat jo 
zakuhajo v t.i. Omerzovem 
odboru. Tudi za to zasavsko 
občino napovedujejo
parlamentarno komisijo. Dom 
Franca Salamona v Trbovljah 
i zb crcj o za vzorčn ega v S1 o ven ij i, 
ker se nahaja v skupnem 
kompleksu s stanovanjskimi bloki 
za upokojence. Hrastničani še kar 
ne vedo, kako s pepelom za 
zapolnjevanje od rudarjenja 
nastalih razpok. Prednovoletni 
živ - žav pa je najbolj živ v 
Zagorju. Da le dedek Mraz ne bi 
pozabil teh krajev, za katere 
Zmago Jelinčič na javni tribuni v 
Trbovljah sredi decembra zatrdi, 
d a so j ih povsem pozabili oziroma 
obšli politiki.

Polona Malovrh



Ob koncu leta l 993 smo vprašali župane zasavskih občin in Litije, kaj kot prvi možje menijo 
o letu 1993 v njihovi občini in kakšne napore so pri tem vložili. V vprašanje so sodili tudi 
načrti za prihodnje leto, pa seveda osebno vprašanje ali bodo še kandidirali za to funkcijo.

Leopold Grošelj
Hrastnik - "Z izvajanjem nalog, ki smo jih 

za leto 1993 opredelili v našem parlamentu, 
smo zelo zadovoljni. Uspešno smo realizirali 
dva projekta, za katera smo se v občini 
pripravljali skoraj sedem let. Najprej gre za 
dom za upokojence, saj smo redka občina, ki 
tega doma še ni imela. Zato je bila ta naloga ena 
nosilnih v programu občinskega 
samoprispevka. V letu 1992jetudi Ministrstvo 
za zdravstvo soglašalo s preureditvijo dijaškega 
doma v dom za ostarele občane. Prva faza sc 
izvaja, prihodnje leto bomo nadaljevali drugo. 
Gradbena dela naj bi bila končana junija, iz 
republiških sredstev je bilo za to gradnjo letos 
namenjenih 60 milijonov tolarjev, v prihodnjem 
pa še 80. Vse naloge, ki smo jih opredelili s 
programom samoprispevka, bomo tako v celoti 
realizirali, za kar gre iskrena zahvala vsern 
občanom, ki so sc leta 1988 tako številno 
odločili za samoprispevek.

Drug projekt je rekonstrukcija toplarne. 
Aktivnosti so pripeljale do odločitve, da je 
sedaj toplarna priključena na plin, kar pomeni 
za našo občino bistveno manjšo onesnaženost 
z 802. Študija je pokazala, da se bo emisija 
zmanjšala za polovico. Sočasno smo dve leti 
izvajali delana vročevodu skupaj s sekunadmim 
omrežjem. Skoraj 80 odstotkov programa smo 
že uresničili. Med nalogami je bila tudi obnova 
cestnega omrežja, sem sodijo tako republiške

kot krajevne ceste. Tudi za telefonsko omrežje 
smo namenili velik del sredstev, kar bo 
krajanom omogočilo nove telefonske 
priključke. Omenili moram zahtevno investicijo 
v vodovodno omrežje, tako da v naslednjih 
letih vode ne bo smelo primanjkovati. Rešitev 
problema ob pomanjkanju vode v Turju pa 
ostaja primarna naloga za naslednje leto. Tudi 
na področju šolstva smo s samoprispevkom 
uspeli usposobiti specialne prostore in pridobiti 
nove za predšolske otroke.

V Hrastniku o obveznicah nismo razmišljali 
kot drugje, smo pa že izvajali občinski 
samoprispevek. Tretjino vseh sredstev smo 
namenili za komunalno infrastrukturo, petino 
za osnovno šolstvo in predšolsko vzgojo, dobrih 
44 odstotkov pa za dom za starejše občane. V 
predsedstvu občinske skupščine je bilo 
ocenjeno, da smo s samoprispevkom uspeli 
pridobiti standard, ki ga nekaj časa lahko 
obdržimo in v naslednjih letih nekoliko 
obogatimo iz občinskega proračuna. Z veseljem 
ugotavljam, da smo precej denaija namenili 
tudi razvoju obrobnih KS. Prioriteta v 
naslednjem letuje asfaltiranje cest. ki so bile 
poškodovane v poplavah. Na rednih razgovorih 
in srečanjih v KS ugotavljam, da ljudje delijo 
z rnenoj optimistično napoved, da bo to tudi 
uresničeno.

Glede vprašanja o ponovnem kandidiranju 
za župana moram poudariti, da me moti način 
volitve župana, predviden v novi zakonodaji. 
Sem pristaš tega. naj župana volijo občani 
neposredno, ne pa svet. kjer ne bo izvolitev 
odraz naših volilccv, pač pa političnih strank. 
Če se bom vključil za kandidiranje v občinski 
svet, se ne bom v okviru stranke, pač pa kot 
občan Hrastnika v skladu z veljavnim 
zakonom."

Franc Majnar<li
Trbovlje - "Letošnje leto je bilo za občino 

Trbovlje usodno zaznamovano. Januarja je 
nastopila blokada proračuna, sprejeti je bilo 
treba začasno upraviteljstvo in izdelana je bila 
vrsta ukrepov, ki so bili zajeti v sanacijskem 
programu. Z deblokado v septembru je bilo 
izvajanje nalog v proračunski porabi konkret
neje. Kljub težavam lahko rečemo, da smo z 
napori načrtovane naloge, ki niso bile majhne, 
realizirali. Seveda s pomočjo vseh subjektov, 
ki smo jih tudi načrtovali kot sofinancerje.

Na področju ekologije smo uspeli s prehodom 
dveh kotlov v mestni toplarni na plin. Dela 
bodo končana v januarju. Veliko je bilo 
narejenega na področju priključevanja na 
čistejše energente individualnih porabnikov.

m&z

V finančnem deluje bila realizirana naloga pri 
reorganizaciji osnovnega šolstva. Vrsta nalog 
je bila uresničena tudi na področju lokalnih 
cest, teče gradnja cest republiškega karakterja. 
To so bili zahtevni projekti, ki smo jih kljub 
težavam pri zagotavljanju sredstev lastnega 
deleža uspešno in učinkovito zaključili. 
Pripravljen rebalans proračuna kaže, da bo 
primanjkljaj nastal v višini sedemnajstih 
milijonov, kar bomo likvidnostno pokrivali iz 
drugih virov. Za naslednje leto pa moram 
vendar izpostaviti naslednje: obveznosti iz 
zadolžitve zaradi obveznic nas bodo spremljale 
še nekaj let, za prihodnje leto pomeni ta teža 
bremena okoli tri milijone mark ali 40 od
stotkov proračuna. Tega proračun ni sposoben 
pokriti, zato iščemo mehanizme za pokritje teh 
obveznosti. Pogovori tečejo na republiškem 
nivoju. Računamo, da bomo nekaj občinskega 
premoženja prodali ter na ta način pričeli 
uresničevati obveznosti v prihodnjem letu. V 
prihodnje prenašamo tudi del nalog, ki jih 
glede na dinamiko izvajanja ne moremo pokriti 
v enem letu.

Poslovanje v tako zmanjšanem obsegu 
stroškov, kot smo mi bili priče v letošnjem 
letu, pomeni tudi hude pretrese znotraj samega 
zagotavljanja finančnih virov za porabo, za 
katero ne moremo več trditi, daje optimalna. 
To je tudi ključno vprašanje financiranja v 
prihodnjem letu, ki je še dokaj nejasno. Če 
bodo sredstva za financiranje bodočih občin 
pritekala normalno, potem lahko pričakujemo, 
da bo prihodnje leto nadaljevanje letošnjega. V 
tem trenutku lahko govorimo le o znanih 
dejstvih. Torej bomo naloge lahko realizirali v 
zoženih pogojih. V občinskem parlamentu smo 
nekatere zadeve postavili pod kritično lupo. 
Res je, da je bilo nekaj zadev s težavami 
sprejetih. V parlamentu je več političnega kot 
strokovnega gledanja in to leto je bilo tudi s te
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struni dokaj dinamično. Čas resnično ni bil naš 
zaveznik. Če ozko ocenim delovanje skupščine, 
je največkrat prihajalo do težav, do katerih 
morda sploh ne bi bilo treba priti.

Ko razmišljam o možnosti ponovnega 
kandidiranja za župana,je dejstvo, da določene 
zadeve tudi zakonsko še niso definirane. Po 
drugi strani pa so razmere v sedanjem 
parlamentu ter politična nekultura nekaterih 
poslancev, tisto vprašanje, da je zastavljanje 
stroke v nedogled težko. Človek postaja nekako 
nezadovoljen, saj bi se lahko nekatere naloge 
brez jalovega trošenja energije učinkoviteje 
reševale. Narediti bo sicer potrebno analizo 
delovanja, ocenjujem pa. da seje s političnim 
obremenjevanjem ene stranke z drugo veliko 
izgubljalo. To je zame osnovna prepreka ob 
razmišljanju ponovnega kandidiranja. Mislim, 
da sem bliže temu. da ne bom kandidiral."

Zagorje ob Savi - "Funkcijo predsednika 
skupščine opravljam šeleodletošnjegajanuaija. 
Zaradi zadolžitve občine sem bil na začetku 
velik pesimist. Številke so bile šokantne, 
pavšalno pripravljene številke so pokazale za 
vsako leto do leta 1993 zadolženost za 1.3 
milijona mark. To je pomenilo, da na področju 
infrastrukture ne bi mogli ničesar več narediti. 
Ko po letu dni zrem na to kratko obdobje, lahko 
rečem, da srno naredili velik preskok v občini, 
zato ta prizadevanja sam imenujem projekt 
stoletja. Položili smo okoli šest kilometrov 
vodovoda, v centru in obrobnih krajevnih 
skupnostih, okoli pet kilometrov plinovoda s 
satelitsko televizijo. Poudarek smo dali tudi 
cestni infrastrukturi, saj srno asfaltirali okrog 
13 kilometrov cest. Na vseh projektih smo 
uspeli s pomočjo krajanov in brez kreditov. 
Pričeli smo z rekonstrukcijo Kolodvorske ceste 
in ovinka Ajda na Izlakah. Dela bodo zakl j učena 
v naslednjem letu. Skupaj s petimi občinami 
pripravljamo projekt ločenega zbiranja 
odpadkov. Koordiniramo ga v zagorski občini. 
Z Rudniki rjavega premoga smo podpisali 
pismo o nameri, in v prihodnjem letu naj bi 
Spekter v sodelovaj u z občino pričel z izgradnjo 
obrtne cone v Kisovcu. Za dolgoročno usodo 
občine je izjemnega pomena odločitev, da bo 
sedež podjetja rudnika v zapiranju v Zagorju. 
Občina bo tako nastopala kot enakopravni 
partner pri zapiranju rudnika, prestrukturiranju, 
strokovnem zapiranju in sanacijipovršin. Letos 
je bilo saniranih nekaj plazov. Denar srno 
namenili še razvoju drobnega gospodarstva in 
s tem omogočili zaposlitev nekaj deset 
občanom. Pomembna je obnova knjižnice, ki 
je že nekaj let premajhna za Zagorje.

V tem letu smo iz proračuna poravnali okoli 
milijon mark dolga, za to nismo najeli nobenega 
kredita, kar pomeni, da bo proračun na začetku 
leta na ničli. Velik dolg ostajajo obveznice. 
Danes že lahko rečem, da so prizadevanja 
pripomogla k temu, da se bo občini v letu 1994 
uspelo izogniti blokadi. Pogovori z lastniki 
obveznic so uspešni, saj bomo odplačilo

prestavili. Seveda se bodo problemi še 
pojavljali, saj bo dolg treba pokriti. Nekateri 
sicer hočejo uspeh, ki smo ga letos dosegli, 
prikazati kot povsem normalno situacijo, sam 
pa sem prepričan, da smo s predsednikom IS. 
članov izvršnega sveta in skupščine ter vseh. ki 
delajo vjavnih ustanovah, dosegli skupni uspeh.

Priprava proračuna za prihodnje leto bo spet 
pomenila šok terapijo. Prepričan sem, da bomo 
z jasnim ciljem in pametno politiko kljub 
obremenitvi 1.5 milijona mark poskušali 
narediti čirnveč. Ena od mojih skritih želja je 
športna dvorana v Zagorju za najmljajše in 
športnike, ki se morajo sedaj voziti na uspo
sabljanje izven Zagorja. Sredstva bomo tudi v 
prihodnje iskali v republiki, seveda morajo biti 
najprej jasni cilji. Osebno želim ponovno 
kandidirati za župana Zagorja, seveda če bo v 
prvi vrsti podpora s strani občanov in političnih 
strank, oziroma če bodo ocenili, da sem v tern 
letu funkcijo opravljal uspešno.”

Mirko Ikiplja
Litija - "Leto 1993 smo začeli z umirjanjem 

po državnozborskih volitvah in volitvah v 
Državni svet. Veliko smo pričakovali od velike 
koalicije. Vse kaže, da so bile naše želje in 
pričakovanja prevelika. Za nami je leto afer in 
ostrih upravičenih kmečkih protestov. Prave 
nacionalne strategije za oživitev gospodarstva 
tudi sedanji vladi ni uspelo postaviti. Za 
nameček srno sc soočili še s strahotno sušo in 
njenimi posledicami. Nezaposlenih je vsak 
dan več. Vse to se odraža tudi v naši občini, 
vendar se kažejo tudi nekateri uspehi na 
gospodarskem in drugih področjih. Predilnica 
Litija počasi a vztrajno izhaja iz krize. 
Kmetijsko - gozdarska zadruga Litija uspešno 
gospodari itn. Nekatera zasebna podjetja 
pogumno vstopajo v Evropo. Obrt se dobro 
drži. prevladujejo trgovine na drobno in

gostinski lokali. Žal smo po višini povprečne 
bruto plače na delavca še vedno na 6. mestu od 
spodaj med občinami v Sloveniji.

Kljub temu smo prav po zaslugi velike 
prizadevnosti naših občanov dosegli pomembne 
uspehe na področju komunalne infrastrukture, 
ki bi bili še večji, če jih ne bi zaustavila 
prezgodnja zima. Prednjačijo ceste in obvozi, 
ureditev Šmartna in Litije, v zaključni fazi je 
viseča brv čez Savo v Renkah, gradnja 
večnamenskega objekta v Šmartnem, OŠ na 
Savi. smo pred rešitvijo telefonskega infarkta 
tako v Litiji kot v Šmartnem. Leto zaključujemo 
v prizadevanj ih za življenjsko in za naše občane 
sprejemljivo rešitev v Zakonu o upravnih 
okrajih.

V prihodnjem letu si želim, da bi zaživeli v 
takšnem okraju, kjer bi lahko lastne zadeve 
urejali doma, ne pa izven sedanje očine in 
zapravljali čas in denar v krajih, ki nam niso 
blizu in z nami povezani. Več možnosti glede 
zaposlovanja, da bi se povečala socialna 
varnos ti naš ih ljudi. Ne potrebuj emo miloščine, 
potrebujemo delo in s tem si bomo vse ustvarili 
sami. To bo moč doseči, če bomo krepili lastno 
gospodarsko bazo, odpirali nove obrate itn.

Kar se tiče družabnosti in prijetnega počutja, 
želim strpnosti, še več sodelovanja in 
pripravljenosti priznavati sočloveku in 
sodržavljanu njegovo drugačnost in z njim 
živeti v slogi in medsebojnem zaupanju. Vsi 
skupaj moramo imeti isti cilj: ustvariti pogoje 
za srečno življenje vseh in vsakogar v naši 
mladi in neodvisni državi. In na koncu, da bi 
naša občina resnično zaživela kot središčna 
občina Slovenije, da izkoristimo svoje danosti 
in iz GEOSS-a in ValvasorjevegaBogenšperka 
napravimo objekte, n a katere bomo vsi resnično 
ponosni.

Pripravili: Ivana Laharnar in Joža Konjar
Foto: Branko Klančar in Tomo Brezovar
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Pestili so ga vsi naglavni, pa še vrsta drugih grehov, zadreg, preglavic, težav... 
Ko se je nekaj podjetij pobiralo, so druga zdrsnila navzdol. Prodaja na tuje trge je 
reševala gospodarstvo našega območja. Brez nje bi šlo več kot dve tretjini vseh 
podjetij rakom žvižgat. Seveda pričujoče premišljevanje ne more biti popoln prikaz 
letošnjega poslovanja. Konec koncev še niso povsemznani podatki, niti novembrski, 
še manj pa decembrski. Sicer pa to ni naš namen. Želeli bi v najbolj grobih potezah 
povedati, oz. strniti vse tisto, kar smo med letom v Zasavcu kolikor toliko obeleževali 
s tem, ko smo skoraj v vsaki številki poročali o gospodarjenju v naših podjetjih.

Nelikvidnost je orala
Preglavice z denarjem so sicer že vrsto 

let stalen spremljevalec mnogih podjetij. 
Tolikšnih pa, kot sojih imele posamične, 
zlasti večje organizacije, zlepa ne pomnijo. 
Vse leto j c bilo skoraj ves čas vedno 
blokiranih vsaj deset, če ne več podjetij. 
Na primer Rudniki, kot slišimo že nekaj 
let, menda niti več ne poslujejo preko 
svojega žiro računa. To pove veliko, kot 
sc hudo sliši, da so blokade znašale več 
milijard tolarjev. So pa zanimive nekatere 
izjave. Cementarna je že med tistimi, ki 
kakih posebnih preglavic s plačilno 
sposobnostjo ni imela, pa ETI 
Elektroclcmcnt, in še bi jih lahko nekaj 
našteli.

Manjši obseg 
gospodarjenja

Čeprav nikjer več ne gre za klasično 
planiran je, pa to ne pomeni, da si podjetja 
v začetku leta niso postavila nekaj okvi
rov, nekaj izhodišč in ciljev v letošnjem 
gospodarjenju. Marsikje so nam pojasnili, 
da kakšnih posebnih težav z načrtovanjem, 
izjema je le izvoz, niso imeli. Na domačem 
trgu so se presenečen ja kar vrstila. K sreči 
sojih vodstva predvidevala. Zalo hi lahko 
dejali, da je šlo nekako za predvidena 
presenečenja. Težko j c napovedovati, 
verjetno pa je, da je obseg poslovanja še 
vedno padal v Trbovl jah in Zagorju, malce 
manj pa je bilo to opazno v Hrastniku. 
Polletni podatki so to nazorno pokazali, 
vendar ne morejo biti natančno merilo, 
ker je prišlo v tem polletju do nekaterih 
zanimivih sprememb. Potrebno bo pač 
počakati na podatke o nadaljnjem 
upadanju obsega pošlo vanja ali na manjšo 
rast. Razmere so se pričele popravljati 
šele po poletju in dočakali smo prijetni

začetek postopne rasti. Zanimivo je,dane 
toliko v izvozu, kot v domači prodaji in 
večji prodaji na Hrvaško, čeprav gre zdaj 
tudi v tem primeru za prodajo na tuja 
tržišča.

Odrešujoč izvoz
Lanska prodaja na tuje trge, brez 

Hrvaške, je dosegla okoli sto milijonov

nemških mark. Letošnja naj bi bila vsaj 
deset odstotkov večja. K njej so 
pripomogla največ večja podjetja. Po 
besedah direktorja Steklarne Stojana 
Binderja ho ta kolektiv letos iztržil v 
tujini približno 27 milijonov nemških 
mark, tako j za n jim sc po besedah glavnega 
direktorja izlaškega Eti ja Staneta Goštcta 
uvršča ta kolektiv, ki bo iztržil na tujem 
nekaj nad 23 milijonov DEM. Dokaj sc je 
povzpel izvoz v hrastniški Tovarni 
kemičnih izdelkov, tudi v trboveljski 
Mehaniki so ga naračunali na poldrug 
milijon ameriških dolarjev, spodbuden je 
v zagorski S vci. Svojih izvoznih napovedi 
niso uresničili v trbovel jski Strojegradnji, 
razmeroma visoke so izvozne številke v

trboveljski Iskri Semiconu. Številni drugi 
izvozniki so si zaslužili za preživetje s 
takoimenovanimi dodelavnimi posli. 
Pomembno j c nadaljnje prizadevanje za 
kakovostnejšo prodajo našega blagi) na 
tuje trge. Se pravi, da je mogoče na ta 
način več iztržiti in doseči višje cene. Ali 
z drugo besedo: ne prodajati za vsako 
ceno.

Cena dela previsoka
Ni pomembno ponavljati vseh 

neštevilnih razprav o previsokih dajatvah 
in prispevkov vseh vrst, skratka o vsem, 
kar vpliva na ceno dela. Tudi v zasavskem 
gospodarstvu so enotnega mnen ja, da do 
pravih razbremenitev še ni prišlo, četudi 
gospodarstveniki priznavajo, da se nekaj

zadnje čase le premika. Sloveni ja presega 
povprečje vrste držav, ko gre za delež 
plač, prispevkov in drugih osebnih 
prejemkov v državnih ustanovah (državna 
uprava, javni zavodi, izvajalske 
organizacije ZPIZ ZZZS); nad 
povprečjem je tudi delež materialnih 
stroškov države.

Če k temu prištejemo še tehnično 
opremljenost naših domačih podjetij, ki v 
številnih primerih ne onemogoča višjo 
storilnost, so zadrege zaradi drage 
proizvodnje še očitnejše. Letos j c sicer 
izgubilo delo ali odšlo v pokoj okrog 800 
delavk in delavcev. Naj omenimo, da sc 
obseg poslovanja ni toliko zmanjšal, kot 
se je zmanjšalo število zaposlenih. Še bolj



je to očitno pri produktivnosti. Marsikje 
so z občutnim manjšim številom zaposle
nih naredili toliko kot prej, ponekod še 
več.

Največji škripci
Večkrat smo omenjali gradbeno 

operativo, ki tudi letos ni imela nobenih 
možnosti. Tudi zdaj jih še nima, vendarni 
povsem klonila. Tisto, kar jo je ostalo, 
kaže veliko prizadevnost po začetnem 
vzponu. To velja tudi za Industrijo 
gradbenega materiala, kot naj šibkejšemu 
členu v tej vrsti industrije, kajti Siporexin 
Cementarna bosta leto uspešno končala, 
tudi z dokajšnjo akumulacijo; kar ne velja 
za apnarje. Ampak, kot sc sliši, seje IGM 
v drugem polletju začel postopoma 
dvigovati. Kolektiv ima možnosti, ne samo 
za preživetje ampak tudi za postopno 
ozdravitev in začetno perspektivo, čeprav 
je zelo okleščen. Z neka j veščimi potezami 
so si zagotovili več dela. Še vedno je zelo 
zapleten položaj Iskre Scmicon; januarja 
mu zapade precejšnje posojilo. Tudi v 
drugih podjetjih imajo preglavice z 
vračanjem kreditov in posojil.

Zagaten položaj 
rudnikov

Leto 1993 bo v zgodovini rudnikov 
rjavega premoga zapisano kot eno 
najneugodnejših, najtežjih, če ne celo 
najslabših. Obseg proizvodnje jc dosežen 
v višini nekaj manj kot 1,2 milijona ton in 
ne omogoča preživetja kolektiva. Potrdila 
seje ugotovitev o tem, da bi bila kolikor 
toliko optimalna proizvodnja vsa j v višini 
1,4 ali 1,5 milijona ton, oh hkratnem 
nadaljevanju sanacije poslovanja vključno 
z zmanjševanjem zaposlenih. Priznane 
cene premoga v energetiki omogočajo lc

pokritje do dve tretjini proizvodne cene, 
pomoč države s subvencioniranjem pa, 
kolje znano, že nima več tolikšne podpore, 
kol v začetku. Rudarskemu kolektivu torej 
ne kaže kdo ve kako ugodno, ne glede na 
to, da bo v nekaj letih prišlo do opuščanja 
pridobivanja premoga kar v treh rudnikih.

Rdeče številke ostajajo
Vcč kol 80 odstotkov vse leto pridelane 

izgube ho odpadlo na rudnike, ne bodo pa 
sc jim mogli izogniti še v nekaterih drugih 
podjet jih, o čemer pa odgovorni 1 jdujc nič 
kaj radi ne govore, češ, da bo več mogoče 
povedati o njih šele februarja prihodnje 
leto. In ker v rudnikih niso pokrite niti 
izgube iz prejšnjih let, bo to breme viselo 
kot Damoklejev meč, resda najprej nad 
rudarskim kolektivom, posredno pa tudi 
nad Zasavjem v celoti.

Če skušamo k letošnjim gospodarskim 
rezultatom prišteti še začetek lastninjenja, 
ki vsaj posredno nima nobene zveze s 
poslovanjem podjetij, j c pa opravljeno 
kar veliko dela z njim, hi morali ugotoviti, 
da prihodnje leto vendarle začenjamo

obračati nov list tudi na tem, priznajmo, 
pomembnem področju. Sicer so nam 
revizije v nekaterih podjetjih odkrile tudi 
nekaj nepravilnosti, toda ko že pišem o 
tem, ne ho napak omeniti,da so inšpektorji 
morali v zaključno poročilo o pregledu 
zapisati tudi, da je podjetje odtujilo, 
pravzaprav kar ukradlo del družbenega 
imetja, v tem primeru nekaj tisoč nemških 
mark, ki jih j c namenilo za pomoč pri 
nakupu določene medicinske opreme v 
trboveljski bolnišnici. Skoraj bi lahko 
rekli, da j c ukradlo del dohodka, kar je 
seveda popoln nesmisel. S tem pa nočemo 
reči, da v posameznih drugih primerih ni 
bilo napačnega ravnanja z družbenim 
imetjem. To je že druga zgodba, ki sc bo 
tudi znašla na straneh naše revije.

Zasavsko gospodarstvo lani še ni 
zlezlo na zeleno vejo; se je pešalo, ni pa 
opešalo ali se sesulo; ni naredilo toliko, 
kot je želelo. Moralo hi več za izboljšanje 
svojega položaja. V številnih podjetjih 
so pokazali izjemno žilavost, ki je 
slonela na prepričanju, da po dežju 
zmeraj sonce pride.

Milan Vidic
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Svetilke smo začeli prižigati letos z namenom, da bi - 
pohvalili in opozorili na tiste, ki izstopajo iz sivega povpreč ja 
z lepimi zgledi, ki so dokazali, da pristna človečnost ni 
izumrla in da nam tudi drobne stvari lahko polepša jo dni.

Najprej srno pohvalili nam neznanega okoljevarstvenika, ki 
je opozoril na odgovornejši odnos do narave s tablo:" Kjer osel 
leži. tam dlako pusti!" Opozorilo je postavil napoti od Renk 
do Polšnika, sredi gozda, ki ni naletelo na gluha ušesa. Opazili 
smo lepo urejene hišice avtobusnih postaj, ki ležijo ob cesti iz 
Trbovelj proti Čebinam. Postavili sojih domačini ob pomoči 
KS Klek. Svetilko smo prižgali stanovalcem lepo urejene 
Vovkove loke v Trbovljah. Larnpo smo podarili tudi Litijanom 
- Stanovajsko komunalnemu podjetju. Cvetličarni Vijolica pa 
tudi občini, ki je namenila nekaj denarja za urejanje zelenih 
površin. Pohvalili smo Elektro Trbovlje, ker so v Hrastniku 
lepo obnovili transformacijsko postajo nasproti stare občine. 
Ponovno smo svetilko poklonili Litijanom. ki so tokrat poskrbeli 
za vidne oznake na cestah in s tem prispevali še k večji 
varnosti.

V dnigern polletju srno svetilko najprej prižgali zagorskim 
gasilcem zaradi lepo urejenega novega poslovno operativnega 
centra. Ob prazniku KS Steklarna v Hrastniku srno pohvalili 
še tamkajšnje krajane, ki vseskozi razvijajo kul turno in športno 
tradicijo. Larnpo srno podarili stanovalcem naselja Ojstro pod 

, Žrebljevirn hribom v Trbovljah, zaradi skrbne nege. čistoče, , 
hortikulturne ureditve... V Hrastniku so septembra polepšali 
podobo mesta z ureditvijo brežin ob glavni cesti skozi mesto 
ob potoku Boben. Pohvalili srno jih tudi zaradi lepo izdelanih 
tabel, s katerimi izrekajo dobrodošlico obiskovalcem. S svetilko 
smo razveselili še delavce Delavskega doma v Zagorju, ki so 
z dobrodelno očiščevalno akčjfb prostovolno poskrbeli za 
lepši izgled tega kulturnega lirama. Pohvalili srno KOP 
Hrastnik, ki je v oktobru organiziral ževšesto akcijo zbiranja 
posebnih odpadkov po gospodinjstvih, \,arnpo srno prižgali 
tudi trgovini Dežman v Trbovljah zara$i nove fasade, ki s

V. V ^ .V.V.JiJ
svojo živahnostjo izstopa iz poypiečja i ^ post h sivino mesta. 
V novembru sije svetilkopnslužifo ruiistitnodmštvoTibovljc, 
ki kljub finančni stiski /e nekaj let ptireja razne akcije, s 
katerimi navdušuje občan, k k-p.ši ureditvi mesta. Tudi letos 
so ocenili najlepše ure jene hišc,< okorni s "pekočo koprivo" I 
opozorili na malomarnosti. ČemšctaŽanom, organizatorjem 
solidarnostnih akcij in \ sem, kt sopokkočili napomoč družini 
Zupan iz Jesenovega, pp l/gtadnji lijbvega doma, smo prav 
tako podelili svetilko.:pii|jtisilj:ipii:|ta:splidaniost med ljudmi 
še živi pTpj:
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Letos smo nadaljevali z opozarjanjem na sramotne 
stvari v Zasavju in okolici. Mnoge malomarnosti in 
nepravilnosti še vedno niso urejene, zato odgovorne 
ponovno pribijamo na p range r.

V prvem polletju srno povsem neuspešno opozarjah na 
hišo, ki to ni - nekdanjo Franckovo gostilno v Zagorju in 
na strehe r pribili odgovorne z občine. Opozorili srno na 
malomaren odnos vrtičkarjev iz Trbovelj, k^pri trim stezi 
nad Gimnazijsko cesto v bližnjo grapo odlagajo razno 
kramo in so oropali gozd podmladka. Opazili smo še eno 
črno odlagališče - napoti proti zaselku Vine nad Zagorjem. 
Na steber smo pribili tudi tiste prebivalce ulice Sallaurnines. 
ki smeti odlagajo v klet, kjer shranjujejo živila. Naprangerju 
se je znašel zavržen tičko v Farčnikovi koloniji. Hiša na 
Prešernovi 8 v Zagorju se podira, smo zapisali. V njej še 
vedno živijo ljudje. Občina pa nič. Enako je tudi s hišo sredi 
Zagorja, na Cesti zmage 35a, ki še naprej ostaja sramota. 
Na Sekretariatu za varstvo okolja in urejanje prostora so 
nam zagotovili, da bodo hišo dokoncaletausposobili. Leto 
se izteka, spremembe ni nobene. Tudi pločnik pred 
Ljubljansko banko v Zagorju je še vedno redko prost - za 
pešce namreč.

V drugem polletju smo najprej na steber pribili PTT 
Trbovlje zaradi zmešnjave v telefonskem imeniku na 
področju Zasavja. Opozorili srno na vse slabše stanje ceste, 
ki pelje na Zgornji Prhovcc, saj je za javni prevoz vedno 
bolj nevarna. S stebrom srno se preseli h v Litijo in nanj 
pribili tamkajšnji PTT, ki ni odstranil prazne telefonske 
govorilnice ob litijskem mostu. Opozorili smo še na prob
lem komunalnih odplak, ki tečejo pred diskontom MIT v 
Trbovljah in s smradom odvračajo kupce ter sosedom 
grenijo življenje. Potrkali smo na slabo vest vsem, ki 
svinjajo Zasavje s kupi smeti, kljub temu, da v Zasavju so 
javna odlagališča komunalnih odpadkov. V Litiji smo na 
p range r pribili nekdanje prostorske načrtovalce, ki so 
postavili Zdravstveni dorn Litija tako visoko in daleč od 
centra mesta. In vse, ki so obljubljali, dahov Zdravstvene m 
domu tudi lekarna, pa je ni. Na pranger srno oktobra 
privezali odgovorne zaradi neurejenega platoja na 
avtobusnem postajališču pod pokopališčem v Trbovljah. 
Še vedno visijo tam. Zbodlo nas je pomilovanja vredno 
stanje nekdanje osnovne šole v Toplicah, na Kopalniški 
ulici v Zagorju. Za njeno popravilo menda še lep čas ne bo 
denarja. Opozoriti srno na probleme stanovalcev blokov



Božič je...
- odpiranje prelepega, ravnokar zavitega darila, ker ste pozabili 

odstraniti ceno.
- poskus zaviti kolo s premalo zavijalnega papirjanabožični večer.
- kupovanje daril za nekoga drugega; daril, ki ste si jih celo leto 

želeli kupiti zase, pa si jih niste mogli privoščiti.
- spoznanje, da nimate takšnih mer, za katere so vsi mislili, da jih 

imate.

Ouiafauu Božič je med ljudmi 
gotovo najbolj priljubljen 
praznik, ki je v stoletjih 
zvezal nase celo paleto 

najrazličnejših kulturnih prvin in z njimi šeg, navad in verovanj, ki so 
velikokrat predkrščanskega izvora. Božič je spomin na Kristusovo 
rojstvo v Betlehemu.

Božič v Sloveniji
Božič kristjani ne praznujejo kar iznenada, ampak sc nanj pri

pravljajo. Pripravaje dvojna: daljna in neposredna. Daljna je advent, 
neposredna pa dcvetdnevnica. Advent pomeni 'prihod', torej čas, ko

se verniki pripravljajo na 
Kristusov prihod. Pri
pravljajo se štiri adventne 
nedelje. To ponazarja 
adventni venec, ki ga zadnje 
čase vidimo vse pogosteje 

tudi pri nas. Spleten je iz smrečja, na njem pa so štiri modre ali bele 
sveče in violetni trakovi. Vsaka sveča pomeni eno adventno obdobje. 
Ker krščanstvo meni, daje Kristus luč sveta, prižigajo vsako nedeljo 
eno svečo.

Božič se imenuje sveti dan in je edini praznik v vsem letu, ki se tako 
imenuje. Ima tri maše. Prva je opolnoči. To je polnočnica ali angelska 
maša, druga je v zgodnjih jutranjih urah in se imenuje zorna ali 
pastirska maša, tretja pa je čez dan in se imenuje dnevna ali velika 
maša.

Božič je povsod po svetu tipičen družinski praznik. Ljudje takrat 
ostajajo doma; po prepričanju naših prednikov je tako velik praznik, 
da ga ne smemo motiti niti z obiski.

Božič v Zasavju nekdaj
Starejši ljudje sc radi 

spominjajo tega dogodka, ki 
je bil za njih kol otroke eden 
najpomembnejših 
dogodkov v celem letu: 
"Zime so bile nekdaj bolj 

značilne kot sedaj. Bilo je zelo veliko snega, kar je nekako povečalo 
čar božične noči. En dan pred božičnim večerom smo postavili 
božično drevesce. Okrasili smo ga z doma pečenimi keksi 
najrazličnejših oblik, v živopisane papirčke smo zavili bonbone ali 
sladkorne kocke in jih prav tako obesili na drevo. Božično drevesce 
je pomenilo simbol upanja in veselja. Pod drevesce smo postavili jasli 
- miniaturno prikazane prizore Kristusovega rojstva, poklonitve 
pastirjev in treh kraljev. Figurice so bile razpostavljene v hlevčku, 
votlini. Otroci, ki smo prihajali k polnočnicam iz oddaljenih vasi, smo

si pot osvetljevali z baklami iz suhega lubja, katere so nam pripravili 
starši. Noči so bile jasne in odsev luči iz naših bcikel se je iskril v 
snegu. Prav pravljično je bilo. Ko smo se vrnili, smo dobili vroč čaj 
in svež kolač, odrasli pa so pili kuhano vino. Naslednje jutro smo si 
iz. božičnega drevesca lahko izbrali bonbone zavite v pisan papir."

Božič sedaj
V času komunističnega sistema božiča, kot vemo, ni bilo najbolj 

priporočljivo praznovati. Le tisti, ki so ostali zvesti svoji veri, so tiho 
praznovali božič. Ampak časi so se spremenili in to praznovanje 
postaja vedno bolj pomembno tudi pri nas. Medtem ko smo mi 
zamudili dolga leta praznovanj, sc temu niso odrekli drugod po svetu. 
Američanom na primer pomeni najpomembnejši praznik celega leta.

Nanj se prično pripravljati že 
zelo zgodaj. Že v novembru se 
prične kupovanje daril, ki jim ni 
videti ne konca ne kraja. Božič 
je namreč zanje tudi najbolj 
zapravljivi čas celega leta. Pri 
darilih ljudje ne štedijo, saj 

hočejo razveseliti prav vsakogar. Nekaj dni pred božičem postavijo 
drevesce. Domišlija la čas ne pozna meja. Namreč, hiše in njihove 
okolice so fantazijsko okrašene. Potekajo prava tekmovanja za 
najlepše okrašeno hišo. Otroci se veselijo Božička (Santa Claus), 
majhnega moža z dolgo belo brado in rdečo kapo ali kapuco ter 
rdečim plaščem. Na hrbtu nosi koš z lepo zavitimi darili, okrog pa 
potuješ sanmi, ki jih navadno vozi osem sevcrnihjelenov. Nabožični 
večer se zbere vsa družina ob značilni večerji, po večerji pa poteka 
obred odpiranja daril, ki sc ga seveda najbolj veselijo otroci.

Neltaj značilnosti božiča
- barve so rdeča, zelena, rumena
- značilne rastline so božje clrevce (simbolizira dobro voljo in 

veselje, odganja demone), omela (simbolizira nesmrtnost, življensko 
bistvo), v ZDA pa je priljubljena roža svetega večera.

-božične voščilnice so navada, stara stošestdeset let. Prve voščilnice 
so bile le enostavno okrašene, kmalu so sc pojavile romantične scene 
s snegom, angelci, na angleškem tako priljubljenimi taščicami, 
zvončki in prikazi rojstva.

Katja Božič

Seasons Greetinjs
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Delavci Rudisa 
doma

Trbovlje - O pokolu hrvaških delavcev v 
Alžirijijebilo že veliko napisanega. Politična 
situacija v tej državi je spodbudila trbvcljski 
Rudis, da je predčasno iz svojih (SCT) 
delovišč v Konstantinopolu umaknil svoje 
delavce. Med delavci so bili tudi trije 
Zasavci. Marija Cestnik, vodja splošne 
kadrovske službe na teh deloviščih je 
mnenja, daje ta poteza Rudisa zelo dobra. 
Vsem delavcem iz Slovenije so dali na voljo 
možnost, da se vrnejo v domovino.

Fundamcntalistični islamski ekstremisti 
znajo biti za tujce zelo nevarni. Tako je bilo 
tudi gradbišče vedno pod nadzorom vojske 
in žandarmerijc. "Čeprav je bilo za varnost 
dobro poskrbljeno," pravi Marija Cestnik, 
"ni bilo povsem varno." V Alžiru je ostalo le 
nekaj delavcev SCT-ja, ki so v večini 
muslimani. Tudi alžirski delavci so ostali v 
delovnem razmerju, saj dela na gradbišču, 
kljub vrnitvi delavcev niso povsem 
prenehala. Delavci so se vrnili v soboto 18. 
decembra, ob polnoči so s čarterskim 
poletom prispeli na brniško letališče. Pri 
odhodu iz Alžirije jim tamkajšnje oblasti 
niso delale težav. Marija Cestnik pravi, daje 
mnogim Alžirccm zaradi tamkajšnjih 
dogodkov žal, vendar je v zraku čutiti strah 
zaradi ekstremistov. Če se bo stanje 
normaliziralo, se bodo delavci po vsej 
verjetnosti naslednje leto vrnili. Rudis je 
dal prednost varnosti svojih delavcev pred 
poslom. Ti neljubi dogodki sc vsekakor 
poznajo tudi pri zaslužku, vendar je v teh 
časih hvale vredno, da se vodilni odločijo 
(ne.glede na posledice) za takšno potezo. 
Pravzaprav so delavci prišli domov le 
nekoliko prej, kot so načrtovali, saj so 
nameravali praznike preživeli doma. 
Pomembno je tudi, da kljub zaostreni 
situaciji v Alžiriji Rudis skuša ohraniti 
poslovne stike v tej državi. Ko pa se bo 
situacija umirila, se bodo delavci vrriili in 
nadaljevali s svojim delom.

J.N.

Ne za proračun
Trbovlje - Na zasedanju skupščine 

trboveljski poslanci niso sprejeli rebalansa 
letošnjega in osnutka proračuna za 
prihodnje leto. Nasploh so sprejeli le 
malo predlaganega, po štirih urah in pol 
pa so se zaradi nesklepšnosti ZZD razšli. 
Skupščina je za proračunske porabnike 
odredila začasno finansiranje v višini 
dovoljenega obsega letošnje javne 
porabe. Mesečne dotacije bodo za 
marsikoga nižje, kot bi bile, če bi poslanci 
sprejeli rebalans proračuna, saj republiška 
vlada z zadnjo renominacijo trboveljski 
občini kar za dobrih slo milijonov tolarjev 
povečuje sprva predvideni obseg javne 
porabe.

Prav o razdelitvi dodatnih sredstev se 
poslanci niso sporazumeli. Največ očitkov 
je letelo na projekt občinskih obveznic in 
vnovičnega kratkoročnega zadolževanja 
znotraj proračuna iz sredstev 
stanovanjskega programa. Ker rebalans 
ni bil sprejet, so z dnevnega reda umaknili 
tudi osnutek proračuna za leto 94, saj ga 
je IS izdelal na osnovi predlaganega 
rebalansa. Predlog predsednika IS, da bi 
tako rebalans kot osnutek proračuna 
pripravili skupaj z opozicijskimi 
strankami, je ostal brez dogovora. Usoda 
obeh pomembnih dokumentov je torej 
nejasna. Kratko bodo potegnili spet 
proračunski porabniki, saj bodo v 
obdobju začasnega finansiranja dobivali 
kar četrtino manj denarja, kot bi ga ob 
spodobno sprejetem proračunu.

Poslanci so zavrnili še nekaj 
predlaganih dokumentov. V poldrugem 
letu so se že drugič izrekli proti gradnji 
sakralnega objekta na sicer cerkvenem 
zemljišču pri muzeju v središču mesta. 
Po zagotovilih predlagatelja in večine 
arhitektov bi novi sakralni objekt samo 
oplemenitil zdajšnjo podobo središča 
Trbovelj, večine poslancev pa s svojim 
predlogom niso prepričali. Prav jih ni 
prepričalo 450 podpisov Trboveljčanov, 
ki so gradnjo nove cerkve podprli. Tisti

poslanci, ki so v razpravi povedali svoje 
pomisleke o gradnji, so dvomili o 
primernosti prostora, geoloških pogojih 
in finansiranju, vsi pašo odločno zavrnili 
kakršnikoli ideološki preznak svojih 
razprav. S slednjim pa za tiste, ki so 
gradnjo nove cerkve v Trbovljah podprli 
in investitorja, niso bili posebno 
prepričljivi.

A.K.

Sprejeli osnutek 
proračuna

Hrastnik - Na 24. skupni seji delegatov 
ZZD, zbora KS in DPZ sp delegati namenili 
kar precej časa svojim vprašanjem. 
Obravnavali so škodo, nastalo zaradi 
suše v kmetijstvu. Pri obravnavi renom- 
icnaicje proračuna občine Hrastnik za 
leto 1993 so ugotavljali, da bo poslovanje 
zaključeno s približno 22 milijoni tolarjev 
primanjkljaja. Sprejeli so osnutek 
proračuna za prihodnje leto s planom 
nalog po posameznih področjih. Sprejeli 
so predlog Odloka o odvajanju odpadnih 
in padavinskih voda, po katerem naj se 
odvajanje le-teh izvaja v ločenem in le 
izjemoma v mešanem sistemu. Odlok je 
predlagalo Komunalno-stanovanjsko 
podjetje Hrastnik ter prisotne med datgim 
seznanilo s pogoji za priključitev na 
javno kanalizacijo, kanalizacijskih mrežah 
oziroma o prevzemu tovrstnih objektov 
in naprav v upravljanje, meritvah odvoda 
porabljene vode kot tudi o čiščenju, 
prekinitvah odvajanja... Udeleženci so 
na seji sprejeli predlog Odloka o 
ustanovitvi stanovanjskega sklada, strinjali 
so sc z imenovanjem Alojza Deželaka za 
direktorja javnega zavoda KRC "14. 
oktober" Hrastnik, premlevali predlog o 
gradnji kirurške ambulante v Trbovljah, 
pregledali pa so tudi statuta javnih 
zavodov Zdravstvenega doma Hrastnik 
in Zasavskih lekarnTrbovlje. In se strinjali 
s spremembami in dopolnitvami.

P.R.
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konec septembra m ga uporabljajo ze dva meseca. Denar 
za nakup so zbrali iz lastnih sredstev zavoda, dobili so tudi 
kredit od Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije, 
skoraj tretjino denarja so prispevale nekatere hrastniške
ustanove in posamezniki. Zdravstveni dom Hrastnik se 
zahvaljuje vsem, ki so pripomogli k nakupu reševalnega 
vozMa. Promocijo vozila bo prav na dan .zida Zasavca - 23. 
decembra pred Zdravstvenim domom v Hrastniku.
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Častniki v 
Hrastniku

Hrastnik - Območni
organizacijski odbor Združenja 
slovenskih častnikov (ZSČ) je v 
soboto v dvorani KRC v Hrastniku 
priredil častniški ples. "Prireditev ni 
bila le družabno srečanje. Njen 
namen je bil tudi promovirati 
prenovjeno častniško organizacijo z 
novim imenom Združenje
slovenskih častnikov. Promocija 
zato, ker je na prvi pogled neopazna 
razlika ali zgolj sprememba imena 
organizacije (prej: Zveza častnikov 
Slovenije) varljiva. Po določilih 
statuta prejšnje zveze so bili v ZČS 
vključeni tudi častniki in podčastniki, 
ki so bili med slovensko vojno na 
drugi strani barikad. Novo ime pa 
pogojuje članstvo zgolj tistih, ki 
nosijo uniformo in čine slovenske 
vojske in v času osamosvajanja niso 
sramotili svojega položaja. Članstvo 
v sedanjem združenju je 
prostovoljno, osnovni namen 
organizacije je ustvarjati pravo 
podobo in mesto slovenskih 
častnikov v naši družbi. Da bo delo 
bolj usklajeno, so se samostojne 
občinske organizacije ZSČ občin 
Hrastnik. Laško. Trbovlje in Zagorje 
tudi glede na tesno povezanost s 
slovensko vojsko organizirale na 
območni ravni," pravi Bojan Šoper.

Prav to enotnost so na sobotnem 
večeru s svojo prisotnostjo potrdili 
častniki in podčastniki vseh štirih 
občin. Večera, ki je bil kulturno 
prijeten, domač, a slavnosten, se je 
udeležil tudi strokovni sodelavec 
predsedstva ZSČ Janko Ljubič. 
Navzoče je pozdravil major Matjaž 
Piškur, poveljnik TO območja. S 
kratkim povzetkom dogodkov 
slovenske zgodovine v zadnji vojni 
je dokazal, dani le poveljnik in vojak, 
temveč tudi prijeten govorec. Kul
turni del srečanja so zaznamovali

pevski zbor Korona. MGL Svoboda 
II Trbovlje in recitatorka Katarina 
Pajer. Program je popestrila modna 
revija Studia M Mojce Kovačič in 
ansambel Veter.

Mateja Grošelj

Na novoletnem sprejemu, ki ga bo 
imel župan litijske občine Mirko 
Kaplja v sredo, 27. decembra, bodo 
podeljena tudi občinska priznanja za 
leto 1994. Prejeli jih bodo: Matilda 
Kišek za delo na področju rejništva. 
Joža Konjar in Anka Kolenc za delo 
na kulturnem področju, Liljana Lovše 
za delo pri izobraževanju In 
organiziranju kmečkih žena. Emilija 
Planinc in Franci Lesjak za dosežke 
na gospodarskem področju, Marija 
Smrkolj za krvodajalstvo in delo v 
organizaciji RK. Zvone Elzner za 
delo na kulturnem in humanitarnem 
področju. Ivan Lovše in Marko 
Konjarza smeloin odločno ravnanje 
ob ukazu za predajo orožja TO in 
Posestvo Grinače za uspešno 
gospodarjenje.

Po neuradnih rezultatih se je v 
akciji zbiranja podpisov, ki je 
potekala do 15. decembra v litijski 
občini, od 13.932 volilnih 
upravičencev kar 10.152 podpisalo 
za samostojni upravni okraj. To je za 
občino Litija pomemben argument, 
s katerim bo nastopala v prihodnje, 
saj se je tako odločilo 73 odstotkov 
volilnih upravičencev.

Podružnica SLS Litija je imela v 
četrtek. 16. decembra, svojo prvo 
novinarsko konferenco. Na njej so 
predsednik Franci Rokavec, Janez 
Lukač in drugi člani spregovorili o 
pomembnosti odločitve občanov za 
samostojni okraj. Javnosti sporočajo, 
da imajo na sedežu stranke vsako 
sredo od 9. do 1 L ure odprto pisarno,

Upokojenski kotiček
Predlogi slovenskih upokojenskih društev, naj bi Zavod za 

pokojninsko invalidsko zavarovanje v finančnem načrtu za 
prihodnje leto zagotovil vsaj za četrtino večji enkraten letni 
dodatek za rekreacijo, ni bil uslišan. Upravni odbor je menil, da 
spričo sedanjih razmer v zagotavljanju vsega potrebnega 
denarja za redna izplačila pokojnin in vseh drugih dajatev ni 
mogoče računati na kakršnakoli večja sredstva zate in podobne 
namene.

Prav tako zavod ni privolil v znižanje zbirne prispevne stopnje 
na 29.4 odstotka (se pravi za 1.6 odstotka oziroma po 0.8 
odstotka za delodajalce in zavarovance), kakršno je s 
proračunskim memorandumom za prihodnje leto predlagala 
vlada. Po dosedanjih izračunih bo namreč pokojninsko in 
invalidsko zavarovanje tudi ob nespremenjeni veljavni prispevni 
stopnji 31 odstotkov, oziroma dvakrat po 15.5 odstotka in 
prenosu letošnjih presežkov med prihodke prihodnjega leta, 
leto 1994 končalo z izgubo (16 milijard tolarjev). Res jo bo še 
utegnil pokriti iz rezervnega sklada, ki pa je že zdaj pod z 
zakonom predpisano ravnijo.

Državni parlament ni prižgal zeleno luč za vladin predlog o 
podaljšanju intervencijskega zakona o usklajevanju pokojnin v 
letu 1994. Upokojenci lahko konec januarja pričakujejo 
dvomesečne proračune pokojnin, za kar bo Zavod moral 
zagotoviti vsaj 5.6 milijarde dodatnih sredstev v odnosu na leto 
1993 in še to le ob pogoju, da bo parlament tudi za leto 1994 
določil najnižje možno (85 - odstotno) razmerje med povprečno 
pokojnino za polno delovno dobo in povprečno plačo. Očitno 
je, da poračune pokojnin upokojenci v letu 1994 ne bodo 
prejemali vseskozi. Predvidene so spremembe zakona o 
pokojninskem in invalidskem zavarovanju, v katerih te vrste 
proračunov bržčas ne bo več.

Milan Vidic

kjer bodo nudili pomoč delavcem 
pri izvajanju Zakona o delavskem 
soupravljanju. Občani lahko dobijo 
tudi nasvete za vlaganje certifikatov. 
Menijo, da je zelo spodbudno In 
zadnji čas. da se je začela reševati, 
lokacija deponije lokalnih odpadkov, 
kjer imajo možnost sodelovati tudi 
občani.

Na zadnjem zasedanju zborov 
litijske skupščine so trije poslanci 
Zelenih Slovenije Nace Šteferl.Jože 
Hostnik in Franci Lesjak podali 
izjave, da izstopajo iz stranke, v 
skupščini pa bodo naprej delovali 
kot neodvisni poslanci. Sredstva, ki 
so namenjena za njihovo delo. bodo 
namerili osnovnim šolam za 
financiranje ekoloških programov.

Krajani Spodnje Slivne so letos 
spet prejeli priznanje Turistične 
zveze Slovenije. V kategoriji krajev 
s tranzitnim turizmom so se uvrstili 
na 2. mesto, takoj za Mojstrano. To 
je res uspeh!

28. skupno zasedanje vseh treh 
zborov SO Litija je bilo v četrtek. 16. 
decembra. Poslanci so dnevni red 
razširili z dvema točkama: 
informacijo o glasovanju za upravni 
okraj v občini Litija in problematiko

večnamenske športne dvorane. 
Precej hude krvi je povzročil predlog 
podelitve priznanj občine Litija za 
leto 1994, ker še vedno ni sprejet 
ustrezen pravilnik. Poslanci so 
sprejeli predlog o začasnem 
financiranju javne porabe v prvih 
treh mesecih leta 1994. osnutek 
odloka o spremembah in dopolnit
vah odloka o nadomestilu za porabo 
stavbnega zemljišča v Litiji, potrdili 
dosedanjo višino točke za izračun 
nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča tudi za leto 1994. Ob 
poročilu o regresiranju dela realnih 
obresti malemu gospodarstvu za 
najete kredite pri bankah so 
predlagali, naj se v letu 1994 seznam 
upravičencev poveča. Pri informaciji 
o izvajanju Zakona o lastninskem 
preoblikovanju podjetij so sprejeli 
sklep, da se oblikuje posebna komi
sija, ki bo nadzorovala lastninjenje. 
V enomesečno razpravo so dali nekaj 
osnutkov programov in odlokov, za 
program dela IS in upravnih organov 
občine Litija v letu 1994 in 
problematiko večnamenske dvorane 
v Litiji pa je zmanjkalo časa.

Zbrala: Joža Konjar



PD Kirni pripravlja za planince in planinke, rekreativce, 
športnike in vse ljubitelje gora že 12. tradicionalni novoletni 
pohod na Kum. Pohod bo 2. januarja 1994 - ob vsakem 
vremenu, startna mesta pa bodo odprta od 6.30 ure najprej - 
v Trbovljah (na mostu) in na Dobovcu ter iz smeri Hrastnika 
od mostu čez Savo. Organizacijski odbor bo poskrbel, da bodo 
pohodniki lahko varno prispeli na Kum v vsakem vremenu. 
Organizirana je radioamaterska in zdravstvena služba, člani 
PD pa vas bodo na Kumu sprejeli z brezplačnim čajem.

Če boste na pohodu prvič, tretjič, petič, boste sprejeli spo
minsko bronasto, srebrno ali /.lato značko. Vsi tisti, ki bodo na 
pohodu že desetič, bodo prejeli spominsko plaketo. Vse bo družilo 
veselje, daje skromna zamisel leta 1983 prerasla v tradicionalni 
zbor ljubiteljev gora, ki vsako leto znova potrjujejo, da je takšen 
način rekreacije prijeten začetek novega leta.

Udeležba pohodnikov se vsako leto povečuje. Dosedanjih 
enajst pohodov seje udeležilo 15990 udeležencev, okrog 1500 
udeležencev na enem pohodu. Za varno in uspešno izvedbo 
pohoda skrbi organizacijski odbor s preko 60 članov društva, ki 
prostovoljno in brez denarnih nadomestil opravijo sprejete 
obveznosti. Vsak pohodnik brezplačno prejme kontrolni kartonček, 
spominsko značko ali plaketo, na zaključku vzpona pa brezplačen 
čaj v planinski koči na Kumu. katera je v letošnji akciji 
"najprijetnejša planinska postojanka" zasedla tretje mesto v 
sredogorju.

Zaradi zimskih razmer, ki vladajo v tem času na Kumu, 
organizatorji opozarjajo pohodnike na ustrezno opremo, predvsem 
obutev in obleko. Čeprav se pohodniki udeležijo pohoda na lastno 
odgovornost, bodo nezadostno opremljenim odsvetovali pohod 
že na startnem mestu. Za varno in sproščeno planinsko hojo bo 
lokalna cesta (most čez Savo - Dobovec - Lontovž) zaprta za 
avtomobilski promet od 6.30 do 10.30 ure.

Čemšenik - Konec novembra 
je stekla solidarnostna akcija za 
pomoč Lavrinovi družini iz 
Dobrljevega. Sredstva so se zbirala 
na župnijskem uradu. Župljani so 
zbrali 175.500.00 SIT. za kar je že 
nabavljena potrebna količina 
kritine v Salonitu v Anhovem. V 
ponedeljek sojo tej družini tudi že 
pripeljali.

T.S.

Litija - Preteklo sobotoje bila v 
Litiji zaključna prireditev 
dvomesečne akcije Kmečkega 
glasa za zbiranje novih naročnikov. 
V bogatem kulturno zabavnem 
programu so na triurni prireditvi, 
ki jo je vodil Alojz Podboj, 
sodelovali: Gledališka skupina 
GEOSS Vače. MPZ Polšnik. 
Modra kronika in Folklorna 
skupina Javorje. Srečanja se je 
udeležil predsednik SLS Marjan 
Podobnik, ki je odgovarjal na 
vprašanja urednika KG Borisa

Dolničarja in gledalcev ter izžrebal 
prvo nagrado akcije: avto Fiat 
Panda. Aktiv kmečkih žena iz 
Litije. Vač, Gabrovke. Kresnic in 
Jevnice je pripravil kulinarično 
razstavo, Slavko Kvas pa 
fotografije najstarejših naročnikov 
KG. Za ples je poskrbel ansambel 
Borisa Razpotnika.

J.K.

Trbovlje - Zavod Zasavske 
lekarne, ki ima svoje lekarniške 
enote v Hrastniku, na Dolu pri 
Hrastniku, vTrbovljah in Zagorju, 
bo prešel s 1. januarjem na 40- 
urni delovni teden, za svoje 
sodelavce in sodelavke. Odpiralni 
čas vseh lekarn, ki sodijo v okvir 
tega zavoda, ho ostal 
nespremenjen. Stranke oziroma 
občani zavoljo tega ne bodo v 
ničemer prizadeti.

T.L.

Trbovlje - V* torek. 14. 
decembra so delavci SGP Zasavje 
pričeli urejati nov javni park. Stal 
bo na območju, kjer je še pred leti 
bilo osrednje trboveljsko

Poveselili se bodo
Izlake - V domu starejših občanov Polde Eberl Jamski bodo 

tudi letošnji božič slovesno pričakali. V torek so stanovalci skupaj 
z delavci okrasili novoletno jelko v novem večnamenskem 
prostoru in smreko pred vhodom v dom. Okrasili so tudi vse 
skupne prostore, po željah stanovalcev pa tudi njihove sobe. 
Predbožični čas je popestril koncert moškega pevskega zbora 
Loški glas s solistom Ladkom Korošcem, ki so ga stanovalci toplo 
pozdravili. Na sam božič bo v za to namenjenem prostoru 
tukajšnji župnik opravil slovesno božično mašo. na kateri bo 
sodeloval tudi cerkveni zbor.

V dneh pred novim letom pa pripravljajo za svoje stanovalce še 
vrsto zanimivih prireditev. Tako bodo fizioterapevtke pripravile 
veliki žur lizkulturnikov. Kot že ime pove, je namenjen predvsem 
tistim stanovalcem, ki so tu zaradi rehabilitacije s pomočjo 
fizioterapije, pa tudi zunanjim udeležencem, ki se tu razgibavajo 
pod fizioterapevtkinim očesom. Organizatorke pripravljajo za 
vse udeležence žura pogostitev z vrsto igric, kijih bodo udeleženci 
seveda opravljali glede na svoje zmožnosti.

V sredo bo stanovalce obiskal dedek Mraz s spremstvom. Po 
krajši prireditvi v avli doma bo dedek Mraz obiskal stanovalce po 
sobah in prav Vsakemu prinesel kakšno darilce in mu osebno 
zaželel vse najlepše v Novem letu. Nekakšen zaključek starega 
leta v domu pripravljajo v četrtek popoldne. V novi dvorani bodo 
skupaj z ansamblom Zasavci lahko tudi zaplesali ali pa se 
slovesnejc pomenkovali in se na tak način poslovili od starega 
leta.

Mojca Kunšek

pogorel hlev. ki je bil last 
Župnijskega urada Čemšenik, v 
KS prav tu vidijo eno možnih 
lokacij za mrliško vežico, kar je 
že dalj časa želja in potreba kraja. 
Za izgradnjo mrliške vežice bodo 
zbrali del sredstev s 
samoprispevkom. V župnišču sicer 
potrebujejo objekt, kakršen j im j e 
pogorel (garaža, shramba za 
kurjavo, gradbeni material, 
orodje...), vendar so že v preteklih 
letih priskočili na pomoč 
pokopališkemu od bom in odstopili 
del pogorele stavbe za hrambo 
krst in ostale opreme za pokop. 
Zato vsi upajo, da se bodo tudi 
sedaj ustrezno dogovorili in našli 
primerno rešitev. Projekt bo vodila 
in financirala KS Čemšenik.

T.S.

40 let ZPM
Trbovlje - Občinski odbor ZPM Trbovlje je organiziral v 

četrtek. 16. decembra ob 17. uri v prostorih zgradbe Ulice 1. junija 
19 krajšo slovesnost ob 40. letnici delovanja Zveze prijateljev 
mladine Slovenije. Ob tej priliki je bil govor o pomenu te 
organizacije tudi v teh in prihodnjih letih, o možnostih dela v 
korist mladine, ker zelo primanjkuje denarja, podelili pa so tudi 
zlate častne znake ZPM Slovenije za dolgoletno in uspešno delo. 
Prejeli so jih: Marinka Bučar. Ana Zupnačič, Ema Zalezina. 
Martin Naraglav in Igor Herman. Čestitke tudi z naše strani!

T.L.

pokopališče na Leninovem trgu. 
Dela bodo opravili po sprejetem 
načrtu, naročnik del pa je občina 
Trbovlje.

T.L.

Litija - Skavti iz Litije so v 
nedeljo. 19. decembra v okviru 
akcije Betlehemska luč prinesli 
luč miru iz Betlehema tudi v Litijo. 
Po krajšem kulturnem programu, 
ki je bil ob 17. uri pred litijsko 
cerkvijo, soverniki prižgane lučke 
odnesli v svoje domove.

J.K.
Čemšenik - Preteklo nedeljo je 

černšeniški župnik Tone Humar 
povabil člane pokopališkega 
odbora pri KS Čemšenik na 
sestanek in ogled lokacije za 
mrliško vežico. Potem, ko je



KARATE TRBOVLJE 
93

V soboto in nedeljo je Karate klub TIKA Trbovlje izvedel 
že 21. tradicionalni karate turnir Trbovlje 93. Tudi tokrat 
je bila udeležba izredna, saj je v dveh dneh na tekmovalni 
prostor stopilo 205 tekmovalcev iz 29 klubov iz Slovenije in 
Hrvaške. Ta turnir je eden najmočnejših v Sloveniji.

V soboto so bila na sporedu tekmovanja v katah in športnih 
borbah za mladince, članice in člane. V katah pri članicah jc bila 
Trboveljčanka Alja Perger peta, pri članih Borut Markošek 6., 
Nedžad Hozanovič pa 7. V športnih borbah pri mladincih je bil Rok 
Vodišek odličen 5., Matjaž Lenič pa j e izpadel v 2. kolu. V športnih 
borbah pri članicah seje zelo dobro borila Ida Dedič, ki je osvojila 
odlično 4. mesto.

V konkurenci članov, kjer se je pomerilo kar 35 tekmovalcev, sta 
od domačih nastopila David Krajne in Borut Markošek. David se je 
od tekmovanja poslovil v tretjem kolu, kjer je priznal premoč 
kasnejšemu nosilcu bronaste medalje Urošu Rozmanu iz Ljubljane, 
Borut pa je bil zaradi premočnega udarca nasprotnika v glavo 
diskvalificiran v tretjem kolu.

V nedeljo so tekmovali dečki in deklice. V katah je bil v skupini 
do 12 let prepričljivo najboljši domačin Miha Kovačič, Jernej 
Simerl je zasedel 16. mesto. Peter Zore je bil v skupini nad 13 let 
soliden sedmi, pri deklicah je Daliborka Goronja osvojila peto, 
Katja Zore pa sedmo mesto. Zelo dobro sta tekmovali tudi Ida Dedič 
in Maja Kostanjevič v katah pri starejših deklicah - Idaje bila druga, 
Maja peta, Senada Kamerič pa 6.-7. V športni borbah do 55 
kilogramov je Peter Zore za las izgubil dvoboj v 1. kolu, Miha 
Kovačič pa j c bil v isti konkurenci na koncu peti.

Zmagovalci:
Člani: borbe: Miroslav Gorenc (MB): kale: Kristofel Štemberger 

(II. Bistrica); članice: borbe: Polona Vilar (Lj.): kale: NinaGodcša 
(L j.); mladinci: borbe: Smili jan Hriberšek (Sev.); dečki nad 12 let: 
Boštjan Jelen (Vel.); deklice do 12 let: Špela Bratož; deklice nad 
12 let: Ana Sever: borbe: dečki do 55 kilogramov: Miha Božič 
(vsi Kolektor Idrija); dečki nad 55 kilogramov: Adi Džuzdarovič 
(Čarnium Kranj).

B.M.

Trbovlje - S D Trbovlje je od 17. do 19. decembra organiziralo že 
drugič v tej jeseni sejem rabljene smučarske opreme v avli doma 
Svobode. Tudi tokrat so na sejmu sodelovali s strokovnimi nasveti 
smučarski učitelji in trenerji tega društva. Svetovali so pri prodaji in 
nakupu smučarske opreme - sni"*’, palic, oblačil, rokavic, kap, 
čelad, očal in še marsičesa drugega.

T.L.

Litija - Konce tedna je v Litiji potekal božično novoletni sejem, 
ki gaje organiziral KUD Zgaga. Kljub elanu in trudu organizatorjev 
jim na ploščad pred LB ni uspelo privabiti večjega števila kupcev 
in otrok, ki jim je bil sejem namenjen. Hkrati je v soboto popoldne 
na nasprotni strani ceste všportni dvorani potekal božično novoletni 
Živ-žav, ki ga je organizirala Hopra d.o.o. Otroci so se z gosti in 
dedkom Mrazom zabavali vse popoldne.

J.K.

Ijmtovi - SD Trbovlje bo pripravilo smučarski! tečak za začetnike, 
ki bo potekal na Lontovžu nad Dobovcem od 25. do 30. decembra. 
Tečaj bodo vodili izkušeni smučarski učitelji. Zagotovili so 
vsakodnevni prevoz iz doline. Prijave sšrekc,akp na sedežu društva 
na Opekarni.

T.L.

1. ČE BI SE ŠEST-Veter
2. SOBOTNA NOČ - Miša & Oto
3. NA ŠTAJERSKEM PA ZMEROM LUŠTNO BO - Aleksander Jež
4. VRNI SE - Napoleon

1. THE SIGN-Aceot base
2. PALOMA NERA-Severina
3. ID 00 ANVTHING FOR LOVE... - Meat Loaf feat B. Tyler
4. ČRVIN - Aerosmith
5. IMMPOSIBLE - Ceptain Hollywood proj.

I
Glasujem za:

^ J Moj naslov:
I »
■ Glasovanje pc dopisnicah na naslov: Radio Trbovlje, Trg svobode 11a, 61420 Trbovlje | 
I do srede v tekočem tednu. Na sporedu ob nedeljah ob I8.uri.



Pojasnilo
V prtjsiiji številki Zasavcu smo tekst Od srca k srcu 

opremili s fotografijo lepo urejene izložbe prodajalne 
Piramida v Zagorju brez navedbe, za katero prodajalno 
gre. Dela vkiim v trgovini, ki smo jih.s takšno objavo prizadeli, 
se opravičujemo. Prav gotovo so v okrasitev vložile ogromno 
truda ter časa in s pravico so ponosne na urejeno trgovino, 
ki je med najlepše okrašenimi v Zasavju.

Uredništvo

Popravek objave
Pri objavi prostega delovnega mesta pravnegasvetovalca 

v oddelku za varstvo okolja občine Trbovlje se število let 
delovnih izkušenj pravilno glasi 5 in ne 8 let, kot je bilo 
pomotoma objavljeno.

Načelnica: Danica Trugar

NEPOZABNI DNEVI
Letos je sneg zapadel prej kot navadno, zato je prva skupina 

hrastniških petošolcev že zaključila šolo v naravi. Vrnili so se 
zdravi in polni lepih vtisov. Slavica in Rajko Bočko, oskrbnika 
koče na Kalu, si zaslužita vso pohvalo. Prijazna človeka sta, 
polna topline in razumevanja. Skupaj z voditelji Andrejo Mlinar, 
Milošem Kopušarjcm, Petrom Kavzarjem in Lilijano Sotošek so 
bili pet dni kot velika, srečna družina. Vsak dan so imeli tri ure 
pouka, dopoldne smučanje v treh skupinah ter sankanje. Po 
kosilu so počivali, nato spet odrinili na sneg. Koliko smeha je 
bilo, ko so delali sneženega moža, iglu, se kepali do onemoglosti! 
S sprehoda na Mrzlico so se vrnili prijetno utrujeni. Tri dni se je 
sneg lesketal v soncu. Četrti dan pa se je vreme spremenilo. 
Spustila seje megla, zavel je mrzel veter in v enem dnevu polizal 
vso snežno belino. Tekmovanje v smučanju je, žal, odpadlo. 
Zanimivo pa je bilo predavanje o nevarnosti snežnih plazov in 
film o lovcih ter življenju v gozdu v vseh letnih časih.

Večere so preživljali ob risanju, glasbi, plesu. S svojimi 
učitelji so se veliko pogovarjali. Tudi najbolj zadržani so se 
sprostili in lepo vživeli v novo okolje in 6. decembra sta jih 
obiskala Miklavž in parkelj. Miklavž Miloš je prinesel poln koš 
dobrot, parkelj Peter je bolj za šalo kot zares rožljal z verigami. 
Za zaključni večer so petošolci pripravili program z glasbenimi 
in plesnimi točkami.

Spali so vdevetih sobah. Stroga komisija je ocenjevala njihovo 
urejenost. Na panoju so viseli izdelki. Tamara in Jernej ne bosta 
pozabila vzpctinice, na kateri sta razbila sani in jo brez poškodb 
peš primahala v Rajsko dolino. Tudi ljubezenska pisemca, ki so 
romala iz fantovskih sob v dekliške in obratno, jim bodo ostala 
dolgo v spominu. Zdaj še ne vedo, da je prva ljubezen kot prvi 
sneg, ki skopni,šepreden prav zapade. Stiriinštirideset petošolcev 
je preživelo pet nepozabnih dni na svežem zraku. Doma so ostali 
le bolni. Za socialno ogrožene je zimovanjc plačala šolska 
hranilnica iz obresti, 5100 SIT bodo plačali starši v dveh obrokih. 
Njihovi otroci so bili v varnih rokah. Naužili so se čistega zraka, 
naučili smučati, doživljali lepote narave in druženja z vrstniki. 
Spoznavali so, da so strpnost, prijaznost in nesebičnost tiste 
vrline, kijih mora imeli človek.

Manja Goleč

I '*
Milanova
kost

Ob koncil leta se spodobi nekoliko pogledati nazaj: ne gre 
za inventuro, bolj za poskus ugotoviti, o čem vse sem skušal 
karkoli povedati, tu in tam opozoriti na kak žgoč pojav doma 
in drugod. Kar širok zamah sem si privoščil takrat, ko sem 
se loteval zaposlovanja, brezposelnosti, socialnih vprašanj, 
gospodarskih problemov in vsega, kar je tako ali drugače 
vznemirjalo naše bralce.

Pri roki imam tudi nekaj mnenj in ocen ter pogledov 
posameznikov in skupin. V nekaterih podjetjih so mi zamerili, 
da se nisem bolj natančno loteval žgoče problematike plač; 
da sem ostajal preveč na površju, so dejali, namesto, da bi 
poimensko povedal, koliko j e kdo dobil. Mogoče res, ampak 
Zasavc si ne more privoščiti enostranskega obravnavanja 
plač, ne da bi imel pred seboj celovitost problematike ali 
vsaj v okviru panožnih pogodb.

Kar nekaj zasebnikov mi je dejalo, da smo v celoti pri 
našem glasilu zanemarjali razvoj zasebnega podjetništva 
ali še bolj natančno: v primerjavi z družbenim sektorjem, 
smo z njimi ravnali mačehovsko. Sprejemamo kritiko, toda 
samo deloma, kajti kdorkoli je korenito pregledoval številko 
za številko, je moral priznati, da smo kar številni m zasebnim 
podjetnikom dali razmeroma dovolj našega prostora.

Največ kri lični h pa tudi pohvalnih pripomb seje nanašalo 
na obravnavanje zaposlovanja in socialnih prilik. So zasebni 
podjetniki, ki so prepričani, da smo preveč prostora 
odmerjali sociali v celoti in brezposelnosti, kot enemu med 
pojavi s tega področja. Znabiti res; drži pa, da živimo na 
območju, kjer do pred kratkim sploh nismo poznali 
brezposelnosti, zato je hiter porast nezaposlenih dobesedno 
šokiral ljudi, pa tudi oblastna in druga telesa. Veliko ljudi, 
ki so se znašli na cesti, med njimi največ žensk, je pohvalno 
ocenilo prizadetost ob pisanju o njihovih usodah, 
preizkušnjah, s katerimi so se morali srečati tako rekoč brez 
svoje krivde. Dejale so mi, da jih je ta kolumna včasih celo 
bodrila in prepričevala, da niso ostale povsem osamljene.

Kot mi je dejal naš znesti bralec je bila kost včasih trda, 
tu in tam zrahljana, pa spet trša glede na to, katerega izseka 
iz vsakdanjega življenja sem se loteval. Vem, da vsent ni bilo 
mogoče ustreči, še manj pisati po njihovi meri; vem tudi, da 
Živimo sredi izjemno razgibanega dogajanja. In tudi, da 
zlepa nismo dogajanj tako zelo spolitizirali, kol prav letos. 
V lakih razmerah mora človek veliko znati, se neprestano 
učiti, razgledovali. Pa včasih vseeno ugotoviš, da si usekal 
mimo; takšno je pač novinarsko delo. Zdaleč od tega pa mi 
ni in nam ni v redakciji časnika šinilo v glave, da bi bili 
izključni razsodniki. To bi bilo preveliko breme za naše 
delo. Vsem veliko veselja ob Božiču, pa trdnega zdravja in 
osebne sreče ter uspehov v letu 1994.

Milan Vidic
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Kar 30 let je že minilo, odkar so dogradili nov pediatrični 
oddelek pri Splošni bolnici Trbovlje. Srečanja, ki je 15. decem
bra potekalo v avli otroškega oddelka, so se udeležili medicinsko 
in drugo osebje tega oddelka, upokojeni sodelavci in sodelavke, 
predstavniki drugih oddelkov in vodstvo SBT, predstavnik 
Zdravstvenega doma Trbovlje in nekateri vabljeni gostje. Na 
srečanju je prim. dr. Ludvik Kramberger orisal otroško varstvo 
in zdravstvo od leta 1919 do današnjih dni. Sedanja predstojnica 
oddelka dr. Majda Lušič je orisala delo tega oddelka v zadnjih 
letih. O problematiki Splošne bolnice je spregovoril namestnik 
direktorja dr. Jože Čuk. Dobre želje s čestitkami pa je osebju 
otroškega oddelka SBT posredoval tudi direktor Zdravstvenega 
doma Trbovlje dr. Samo Fakin.

Ko se je v letih 1950 - 1957 
pojavila potreba o bolnišničnih 
zmogljivostih za otroke, so za 
bolne otroke skrbeli splošni 
zdravniki v svojih ambulantah 
in posvetovalnicah za matere in 
dojenčke. Najstarejši sta bili v 
Trbovljah, od leta 1919, in v 
Hrastniku, od leta 1927. Tudi 
cepili so jih proti kozam in davi- 
ci. Občasno so opravljali še 
preglede šolarjev. Na terenu so 
delovale babice in redke 
patronažne sestre. V bolnišnici 
jebilodo 10bolniških postelj za 
otroke. Visoka obolelost in smrtnost otrok sta bili posledica 
nerazvitega zdravstvenega varstva žena in otrok. Leta 1951 so v 
Trbovljah ustanovili šolsko ambulanto. Leto za tem je pričela 
delovati šolska zobna ambulanta. Zdravstveni dom Trbovlje je v 
letih 1957/58 v "stari bolnici" uredil in opremil posebne prostore za 
otroški in šolski dispanzer, šolsko zobno ambulanto ter dispanzer 
za žene. Zagorje je dobilo dispanzer za predšolskem šolske otroke 
leta 1959, Hrastnik leta 1965.

V Splošni bolnici Trbovlje se je leta 1957 zbral iniciativni odbor 
za zgraditev zdravstvenega centra v Trbovljah. Med pobudniki je 
bil tudi prim.dr. Ludvik Kramberger, znan in priznan pediater. 
Dogovorili so se o pripravah za gradnjo tega centra. Ta je padla v 
vodo, ker so takrat pripravljali v Ljubljani gradnjo Kliničnega 
centra, dogovorili pa so se, da sc zgradi v I. etapi pediatrični oddelek 
SBT. Dr. Krambcrcger je dejal: "Po temeljitih razpravah, zbiranju 
in analizi najrazličnejših podatkov, smo prišli do zaključka, da 
potrebujejo Revirji poleg zdravstvenih domov, tudi bolnišnice s 
kirurškim, internim, ginekološko-porodniškim, pediatričnim 
oddelkom ter oddelkom za uho, grlo in nos." Bolnišnica naj hi imela 
skupno 250 bolniških postelj. V povezavi s specialistično polikliniko, 
zdravstvenim domom in lekarno bi bilo to pravo zdravstveno 
središče.

Imenovali so gradbeni odbor, ki je imel strokovno komisijo. Na 
zahtevo investitorja (OLO Ljubljana) je moral investicijski pro
gram zajeti ves zdravstveni center in predlagati rešitve za vse

Foto: Tome Brezovar

njegove sestavine, opremo, stroške. V začetku leta 1960 je bil 
investicijski program gotov. "Pooblaščeni organ investitorja ga ni 
sprejel zaradi odklonilnega stališča predstavnika ministrstva za 
zdravstvo, češ da si slovenski narod tolikšnih investicij ne more 
privoščiti, ko je vendar trebil graditi Klinični center in bolnice v 
Mariboru, Celju,..." je dejal dr. Kramberger in nadaljeval: "Če bi se 
kljub temu odločili za gradnjo, bi ne smeli porabiti več kot 340 
milijonov dinarjev za novi pediatrični oddelek in začasno ureditev 
porodnišnice;"

Akcija je zastala. Spomladi leta 1961 pa sta republiški sekretar za 
zdravstvo Niko Šilih in njegov pomočnik, ki je prejšnje leto 
ugovarjal investiciji v Trbovljah, dala pristanek za gradnjo. Za 
začetek je bilo potrebno zagotoviti finančna sredstva. 25. maja 
1961. leta so vendarle odprli gradbišče v soseščini stare bolnice. 
Gradnja je potekala dve leti in pol, predvsem zaradi finančnih zagat. 
Nova stavba z opremo je stala 389,345.972 dinarjev. Dotacije v 
denarju ali materialu so prispevali posamezniki in podjetja iz 
Zasavja, okraj Ljubljana ter zavod za socialno zavarovanje v 
Ljubljani in Trbovljah. Najeli so več posojil v skupnem znesku 243 
milijonov dinarjev. Gradbena dela je prevzelo SGP Zasavje iz 
Trbovelj, dela na instalacijah sta izvedla Elcklro Trbovlje in Klima 
Celje. Okolico je uredila Komunala Trbovlje za ceste, kanalizacijo 
in nekatera mizarska delaje poskrbelo podjetje Rast iz Ljubljane. 
Medicinsko opremo sta dobavila Sanolabor iz Ljubljane in 
Hospitaldent iz Zagreba.

V investicijskem programu je bilo določeno, da bo v novi stavbi 
razen bolniškega oddelka za stacionarno zdravljenje otrok tudi vsa 
izvenbolnišnična specialistična in dispanzerska služba za otroke, ki 
mora delovati ves dan in vso noč, kot redna in dežurna služba. 
Celotnemu Zasavju sta bila namenjena hospitalni oddelek in del 
širše dispanzerske dejavnosti, predvsem psihološka in ortodontska. 
Vse strokovne enote vhiši so sestavljale Center za otroško zdravstvo, 
ki je bil organizacijsko in upravno vključen v Splošno bolnico 
Trbovlje kot poseben oddelek. Šef Centra je usklajeval delo 
posameznih strokovnih enot, ki so imele svoje odgovorne vodje. 
Unicef je Centru priznal status intermediarnega centra za Zasavje. 
Od Unicefa so dobili precej medicinske opreme in terensko vozilo.

"Po štirih letih uspešnega delovanja je bil po sili takratnih predpisov 
v začetku leta 1968 Center za otroško zdravstvo razformiran. Vse 
dispanzerske enote so bile priključene Zdravstvenemu domu 
Trbovlje, ostale pa so v skupni stavbi. Zato sta strokovni pristop in 
sodelovanje ohranjena na vseh stičnih točkah. Tako ta naša otroška 
bolnica še vedno opravlja enotno in celovito zdravstveno varstvo 
otrok in mladine,"je še dodal dr. Kramberger.

Tine Lenarčič



Že nekaj mesecev objavljamo v Zasavcu rubriko Srbija press, pod 
katero se podpisuje beograjski dopisnik Vlado Babič. Zdaj se je z 
družino seli v Slovenijo, v domovino svoje žene, in se odločil, da bo 
začel znova. Vlado Babič bi lahko napisal zanimivo knjigo o 
predsedstvu, saj je bil tam dolgo časa zaposlen. Najprej je delal v 
Titovem kabinetu. Končal pa je kot šef protokola v predsedstvu 
razpadle Jugoslavije. Morda bo nekega dne napisal takšno knjigo. 
Zaveda se, da pri 45 letih ni enostavno začenjati novo kariero, kljub 
temu se poizkuša kot novinar v nekaterih slovenskih časopisih. V 
veliko zadovoljstvo mu je, da se je njegovo pisanje začelo prav z 
Zasavcem. Želel je, da bi o žalostnih in turobnih dogodkih v Srbiji 
pisal na drugačen način. Odkril je optimističen pristop, čeprav bolj 
temno obarvan, z namenom, dadogajanje vSrbijirelativizira. Meni, 
da obstajata samo dve možnosti - ali se jočeš nad seboj ali smejiš. 
Vlado Babič si je izbral ironijo.

Ste že kdaj prej pisali?

Ne. čeprav me je žena k pisanju 
spodbujala. Vedno sem imel občutek, 
da bi moral pisati, se odzivati na 
pisma bralcev, a tega nisem nikoli 
storil. To je ostala samo velika želja. 
Sicersem v državni službi ogromno 
pisal, vendar so bila to bolj suhoparna 
dela. Ko sem ostal brez službe, je 
bila dobra stran tega, da se mi je 
končno ponudila možnost, da 
uresničim dolgoletne želje.

Kaj nameravate početi sedaj?
Pišem za Delavsko enotnost, 

dogovoril sem sc tudi za občasno 
sodelovanje z Republiko. Upam. da 
bom tudi v prihodnje sodeloval z 
Zasavcem. S pisanjem bi rad v ljudeh 
zbudil zanimanje. Seveda je pisanje 
ta trenutek zame zelo pomembno, 
saj mi pomeni tudi sredstvo za 
preživljanje.

Kdaj ste.se zaposlili v.st rokovnih 
službah federacije?

V času študija sem delal kot 
turistični vodič, vplačeval sem 
delovno dobo, in ko sem se po vojski 
zaposlil v federaciji, sem imel že 
skoraj šest let delovne dobe.

Torej ste prišli v predsedstvo še 
takrat, ko je živel Tito?

V Titovem kabinetu sem delal 
zadnja štiri leta njegovega življenja. 
Stalno službo sem imel v protokolu. 
V začetku sem bil zadolžen za 
notranji protokol, takrat seje začelo 
tudi moje sodelovanje s Slovenijo. 
Ukvarjal sem se s korespondenco, 
organizacijo potovanj. Bil sem tudi 
prevajalec za poljski in angleški jezik. 
Občasno sem delal z različnimi

Študijskimi skupinami in novinarji v 
Sloveniji. Tako sem praktično obšel 
vso Slovenijo, žal še nikoli nisem bil 
v Zasavju.

Kaj pravzaprav pomeni notranji 
protokol?

To je strokovna organizacija, ki 
organizira posvete, potovanja, 
srečanja, sprejeme, korespondenco - 
pisanje, odgovarjanje na pisma, 
zahvaljevanje.

Torej se je vsakdo, ki je hotel 
priti d o Tita, moral oglasiti najprej 
pri vas. ,]e lahko kdo prišel do 
njega brez vašega posredovanja?

Lahko, vendar izjemoma, preko 
šefa kabineta - torej. mimo protokola. 
Seveda so tudi tu delovale veze. Pri 
takšnem deluje potreben tudi občutek 
in sposobnost oceniti, kakšno 
politično težo ima protokol. To ni 
samo tehnična služba.

V Predsedstvu ste ostali do 
razpada Jugoslavije.

Po Titovi smrti sem prešel v 
Predsedstvo Jugoslavije, ki je 
obstajalo nekaj let. To je bilo 
kolektivno vodstvo države. Delal sem 
v kabinetu t.i. rotirajočega 
predsednika. Kabinetskodelojebilo 
zelo naporno, vendar tudi zanimivo. 
Vsako leto seje 15. maja zamenjal 
predsednik, od prvega - to je bil 
Cvijatin Mijatovič. do poslednjega 
Stjepana Mesiča. Med njimi je bil 
tudi Sergej Kraigher iz. Slovenije.

Kdo je bil najbolj zahteven šef 
kabineta oziroma predsednik 
Predsedstva? S katerim je bilo 
največ dela?

Uslužbenci so se najbolj jezili na 
Sergeja Kraigherja. Z njim je bilo 
težko sodelovati, ker je imel veliko 
delovne energije in je ogromno 
zahteval. Včasih je bilo potrebno 
delati tudi ves dan. Vendar je imel 
zelo korekten odnos. Vedeli smo. da 
moramo vse, kar se od nas pričakuje, 
opraviti profesionalno.

Ste se po odhodu Janeza 
Drnovška iz Predsedstva še kdaj 
srečali z. njim?

Ne. On je bil predzadnji 
predsednik. Takrat sem delal v proto
kolu. zato sem imel z njim veliko 
poslovnih stikov. Skupaj sva potovala 
v New York na zasedanje Generalne 
skupščine. Potem takšnih priložnosti 
ni bilo več. Še vedno imam veliko 
prijateljev iz, njegovega kabineta, s 
katerimi vzdržujem stike.

Kakšna je bila usoda ljudi, ki so 
delali v državnih ustanovah? So z. 
novo oblastjo prišli na cesto? Kako 
ste izgubili delo, ste bili 
administrativno upokojeni?

Zvezna administracija je v času 
največjega števila ljudi zaposlovala 
približno 15 tisoč ljudi. To število sc 
je v 7 do 8 letih zmanjševalo. Tisti, ki 
so imeli pogoje za upokojitev, so šli 
v pokoj. V zadnjih letih, ko so bile 
uvedene sankcije, so sc organi 
federacije številčno zelo zmanjšali. 
Ljudje so odhajali v tujino in mnogi 
še vedno odhajajo. Malo jih je odšlo 
kar na ulico. Obstojijo namreč 
zaščitni mehanizmi, ki zagotavljajo, 
da v času sankcij nihče ne sme ostali 
brezposelen. Ljudje prejemajo mini
malne prihodke, odvisno od dolžine 
delovnega staža. Zato večina zapusti

delovno mesto ter prejema 
nadomestila.

Kakšna so ta minimalna 
nadomestila?

To so smešne vsote, še zlasti v 
primerjavi s slovenskimi merili. 
Življenje v Beogradu je precej dražje 
kot v Ljubljani. Dobra plača znaša v 
Beogradu 30 mark. medtem ko imajo 
nekateri upokojenci pokojnino pod 
10 mark, nekateri 5 mark ali celo 
poldrugo marko. To je beda na ravni 
Etiopije, s perspektivo, da bo še 
slabše. Ljudje stradajo, so obupani 
in temu ni videti izhoda. Vsa 
populacija je postala nevrotična - v 
strahu, da ne izgubijo še to malo, kar 
dobivajo, se ljudje ne pritožujejo.

Kako visoka je inflacija?
Inflacija je ogromna - preko 20 

tisoč odstotna, sedaj je najbrž prešla 
že 30 tisoč odstotkov. V Weimarski 
republiki je bila največja 34 tisoč 
odstotkov. Denar izgublja vrednost 
vsako sekundo. Zato je najboljše, ko 
dobite denar, da ga še isto minuto 
zamenjate za marke ali kakšno blago. 
Mnoga podjetja poslujejo tako, da 
dajo ljudem proizvodein ne denarja. 
Ljudje iščejo različne načine, da 
preživijo. Bolje gre tistim, ki imajo 
na vasi kakšne sorodnike, prijatelje. 
Tisti, ki živijo v mestu in nimajo 
drugih možnosti, so v hudi situaciji, 
zlasti upokojenci. Ti čakajo v ljudskih 
kuhinjah zaen obrok na dan. Položaj 
je izredno težak. Vendar je zaman 
upati na spremembe, dokler ljudje 
sami ne bodo spoznali, da bi najprej 
morali spremeniti sebe, da hi se lahko 
spremenil položaj.

Kako so založene trgovine?

Zaloge nihajo. Spomnim se 
poskusa zamrznitve cen. Takrat so 
ljudje pokupili vse v enem dnevu. 
Izpraznili so vse police do zadnjega 
izdelka. Sedaj se cene dvignejo 2 do 
3 krat dnevno. To so astronomske 
cene.

Kako to izgloda, npr. na kilo
gram moke nalepijotrikrat na dan 
nove cene?

Kilogram moke se sploh ne dobi. 
Moka je eden najbolj iskanih 
proizvodov. Ljudje dobijo bone in 
zanje 50 kilogramske vreče moke. 
Naj večji posel je lepljenje novih cen. 
Vsak dan je potrebno nekaj ur, da se 
zamenjajo cene. V trgovinah vlada 
popolna zmešnjava. Hitite z 
nakupom, da dobite blago po stari 
ceni. ko trgovec na drugi strani že 
lepi nove. Cene osnovnih dobrin - 
kruha, mleka - so pod posebno 
zaščito, kar pomeni, da jih preprosto 
ni. Proizvajalcu se ne izplača, da jih
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prodajajo po socialni ceni. Zato je 
teh izdelkov na trgu le toliko, kolikor 
zahtevajo minimalni standardi. To 
pomeni, da ljudje vstajajo ob štirih 
zjutraj in zmrzujejo v 30 metrov 
dolgi vrsti, da dobijo liter mleka. 
Tisti, ki pridejo na vrsto, so presrečni. 
Za iskanje hrane, ki je v običajnem 
življenju rutina, v Beogradu 
potrebujete 2 do 3 ure. To je glavna 
aktivnost. Slišal si. da imajo nekje 
sladkor, drugje moko, kruh. v listi 
trgovini bodo imeli nekaj ob tem in 
tem času... Tako drviš okoli Palilulske 
tržnice, da bi prišel pravočasno. To 
je zvita politika, ki sili ljudi, da se 
ukvarjajo z življenjskimi problemi, 
da nimajo časa, da bi razmišljali o 
tem.kdojezato kriv. Krivi pašo vsi 
drugi, le oblast ne. Večina za to krivi 
sankcije, ki so sicer temu stanju 
veliko doprinesle, niso pa glavni 
vzrok. Ta je v krizi sistema, ki je s 
sankcijami pripeljan do lastne 
karikature. Oblast od tega ne odstopa. 
Lačni ljudje se ne upirajo. Pravijo, 
da se lačni uprejo takrat, ko pride vse 
dokonča. Tudi funkcionarji niso tisti, 
ki menjajo stvari in sprožijo 
revolucijo, marveč mladi, ti pa so 
odšli v tujino. Pogled v prihodnost je 
dokaj mračen.

Je precej samomorov?

Seveda. Nekaj časa so jih 
objavljali v časopisih, nato so 
prenehali. Nad bedo so večinoma 
obupali stari ljudje, upokojenci, tisti, 
ki nimajo nikogar, da bi jim pomagal 
in so porabili vse rezerve, vse devize, 
razprodali vse. kar so imeli. 
Enostavno nimajo ničesar več.

Še sploh splača hoditi v službo? 
Ali ljudje sploh plačujejo račune?

Zaposlen je le majhen odstotek 
ljudi. Večina jih dobiva minimalna 
nadomestila. Denar se tiska in je 
vsakmesec vredenmanj. Vsakmesec 
se stvari podražijo do 30 krat, 
nekatere celo 50 krat. Tega ni mogoče 
plačati. Zato se plače izplačujejo 
tedensko. Če zamudiš samo dva 
dneva, si lahko ogromno izgubil. 
Neplačanih računov je ogromno, saj 
jih ljudje enostavno ne morejo 
plačati. Fenomen hiperinflacije je 
neverjeten. Ničesar ni, kar bi bilo 
gotovo, nobenega občutka 
zanesljivosti, ampak vlada popoln 
kaos.

Ali izklopijo elektriko, če je ne 
plačaš?

Sedaj, pred volitvami tega ne 
počnejo. Vseje v funkciji ohranjanja 
oblasti. Vseje politika. Govori se, da 
so krive sankcije, oblast je dobra, 
vse bo plačala, ne bo izključevala 
toka... Polna usta obljub. Ko bodo 
volitve mimo in bo osvojila oblast.

bo vse mogoče. Vse rezerve, ki so 
zelo skromne, bodo izkoristili do 
volitev. Stanovanja grejejo do 15 
stopinj, saj so to potencialni volilci. 
Medtem ko v šolah sploh ne grejejo, 
saj otroci ne bodo volili. Preden bodo 
polnoletni, se ne ve. kaj bo. Tako 
otroci sedijo v šolah 7do 8 ur oblečeni 
y bunde, škornje, rokavice, s kapami 
na glavah, tresejo se in so bolni. 
Skoraj polovica jih manjka. To je 
kaos. absoluten razpad sistema in 
cilj vsega jc. da se ta sistem še nadalje 
obdrži.

Kdo lahko sploh zruši to oblast?
Opozicija zagotovo ne. Ponekod 

resnične opozicije sploh ni. V bistvu 
gre le za eno politično vprašanje - 
srbsko nacionalno vprašanje, kjer je 
oblast in opozicija praktično eno. To

ne daje upanja, da se ho kaj 
spremenilo. Menim, da bodo 
socialisti zagotovo dobili manj glasov 
kot na prejšnjih volitvah, najbrž bodo 
še naprej relativno najmočnejša 
stranka. Morda sc bo oblikovala 
koalicija opozicijskih strank, kateri 
bodo socialisti prepustili oblast, ker 
ne vedo, kaj naj storijo v vsej tej 
zmešnjavi. Morda bo po 
parlamentarni poti le prišlo do 
kakšnih sprememb, enostavno s 
porušenjem sistema. V takšni 
situaciji, ki vlada v Srbiji, je 
demokracija neuspešna, ampak se 
bolj znajdejo stranke, ki so močne in 
oborožene. Do kaosa bo verjetno 
prišlo kmalu, takrat se bodo 
organizirali tisti, ki imajo vojsko in 
policijo. Zato se te dni vse bolj govori, 
da bo Miloševič uvedel izredne 
razmere. Vladal naj bi sam z dekreti 
in uvedel vojni socializem oziroma 
komunizem, uvedel prehranjevanje 
na bone. V Srbiji resnično obstoji 
možnost vojnega režima, ki naj bi za 
nek nedoločen čas privedel do 
demokratizacije.

Srbija je torej padla veliko let 
nazaj, tako bo prišlo do spremembe 
režima...

Absolutno. Srbija ima neko 
demokratično tradicijo, v njej so 
obstajale močne demokratične sile. 
Od 80. let naprej pa vlada regresija. 
Močno so sc okrepile nacionalistične 
sile. ki so povsem dominantne. 
Nacionalne težnje so se okrepile v 
vsem jugoslovanskem prostoru - 
ponekod bolj, drugje manj. V Srbiji 
so v ekspanziji, kar je vodilo v 
absolutno regresijo, katere posledice 
so katastrofalne. Večina ljudi glasuje 
za nacionaliste, srečo vidi le v eni 
naciji. To je razvoj primitivne 
mentalitete. omejenega,
neizobraženega ljudstva, ki je zelo 
podložno avtoritarnim metodam in 
idealno za ustvarjanje osebne 
diktature. Svetozar Markovič je že 
zdavnaj rekel, da lahko v Srbiji vladar 
vedno računa na podporo ljudi v

vzpostavljanju diktature. Obstoji 
teorija, ki pravi, da imajo srbski ljudje 
radi avtoritarne voditelje - v 
primerjavi s Slovenci, ki sojim ljubši 
"mehki" voditelji, ki skušajo vedno 
najti kompromis in niso ekstremni, 
kar za Srbijo ne bi mogli trditi. V 
Srbiji so avtoritarni voditelji 
popularni in imajo podporo ljudi. 
Porast nacionalizma je bil za Srbijo 
destruktiven. Vsa narava in 
infrastruktura je pred totalnim 
kolapsom. Ljudje sc utapljajo v 
dolgovih, kakor tudi banke, društva. 
Eden izmed najbolj donosnih poslov 
je prodaja stanovanj. Stavbeni fond 
je praktično poklonjen. Za par sto 
mark je bilo mogoče kupiti 
stanovanje v središču Beograda. To 
so večsobna stanovanja, ki so sicer 
vredna več tisoč mark. Ljudje pač 
prodajajo vse, da se lahko preživljajo.

Kakšno jc splošno mncnjcSrbov 
o Slovencih - glede na to, da so v 
začetku govorili, da je Slovenija 
kriva za razpad Jugoslavije?

Politika v Srbiji se jc skrčila na 
proizvajanje sovražnikov. Ko se je 
pričel trgovinski embargo, je bila 
Slovenija glavni krivec. Potem, ko

se je začela vojna, so sovražniki 
postali Hrvati in Muslimani. Splošno 
mnenje je, da so Slovenci eni izmed 
glavnih krivcev.

Vaša žena je Slovenka. Je tudi 
ona ostala brez službe?

Žena prihaja iz Savinjske doline. 
Bila je direktor predšolskih ustanov 
v beograjski občini Voždovac, kjer 
sc je z več tisoč otroci ukvarjalo 
približno 550 zaposlenih. 
Organizacijo je vodila zelo spretno 
in je bila proglašena za najboljšo v 
celi Srbiji. Ko seje začela čistka, je 
SPS postavil v šole in vrtce svoje 
ljudi. Vsi, ki niso bili Srbi in člani 
SPS, so bili odstranjeni s položajev. 
Jasno so ji povedali zakaj: ker je 
Slovenka, ker ni članica SPS in ker 
javno govori proti Miloševiču in 
režimu.

Vaše hčerke so iz mešanega 
zakona. So to kdaj občutile?

Seveda, čeprav se dobro znajdeta 
med vrstniki in drugimi. Za njiju ni 
pomembno, katere nacije je človek, 
saj pravna državna vsakomur 
zagotavlja enake pravice. Vendar 
prav zaradi tega. ker nista nikoli 
dovolili, da nekdo neutemeljeno 
napada Slovence ali koga drugega, 
sta imeli dosti neprijetnosti. Ko so se 
začeli spori s Slovenijo, je bila 
starejša hčerka v prvi gimnaziji. Njena 
profesorica roškega jezika, ki je bila 
tudi članica CK, je razlagala, da so se 
Slovenci že od nekdaj želeli odcepiti, 
da je to samo kontinuiteta njihove 
politike... Hčerka je odvrnila, datega 
ne bo poslušala, in odšla iz razreda. 
To je bila velika afera. Šli smo v šolo, 
se pogovarjali, učiteljica se nam je 
opravičevala. Takrat namreč še ni 
bilo popularno biti nacionalist. Malo 
kasnejese tega nihče več ni sramoval. 
Nasprotno - nacionalisti so postali 
glavni pedagogi in politiki. Česar so 
se prej sramovali, je postalo vrlina.

Kako sprejemajo tujce?

Odvisno od tega, kdo je tujec. 
Pred razpadom Jugoslavije je bil 
Beograd najbolj kozmopolitsko 
mesto in ni bilo problemov, če je bil 
nekdo droge nacije. Danes je vse 
drugače. Beograd se je zelo 
spremenil. Nič ni tako. kot je bilo 
prej. Tudi v Sloveniji je bilo pred leti 
lažje biti druge nacije, danes je malo 
težje. Povsod - tudi po svetu - narašča 
nacionalizem. Zato je treba biti 
pazljiv, da se ne izogne kontroli. Ko 
stopi na pot, gaje težko ustaviti.

Denisa Huber 
Foto: Jože Ranzinger jr



Izbrali smo nekaj tujk. ki si jih šcsfošoki iz Trbovelj 
ra/lugujo po svojo. Pravzaprav so to sincšnicc, ki nas

Mladim
Zasavcem

spravijo v dobro voljo. Malo nas pa tudi zaboli, čopom is) i mo. 
koliko boso«! jo mod mladimi, ki jim no poznajo pomena. 
Odrasli sv toga no zavedamo, otroci pa nočejo spraševati, 
ker se bojijo, da so jim bo kdo smejal. No menite se za smeh 
-vi kar sprašujte. Ob vsaki novi besedi postanemo bogatejši 
in nihče nam je no moro vzeti.

Posebno imeniten je Kristinin zapis, Tako slikovito opisuje, 
da vso kar vidimo. Kot til m. Skoda bi bilo, če ne bi še pisala. 
Čakamo iui njene nove zapise.

Drugošolce na OŠ 1. Cankar pa je obiskal lovec Marko 
Prašnikar in jim govoril o gozdu in njegovih prebivalcih. 
Kako jih je navdušil, kažejo pesmice, ki so nam jih poslali. 
O.ospa Doroteja nam v imenu svojih učencev in kolegic želi 
veliko uspehov v novem letu. za kar seji Mišmašcvci lepe 
zahvaljujemo. In želimo enako.

Tujke
CIVILIZIRAN

Zame pomeni biti civiliziran, 
da sc nekje nahajaš v civilu. 
Recimo, da greš na sprehod, pa 
si oblečen v civilu. Če pa si 
oblečen v vojaških ali policijskih 
oblekah, pa ne moreš reči, da si 
civiliziran.

DELIKATESA
Pod to besedo si predstavljam 

polico z blagajnami in na blagaj
nah polno kovancev.

BIZGEC
Pod besedo bizgec si 

predstavljam majhnega fanta, 
čisto zanemarjenega in 
umazanega, ki še ni naredil 
osnovne šole, pa že kadi in pije 
alkohol. Jaz sem že videl nekaj 
takih BIZGECOV, ki mislijo, da 
so frajerji. V resnici pa niso nič!

ESTETIKA
Jaz pravim, da beseda estetika 

pomeni hujšanje. Tisti, ki bi radi 
shujšali, bi morali jesti estetično 
hrano.

Moj šolski 
dan

Prav nič mi ni všeč, ker pripelje 
avtobus zgodaj zjutraj in se

moram prebuditi sredi najlepših 
sanj in se izkobacati izpod tople 
odeje. Še vsa mežikava z enim 
očesom opazim šolsko torbo in 
pogledam, če so vsi potrebni 
zvezki v njej.

Oblačim se vedno v zadnjih 
minutah. Z eno roko še utegnem 
pograbiti dežnik, ko si z muko 
obuvam čevlje. Še prej prosim 
domače, naj držijo pesti, da bo v 
šoli vse v redu. Dežnik utegnem 
odpreti šele na pol poti. Tako 
pridem na postajo skoraj vedno 
prva. Vsa prezebla komaj Cilkam, 
da zagledam avtobus. V njem 
hitro poiščem prostor, kjer se 
varno zasidram, da ne bi zaradi 
šoferjevega zaviranja zaplavala 
širom po avtobusu.

Ko sc odprejo šolska vrata, me 
čaka strma pot navzgor po stop
nicah. Ko sem končno na vrhu, 
vlečem težko torbo že skoraj za 
seboj. Med gručo učencev si z 
rokami, če je potrebno tudi z 
nogami, kolikor sem pri moči, 
naredim prostor za svoj dežnik 
na hodniku. Končno so znajdem 
v razredu. Tam je že nekaj 
zaspanih tičk, kot sem jaz. Nato 
pridejo tovarišice učiteljice. Pet 
ali šesturni pouk zelo hitro mine, 
ker nam tovarišice učiteljice 
govorijo o raznih zanimivostih. 
Hitro pospravim šolske 
potrebščine v šolsko torbo. Iz 
množice razmetanih čevljev

izvlečem levega, sosedi vzamem 
potem iz rok še desnega, ker 
ravno ugiba, če je njen. Vem, da 
bom jakno naš la na tl eh. Borbeni 
duh me v tej zmešnjavi že 
popolnoma zapusti in tako se 
med zadnjimi odpravljam skozi 
velika šolska vrata.

Kristina Forte, 6.a, OŠ 
Trbovlje

Medved
Medved v naših krajih ni prav 

pogost obiskovalec. Živi v 
gozdu, lakota pa ga lahko prisili, 
da pride tudi na njive in pašnike. 
Medved ni nevaren, če ga ne 
dražimo ali če nima medvedka 
mladičev. Če ga slučajno 
srečamo, nikoli ne smemo teči 
pred njim. Kadar se postavi na 
zadnje noge, je to znak, da se 
moramo umakniti. Da nas ne bo 
napadel, moramo pred nji m ostati 
mirni, dvigniti roke in se počasi 
umikati. To je za medveda znak, 
da smo šibkejši kakor on. Počuti 
se kot zmagovalec in ne napada 
več.

Žiga Piki, 2.g

NA PREŽI
Lovec na preži sedi, 
lisica se mu smeji, 

jež se ga boji, 
sova pa v gozd odleti.
Dolores Trebežnik, 2.f

ZAJČEK
Zajček skače 

sem in tja.
Včasih se še 

rad igra.
Jasna Gabrič, 2.f

SRNA
Srnica mala 

plašna je vsa, 
v grmu jo čaka 
volk brez. srca.
Maruša Jerman, 2.f

Coprnica
Zofka

Nekega dne sem doma 
naredila vso domačo nalogo. Po 
kosilu sem mamico vprašala, ali 
grem lahko ven. "Ja, lahko." In 
še prišepne: "Pa pazi, da te ne 
dobi coprnica!" Hitro vzamem 
smuči in grem proti Praprcčam. 
Bilo je že skoraj temno. Hitro se 
spustim proti domu. Tedaj mi 
nekaj švigne čez glavo, se obme 
in hitro brzi proti meni. Vidim 
grd obraz. Ko se približa, skoraj 
omedlim. To je coprnica Zofka. 
Vpraša me, kako mi je ime. 
Povem ji, da sem Nina. Reče mi: 
"Hitro pojdi domov, da te ne 
dobijo druge zlobne coprnice!" 
Rečem ji: "Lahko noč, Zofka!" 
Ona mi odzdravi, pomaham ji in 
se obrnem domov. Mamici 
nočem povedati, da sem se 
srečala s coprnico Zofko, ker mi 
ne bi verjela.

Nina Lesjak, 4.f, OŠ I.
Cankar

KAJ SE BO 
PRIKAZALO?
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Tudi letos so na kulturnem področju v Zasavju nekateri 
dogodki bogato in živahno popestrili naše življenje. Zato je 
prav, da se še enkrat ozremo nazaj in na kratko povzamemo 
najpomembnejše..

V (cm lelu so izšle kar štiri pesniške zbirke zasavskih pesni
kov. V marcu je izšla prva samostojna pesniška zbirka Zlagani 
raj Vlada Garantinija, učitelja na Savi pri Litiji. Jurij Hudolin 
je konec marca izdal drugo samostojno pesniško zbirko - 
Ajdbog in pcsvolkkača. V drugi polovici leta je izšla že njegova 
tretja zbirka - Bestiarije. Julijaje bila v zagorskem D D predstavitev 
tretje samostojne pesniške zbirke Francija Lakoviča-Pesmi na 
potepu, ki je izšla pri Zasavce vi knjižnici. Pesniško zbirko 
pripravljajo tudi zasavski upokojenci.

Tudi gledališniki so obogatili zasavsko kulturo. Gledališka 
sekcija KD Elektroelement Izlake je aprila premierno uprizorila 
zgodovinsko igro Gambcrška kronika v režiji Antona Rozine. 
Gledališka skupina iz Čemšenika se je v aprilu predstavila z 
ljudsko dramo Zveze in razveze Jožeta Moškriča. V Trbovljah 
so mladi gledališčniki Svobode H pripravili premiero komedije 
Zaenkrat smo sc izmazali v režiji Jaše Jamnika. Gledališka 
skupina Šmartno je naštudirala komedijo v treh dejanjih 
Vdova Rošlinka in pregnala mrtvilo v začetku leta, ki je v 
začetku leta vladalo v liti jski občini. Gledališka skupina GEOSS 
iz Litije je imela v novembru premiero Ncstroycvc veseloigre 
Pijanec. Ne smemo prezreti tudi kulturno - umetniškega društva 
Zgaga, ki so ga spomladi ustanovili mladi Lilijani.

Na slikarskem področju naj najprej omenim izdajo monografije 
Nikolaja Beera, ki jo je posvetil Gabrijelu Stupici oh 80-lctnici 
in nagrado Janeza Kneza, ki jo je oh koncu leta prejel na

mednarodni razstavi male grafike v Mariboru. Potem pa 30. 
obletnico najstarejše kolonije v Sloveniji - slikarske kolonije 
Izlake - Zagorje. Trideset let plodnega delovanja so proslavili 
člani likovne skupine Relik v Trbovljah. Ob tej priložnosti so 
v decembru pripravili v Likovni galeriji DD skupinsko razstavo 
članov. Avgusta so mladi v III. likovni šoli na Dobovcu 
združevali prijetno s koristnim. Na Dobovcu so pripravili tudi 
uspešen Ex tempore A rt Kum 93. V septembru je bilo v 
Trbovljah 1 1. srečanje nepoklicnih likovnih ustvarjalcev - Ex 
tempore 93. Likovna skupina Dom je izdala koledar.

#

Delavska godba Trbovlje je 90. letnico delovanja ovenčala 
z zlato medaljo, ki jo je julija prinesla s svetovnega prvenstva 
pihalnih orkestrov na Nizozemskem. Hrastniška rudarska 
godbaje bila pred natanko 140 leti buditelj kulturncgaživljcnja 
v hrastniški dolini - to so v Hrastniku primerno proslavili. 
Gostovanja po vsej Sloveniji, španska Calella, gostovanje v 
Avstriji in drugje so rezultati Pihalnega orkestra Svea Zagorje. 
Orkester radeških papirničarjev j c konec marca pripravil 
koncert, kiso ga posvetili 60. letnici skladateljaMarjanaSajovica. 
Letos so obeležili 80 let delovanja. Koncert leta je bil 2. aprila 
v DD Zagorje. Nastopil je orkester Academia Ars Musicae iz 
Celovca.

Konec aprilajc hi lo v Vclcnju 22. tekmovanje mladih glasbeni
kov (pihalcev in trobilcev). Nastopili so štirje učenci Glasbene 
šole Zagorje, ki so izvrstno predstavili Zasavje.

er na/£L

Še nekaj jubilejev smo obhajali letos. Ob 300. letnici Valva
sorjeve smrti je bila na Medijski kapeli na Izlakah odkrita 
spominska plošča. Zveza kulturnih organizacij Trbovlje je ob 
stoletnici zborovskega petja v Trbovljah novembra organizirala 
pevsko manilcslaci jo. Nastopilo je 19 otroških, mladinskih in 
odraslih pevskih zborov. Zbor S o po ta iz Radeč je dejaven že 90 
let. Tudi steklarski pevci iz Hrastnika, MPZ Svoboda II, so 
slavili visok jubilej - 85 let delovanja. Mešani pevski zbor 
Svoboda II iz Trbovelj pa je obeležil 40 let svojega dela.

Zvrstile so se tudi številne razstave, kulturni večeri s pesniki 
in pisatelji in še hi lahko naštevali. V Zasavcih živi zdrav duh...

Denisa Huber
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Kultura je stara kot človeštvo. Bogati nas z žlahtnim bogastvom, ki ne izgublja 
svoje vrednosti, ne glede na čas, kraj in družbeni red. Kulturo ustvarjajo ljudje...

Akademski Durota in druge,
slikar Janez karjijc odprlo nov T - »
Knez je prav ob jCljm svet, nov mikro- TJ/r* \
koncu leta lepo kozmos. Ta pog led &
zaokrožil letošnje ji jc omogočil, da
ustvarjanje. Na jc od daleč in
Mini printu drugače videla naš

. "Slovenija 1993 jc slovenski
prejel nagrado za m i k r o k o z m o s. itV "i 1
grafiko v družbi še Silili mm Spomladi jc £ j|f'
osmih slikarjev kot 
edini Slovenec. Mednarodna žirija je 
ocenjevala dela umetnikov iz vseh petih 
celin. Janez Knez pravi, daje letos veliko 
delal. Pomladi sc je največ ukvarjal z 
akrilom na velikem formatu. Dela, s 
katerimi je zelo zadovoljen, še ni razstavil. 
"V bistvu je to izbruh pogledov na pokraj ino 
iz raznih kolonij (Pohorje, Bela krajina, 
domače kolonije), ki so iz majhnih 
formatov udarile na velikega. Opravljeno 
delo me ne bo sram obesiti tudi v tujini." 
Za njim je plodovito leto, saj je ustvaril 
precej slik, grafik, pa tudi formo vivo oh 
svojem vikendu na Dobovcu jc lepo 
dopolnil z novimi kiparskimi deli.

Knez je letos razstavljal na večih 
skupinskih razstavah (Semič, Črnomelj, 
Kočevje, Izlake, Ljubljana, Divača). 
Predstavil se je tudi na mednarodnem 
grafičnem bienalu v Ljubljani, 1. bienalu 
na Nizozemskem, razstavi male grafike v 
Trstu, pa v večih mestih v okviru 
medregijske mednarodne razstave 6 
avtorjev. V Brežicah paje daroval sliko za 
avkcijsko prodajo - denar so poklonili za 
gradnjo bolnišnice. Poleti jc vodil slikarsko 
šolo Knez - Polc, letos že tret j ič. Prihodnje 
leto namerava sodelovati na slovenskem 
grafičnem bienalu naOtočcu. V prihodnosti 
pa bi sc rad lotel še tehnik, za katere ni imel 
časa: keramike, male plastike, tudi 
siporeksa.

Marko Planinc

Trbovcljčanki Tanji Ribič jc bilo 
letošn je leto najbolj razburkano med vsemi 
doslej. Začelo seje že januarja s premiero 
Čehova - Platonov v Mestnem gledališču 
v Ljubljani. Naslednja predstava jc bila 
premiera Klinike Tivoli d.o.o., ki jc bila 
zopet nekaj povsem novega. Spoznala jc

sledilo snemanje
za televizijo. Načrtovala jc, da bo tudi 
poletje delavno (snemanje za film), vendar 
so se načrti zrušili. Poletni vročini jc bila 
pika nai ko sta z bratom zamudila letalo za 
Ibizo. Meni, da jc to bila kazen za njeno 
nerazpoloženjc zaradi nedela. In žeje bila 
jesen, ko sc jc ukvarjala s sto stvarmi 
hkrati. Njen urnik je bil natrpan - premiere, 
snemanje... Čas jc bil edino za spanje. 
Oktobra: premiera Pridi gola na večerjo. 
Stevilnagostovanjapovsej Sloveniji. Vmes 
vseskozi snemanje slovenskega filma 
Hajgata v Murski Soboti, ki ho morda na 
sporedu marca prihodnje leto. Med 
glavnimi liki jo vidimo tudi v musicalu 
Bučka na Broadvvayu, ki je sicer kratka in 
manj zahtevna predstava, jc pa zato igra 
Medeni mesec, kjer tudi nastopa v glavni 
vlogi toliko bolj zahtevna. Zavzdihnila je: 
"Če preživim teden do božiča, bom še 
dolgo živela." Tudi na Silvestrovo ima 
"šiht". V Mcstncmgledališču ljubljanskem 
nastopa v predstavi Pridi gola na večerjo 
(režiserja Zvoneta Šedclbauerja), ki je 
vseskozi razprodana. Tanja Ribič je bila v 
prvi polovici leta - po številu predstav - 
med najbolj delavnimi igralkami. Na teden 
jc imela tudi po osem predstav. Vsak dan 
ima dopoldan vaje, če zvečer ni predstave, 
še /večer. Časa za razmišljanje o prihod
nosti ni veliko. Gre pač tja, kjer jo 
potrebujejo. Pravi, da bi sc prihodnje leto 
želela ukvarjati tudi s petjem. Kadar le 
najde čas, pride domov. Pogreša Trbovlje 
in svojega psička Svrkija.

Denisa Huber

Letosjc izšla monografija akademskega 
slikarja Nikolaja Beera, ki joje spisal 
Lev Mcnašc in na katero jc Bccr zelo 
ponosen: "V to sprva niti nisem verjel, na

koncu se je 
izkazalo, da gre za 
veliko stvar." Ko 
sc ozira in 
pregleduje letošnje 
leto, ugotavlja, da 
jc bil proti koncu 
leta zelo
obremenjen z 
razstavo v New 
Yorku, kamor sicer 
ni šel. Zvedel je, daje velik odziv, in da se 
ljudje za slike zelo zanimajo. Sploh jc bil, 
kar zadeva slikarske ambicije, zelo 
zadovoljen. "Lahko rečem, da na vzpo
redne dejavnosti nisempolagal pozornosti," 
jc dodal. "Verjetno je to posledica tega, ker 
sem preveč delal. Če sem odkrit - sem se 
malce zapustil. Kar se tiče dela vnaprej, 
pripravljam razstavo manjših skic." 
Obljubili somu, da bo razstava februarja v 
Vodnikovi domačiji. Večjih načrtov nima. 
"Sicer me nagovarjajo za igranje 
"fuzhala"," jc pripomnil. Nasplošno je še 
vedno rad v naravi ali dobri družbi. "Človek 
se pač različno počuti," komentira, vendar 
je take narave, da sc rajši spominja lepših 
stvari. Za vse, ki ga poznamo, je še vedno 
tak, da sc, ko je hudo, bodri s svojim 
značilnim: "For a beautiful day!" Tudi 
prekmurski zemlji sc ni izneveril, zato se 
mu zdi suša v začetku leta naj slabša stvar 
v letu in dobro je, da seje vreme izboljšalo. 
Želja pa ima veliko.

Petra Radovič

Jurij 
Hudolin, ki je
lani izdal prvo 
pesniško zbirko - 
Ko je laž kralj, j c 
letos izdal še dve:
Ajdbog in
ptičvolkkača ter 
Bestijc. V tisku jc 
že naslednja zbirka 
- Divjanje. Kotjc 
povedal, sc zbirka Ajdbog in ptičvolkkača 
sedaj prevaja v italijanščino, Bestije pa v 
albanščino. "Letošnje leto je bilo zame 
zelo naporno. Prenaporno bi bilo, če bi bilo 
vsako leto takšno. Imel sem po tri literarne 
večere tedensko, kar človeka zelo izčrpa," 
je povedal Jurij. "Načrtov si ne delam, ker 
sem zaradi tega večkrat padel v past." Z
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letošnjim letom je bil zelo zadovoljen, 
najbolj s tem, daje začel drugače dojemati 
svet. Zato se mu zdi zbirka Divjanje, ki je 
pred izidom, njegova najboljša. "Taknjiga 
je moj mejnik, na enem mestu združuje 
živalskost, gnus, lepoto, ljubezen,"je dodal. 
"Želim živeti kot pesnik, vendar nisem 
samotar. Potrebujem ljudi. Če hi bil sam, 
bi znorel." V Zagorje prihiti vsaj za kakšno 
uro na teden, kar sc mu zdi čudno - namreč, 
da ima nostalgijo po teh ljudeh. Vendar kot 
svobodni književnik tu ne bi mogel živeti, 
razen, če bi kdo res toliko verjel vanj, da hi 
ga živel. "Za pivo še imaš od honorarja," 
pravi Jurij, "zaelektrikože skoraj zmanjka. 
Čeravno trenutno v dobrem in slabem 
zajemam življenje z veliko majolko, kar je 
tudi očetova zasluga in to spoštujem." Želi 
si veliko lepih stvari, predvsem ljubezni, 
ki mu v življenju pomeni največ. Sicer je 
sreča relativna zadeva, vsem, ne le sebi, je 
želi toliko, kolikor je le mogoče.

Petra Radovič
Ko so v leto

šnjem letu na 
hrastniški glasbeni 
šoli praznovali 40- 
lctnico, je prof.
Franc Okorn, 
nekdanji ravnatelj 
te šole, dejal, daje 
veliko pozornosti 
posvečal nada
rjenim učencem.
Tudi Elza Jakšič, sedanja ravnateljica, je 
ponosna, da sestavljajo njen kolektiv mladi, 
zagnani glasbeniki, večinoma nekdanji 
gojenci glasbene šole.

Med njimi je tudi prof. Vanjo T omc, 
ki smo ga spoznali v letošnjem letu na 
straneh Zasavca v zvezi s hrastniško godbo 
na pihala. "Trboveljska godba j c že v 
sedemdesetih letih kvalitetno odskočila, 
prav tako v zadnjih letih zagorska, v 
Hrastniku pa smo še vedno zagledani sami 
vase..," je dejal naši novinarki. Prizadeval 
si je združili ambiciozne posameznike 
rudniške in steklarske v kvalitetno godbo, 
vendarmu ni uspelo. Tradicija je močnejša.

Kakšne načrte ima za prihodnje leto? 8. 
aprila bodo imeli člani MPZ Svobode I, 
zbor že nekaj časa vodi, 70. obletnico in 
temu prazniku namerava posvetiti veliko 
svojega časa. Že zda j so začeli s pripravami, 
saj čuti kot pevovodja veliko odgovornost.
V glasbeni šoli, kjer poučuje klarinet, 
saksafon in trobento, si želi več sodelovanja 
s starši. Rad bi jim povedal, naj si vzamejo 
za svoje otroke več časa, ker bi lahko tako

hitreje napredovali.
Zdaj, ob novoletnih dneh, se nastopi kar 

vrstijo. Poleg novoletnega koncerta 
glasbene šole sc predstavljajo tudi njegovi 
učenci sinthesizerja v okviru Vamahine 
šole. Povezujejo sc z glasbenima šolama v 
Zagorju in Trbovljah. Za konec leta so se 
zavrteli v ritmu dua Hip-hop, kjer igra 
Vanjo s kolegom Vojkom Kendo, dolski 
otroci.

Fariči Moljk
Da bo balet 

postal ljubezen in 
delo, petletna 
Ž u ž a n a 
Bartha ni 
vedela, zato jo je 
moral oče na prvo 
uro baleta odpeljali 
s silo. Danes živi v 
Ljubljani.
Poučevati je začela
pred 15 leti v litijski GS. Sedaj j c razpeta 
med tri občine in GŠ: hrastniško, trbo
veljsko in litijsko. K baletu je vpisanih 
različno število otrok, najmočnejša skupina 
j c v Liliji.

"Pri plesni vzgoji je pomembno, da damo 
možnost za izražanje vsem otrokom, ne 
samo nadarjenim. Zame je pomembno, da 
ima otrok občutek za glasbo in po 
celoletnem delu tudi nastopi na odru." 
Učenje otrok je na vseh stopnjah zahtevno, 
za najmanjše ni izdelanega progama, 
naredila gaje šamana podlagi izkušenj. Z 
Žužano Bartha j c povezano ime plesne 
skupine ŽU-ŽU. To so dekleta 6. razreda 
baleta GŠ Litija. Nekatera so ta razred že 
zdavnaj naredila, saj so že srednješolke, 
vendar plesa ne bodo zapustile. Skupina se 
udeležuje vseh republiških tekmovanj. 
"Večno so druge, letos v Mengšu pašo bile 
prve. Zda j veliko nastopajo, vabijo jih na 
različne prireditve. Takoj po novem letu 
bodo nastopale na otvoritvi svetovnega 
prvenstva v snow boardingu na Rogli." 
Veliko časa ji vzame organizacija vseh 
nastopov, za tega na Rogli bodo vadile 
med prazniki. Žuž.anine plesne točke 
nastajajo tako, da si najprej izbere glasbo. 
Po glasbi pride jo ideje o gibu, vsaka točka 
vsebuje tudi zgodbo. Pri plesu so zelo 
pomembni tudi kostumi. Ti so izredni in 
nastajajo na Žužaninem šivalnem stroju. 
Včasih priskočijo na pomoč še šivilje.

Prostega časa nima, še za hčerko Leo ga 
j c premalo. Včasih kaj nariše, izdeluje 
plakate, igra tenis, plava, smuča. Aktivno 
deluje v lO sekcije za show dancc pri

ZKOS, je plesna sodnica, sodi doma in v 
tujini, kot prevajalka sodeluje tudi z 
madžarsko ambasado. Žužana je 
ustvarjalen duh. Premišljuje o poučevanju 
stepa. Spet želi obudili dneve plesa in 
baleta v Liliji, kamor bi povabila ugledne 
goste.

Dirigent 
r a d c š k i h 
godbenikov Jože 
Rus je še vedno 
Zasavc, zato 
vsakemu pove, kar 
o njem misli, kar 
ni vedno najbolje.
Natanačinje uspel 
obdržati tudi 
radeško godbo.
Leta 1969je postal kapelnik. Takrat so bile 
razmere slabe, grozil je celo razpad godbe. 
Uspeli so in danes so na prehojeno pot 
ponosni. Letos praznujejo radeški 
papirničarji 80 let delovanja in 10 let 
mažuretne dejavnosti. Jože sc je začel z 
glasbo ukvarjati v Hrastniku. Učil je v 
glasbeni šoli in bil namestnik kapelnika 
rudarske godbe. Ko je prevzel krmilo 
Sindikalne godbe Papirnice, je v obnovo 
orkestra vložil vso voljo in znanje. Rezultat 
vztrajanja je nivo, kakršnega ima godba 
danes. Radcčani so uvrščeni med "srebrne 
orkestre" 1. stopnje orkestrov republike 
Slovenije. Nov dom, ki so ga dobili v 
zamenjavo za starega, omogoča boljše 
pogoje tako za vajo kot nastope. Jože 
nerad govori o sebi, svojem delu, če beseda 
že nanese na pogovor o njem, sc vedno 
vrne na godbo. Pravi, da mu pomeni 
življenje in elan zadelo vnaprej. "Trenutno 
nas je 50, od tega j c 42 tistih, ki so redno 
na vajah. Imamo tudi več skupin mažuret, 
ki so osvežitev za orkester kot tudi za 
obiskovalce naših koncertov," pravi Jože 
Rus in žeje pri drugi misli. Je dinamična 
osebnost, čeprav vedno zamišljen, včasih 
težko razumljiv. Tisti, ki ga poznajo, se 
mu ne čudijo. Ljudje namreč oh pogrebu 
nikoli n c vprašajo ali godba lahko ali ne 
more igrati. Jože odkrito pove, da je vse 
manj amaterizma, da bi vsak za svoje delo 
rad tudi plačilo, da je težko razlagati o 
problemih, če se vanje ne poglobiš. In 
pravi: "Vztrajali bomo, saj so Radcčani 
veliko vložili v godbo. Veliko je bilo 
posluha v kraju in tovarni, še posebej 
njenem vodstvu, zato ni hudič, da kot 
trmast Zasavc ne bi vzdržal."

Franci Kadunc

Joža Konjar



Zasavski športniki v svetovni
areni

Za novoletno številko smo v športnem uredništvu pripravili krajše pogovore z 
zasavskimi športniki, ki jih je pot popeljala izven Zasavja ter so se uveljavili v 
slovenskem prostoru in uspešno zastopali Slovenijo tudi v svetovnih športnih arenah.

Znova na SP?
Ko je z državno kegljaško reprezentanco 

lani v Bratislavi osvojil naslov svetovnega 
prvaka, je bil Bogdan Hribar še član zagorske 
Piramide, vendar je takoj po vrnitvi iz 
Slovaške prestopil k državnemu prvaku 
Konstruktorju iz Maribora.

Pristopno izjavo je Bogdan podpisal že marca.

član Konstruktorja pa je res postal po svetovnem 
prvenstvu med prestopnim rokom. V Mariboru 
so ga lepo sprejeli. V štajerski metropoli le 
malokdaj trenira, saj vadi v glavnem v Trbovljah, 
pa tudi v Celju in Litiji. Kljub temu je vzdušje v 
ekipi dobro. S spoznavanjem niso imeli težav, saj 
seje z večino igralcev poznal že iz prejšnjih 
ligaških tekem ali pa državnih prvenstev, le 
trenerja Milana Amerja ni najbolje poznal. Ko je 
z ekipo Slovenije osvojil prvo mesto na svetu, je 
bil brez službe. Energoinvcst Varnost je šel v 
stečaj, polovica delavcev je ostalo na cesti, med 
njimi tudi Bogdan. Na zavodu za zaposlovanje je 
bil kar leto in pol. Nekako seje vendarle uredilo 
tudi to in sedaj dela v zagorskem Rotcxu, ki mu 
jeza udeležbo na svetovnem pokalu v Plankstadlu 
tudi odobril štiri dni izredno plačanega dopusta. 
Na tem tekmovanju je Konstruktor posegel po 
prvem mestu. Bogdan je odigral eno ključnih 
vlog in še enkrat posegel po naslovu svetovnega 
prvaka. V Nemčiji so bili prvič v ekipi le štirje 
namesto šest kegljačev, dogovor je bil, da bo v 
finalnem nastopu rezerva. Po nastopu treh 
kegljačev so visoko vodili, zadnji igralec Pihlar 
pa je že v prvih 50 lučajih izgubil skoraj vso 
prednost in na stezo je moral Bogdan. Uspelo mu

je premagati bivšega svetovnega prvaka Hrvata 
Nikolo Dragaša, tako da je Konstruktor kot prvi 
slovenski klub v zgodovini osvojil 
najpomembnejšo klubsko kegljaško lovoriko.

In kako svetovni prvak vidi stanje v svojem 
matičnem klubu? "Že leta 1987. ko sem bil s 
Sopko iz Osijeka mladinski svetovni prvak in 
drugi z ekipo, sem opozarjal, da s tristeznim 
kegljiščem ne bo šlo več. Dolgo so obljubljali 
četrto stezo, ki pa jo še danes ni. Ekipa je bila 
odlična. Dvakrat smo bili drugi v slovenski ligi. 
Trenirali in igrali smo v Litiji, kar pa nekaterim 
v klubu ni bilo všeč. Bili so zagovorniki 
rekreacijskega kegljanja. Z mojim odhodom so 
Burja. Mažgon in trener Kos odšli k Rudarju, 
ostali člani prve ekipe pa v Hrastnik in Litijo. 
Sedaj kitih s slabimi rezultati tekmuje v najnižji 
konkurenci. Nimajo šolanega trenerja, vsi igralci 
so samouki inče bodo tako nadaljevali, vsaj deset 
let še ne bo v Zagorju dobre ekipe." Bogdanu po 
tej sezoni poteče pogodba/.Mariborčani. Obstaja 
možnost, da ho zamenjal klub. V Dadas Rudarju 
so pokazali zanimanje. Odločiti se mora do marca. 
Njegova največja želja je. da hi se znova uvrstil 
v državno reprezentanco za svetovno prvenstvo 
v nemškem Ludvvigshafnu. Ve pa. da ga čaka 
težko delo, saj je v Sloveniji vrsta odličnih 
kegljačev.

Sašo Fabjan

Igrati na San Siru in 
končati

Trbovel jski nogometaš Miloš Hudarin je z. 
vsega sedemnajstimi leti že zapustil Rudarja, 
čeprav je pred tem v odigral le neka j tekem v 
članski konkurenci, dosegel je tudi en zadetek 
- v Ljubi ji s tamkajšnjim Rudarjem, ki je bil 
v sezoni 1987/88 tudi prvak medrepubliške 
lige. Sc zelo mlad je odšel k Jugokeramiki. V 
Rudarju so bile takrat razmere slabe, saj seje 
že kmalu videlo, da ne more ostati v ligi. 
Slovenska liga je bila na slabši kakovostni 
ravni.

Jugokcramika ga je opazila na tekmi v 
Trbovljah, ko je prvič igral na mestu hranilca in 
bil všeč njihovemu trenerju Zorišlavu Srebričti. 
ki me je povabil v klub in ponudil veliko boljše 
pogoje. V Zaprešičti je bil zelo presenečen. 
Praktično vsi ljudje so živeli za nogomet. Starejši 
igralci so ga vzeli za takorekoč za svojega in mu 
veliko pomagali. Zelo pomembno je bilo. da je 
vseskozi igral in preživel dve res lepi leti. Imel je 
ponudbo S rebri ča za prestop k Dinamu, toda 
ravno takrat se je na Hrvaškem začela vojna in 
bolj pametno se je bilo vrniti v Slovenijo. Tako 
se je znašel v Olimpiji, kjer je imel v začetku 
težave. Slog igre je bil drugačen. Trener Pcrtičje 
zaupal starejšim, bolj izkušenim igralcem, tako 
sprva ni prav veliko igral. Sedaj je precej bolje.

Odkar Olimpijo vodi trenutno najboljši slovenski 
trener Bojan Prašnikar je stalni član prve 
enajsterice in tudi mlade reprezentance.

Od Olimpije vsi pričakujejo, da bo vse 
premagala, kar j c iz leta v leto težje. Ekipe so bolj 
izenačene, povrh vsega so proti njim vedno vsi 
zelo motivirani. Zmaga z Olimpijo je še vedno 
zelo dragocena. Najtežje je igrati z odličnimi 
Mariborčani, predvsem z Binkovskim je imel 
vedno precej težav. Doslej so osvojili tri od štirih 
možnih lovorik v samostojni Sloveniji in upajo, 
da bodo tudi letos ponovili lanski uspeh - naslov 
prvaka in pokalnega zmagovalca. Za njimi sta 
dva nastopa v pokalu državnih prvakov. Prvo 
leto so naleti na najboljšo ekipo na svetu Milan, 
letos na estonski Sconto. Posebno doživetje je 
bilo na milanskem stadionu San Siro, čeprav 
Miloš takrat ni igral. "Vsak igralec si lahko samo 
želi nastopiti na takšnem igrišču in potem lahko 
kar zaključi kariero," pravi Miloš. Poleti seje z 
našo državno reprezentanco udeležil 
sredozemskih iger v Franciji, kjer so imeli smolo, 
saj so brez poraza morali zapustiti tekmovanje. 
Tako z Italijo kot Marokom so ob odličnih 
predstavah igrali neodločeno. Igral je dobro, 
čepravje bil takrat v vojski, ki pa mu je omogočila 
redno vadbo. Zanimivo, da so vsi gledalci v obeh 
tekmah glasno navijali za Slovence. V spominu 
mu je še posebno ostala tudi samopostrežna 
restavracija z več kot dvajsetimi različnimi menuji 
in brezplačno pijačo, le morjejc bilo kljub izredni 
vročini zelo hladno.

Rudarja spremlja bolj od daleč. Ima mlado in 
nadarjeno ekipo ter odličnega trenerja Francija 
Sivka, ki ima tudi veliko zaslug za njegovo 
športno pot. Oh njem so bili Miloševi trenerji v 
Trbovljah še Viki Gorišek, Milenko Sivko, Mar
tin Lavrenčič in pa skupaj Stanc Grablič in Darko 
Ahlin, ki sta mi tudi omogočila prve nastope v 
članski konkurenci. Upa. da se bo Rudar kmalu 
vrnil v prvo ligo. Izboljšati pa bo seveda treba 
delo v upravi.

Sašo Fabjan
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Cez pet let v 
NBA!?

Leto, ki se počasi izteka, je bilo za 205 
cm visokega Hrastničana Marka Tuška 
izredno uspešno. Dokončno se je 
uveljavil v slovenskem košarkarskem 
prostoru. Postal je standardni sloven
ski reprezentant, igra tudi vse bolj 
pomembno vlogo v našem najboljšem 
klubu Smelt Olimpiji.

Iz Hraslnikaje odšel po končani osnovni 
šoli. Največ zaslug za odhod iz Zasavja 
ima njegov razrednik Niko Toplak, ki ga 
je priporočil Martinu Gorencu. Poleglega 
je skupna zasavska ekipa starejših 
pionirjev ravno takrat odigrala pomembno 
vlogo na finalu pokala Mars v Zagorju, 
kjer je zelo dobro igral in padel v oči 
strokovnjakov. Tušek je najprej prestopil 
k Triglavu, kjer je igral v prvi B 
jugoslovanski ligi, od osamosvojitve 
Slovenije pa igra v naši prvi ligi. Še eno 
leto je bil v Kranju, nato j c na vabilo iz 
Ljubljane z dvojno licenco igral za mlado 
ekipo Smelt Olimpije ter tudi za Triglav, 
v letošnji sezoni pa seje dokončno prebil 
v ekipo, ki jo vodi Zmago Sagadin.

"Letos nam gre zelo dobro, predvsem v 
evropski ligi, kjer smo trenutno skupaj s 
španskim Taugresom in hrvaško ekipo 
Croatia Line (bivša Jugoplastika op.p.) 
na vrhu lestvice z lepimi možnostmi za 
uvrstitev v polfinale in mogoče še za kaj 
več. V Smeltu Olimpiji mi zelo ugaja,

lepo so me sprejeli, v zadnjem obdobju pa 
imam tudi veliko priložnosti za igranje. 
Na parketu sem v povprečju polovico 
tekme, zadovoljen sem tudi z igro. Moj 
povpreček v evropski ligi j c doseženih 
deset, v SBA ligi pa dvajset točk." V 
letošnjem letu j c Marko Tušek zaigral 
tudi v državni reprezentanci. Res so 
minute, prebite na parketu, bolj skromne, 
toda pri osemnajstih je bolj pomembno, 
daje "in". Po uspehu na kvalifikacijah za 
evropsko prvenstvo v Wroclawu, kjer je 
Slovenija gladko odpravila vse tekmece, 
je računal na boljši nastop v Nemčiji, a se 

. je reprezentanca od tekmovanja poslovila 
že po prvem krogu. Zato pa gre moštvu, ki 
gaje po Janezu Drvariču znova prevzel 
Zmago Sagadin mnogo bolje in je z eno 
nogo že uvrščena na naslednje prvenstvo 
Evrope, ki bo v Atenah. Pred dobrim 
mesecem j c ekipa, v kateri je bil (udi 
Marko Tušek v Ljubljani po podaljšku 
premagala tudi Litvo na čelu z izjemnim 
Arvidasom Saboniscm.

In kakšni so Markovi cilji? "Najprej je 
potrebno marljivo trenirati in napredovati. 
Rad bi uspešno igral v evropski ligi. V 
nekaj letih moram postati eden ključnih 
klubskih igralcev, čez kakšnih pet let pa 
bi se želel preizkusiti tudi med ameriškimi 
profesionalci - v NBA ligi," je odločen 
Marko.

Sašo Fabjan

Kljub vsemu 
uspešno

Leto se končuje in to je čas 
raznoraznih anket o najboljših 
športnikih v občinah in državi. V teh 
anketah bo vidno vlogo gotovo odigral 
Dušan Hauptman, košarkar in kapetan 
Smelt Olimpije ter član državne 
reprezentance. V Litiji ho taka 
prireditev 26. decembra z direktnim 
prenosom s tenis centra As. In kako je 
izgledalo leto 1993 z očmi Dušana 
Hauptmana?

Vsako sezono in tudi celo leto j c težko 
ocenjevati. S prvim delom leta kapetan 
Olimpije ni najbolj zadovoljen. Najprej 
se s klubom niso uvrstili v polfinale 
evropskega pokala, sam pa j c imel kar 
precej težav s poškodbo hrbtenice, zaradi 
katere je tudi odpovedal nastop v 
reprezentanci Slovenije na EP. Naslov 
državnega prvaka je.samoumeven, saj so

ga morali osvojiti. "V jesenskem delu 
smo le dosegli uvrstitev v evropski pokal 
skozi kvalifikacije, kjer imamo, vsaj po 
rezultatih sodeč, velike možnosti za 
uvrstitev v polfinale, čeprav je naša želja 
1 inalc. Sam sem s svojo igro v jesenskem 
delu bolj zadovoljen, tudi precej več 
svobode v igri imam, kar pomeni tudi več 
košev, je povedal Dušan Hauptman.

V novem letu si gotovo želi čimmanj 
poškodb in veliko zdravja, kajti le tako je 
lahko optimalno pripravljen za igranje. 
Seveda ne smemo prezreti reprezentance, 
kjer so glavno breme v kvalifikacijah 
skoraj že prebrodili in je uvrstitev na 
evropsko prvenstvo domala že 
zagotovljena, čeprav bo potrebno še 
premagati vsaj eenga nasprotnika in brez 
kančka podcenjevanja le-tehje Slovenija 
vendarle kvalitetnejša ekipa. Kar naprej 
ga sprašujejo o vrnitvi v Litijo, vendar to 
vsaj še zaenkrat ne pride v poštev. Če ne 
bo poškodb, bo vsaj še dve leti v vrhunski 
košarki, kako bo potem, je v tem trenutku 
zelo težko reči. Morda zadnja sezona 
aktivnega igranja, vsekakor pa še ne v 
letu 1994. Sicer bomo videli, čas prinese 
svoje.

Seveda smo Dušanu v imenu bralcev 
tednika Zasavc zaželeli tudi mi čim manj 
poškodb in uresničitev omenjenih želja v 
letu '94.

Stane Kokalj



Slovenec po 
francosko

23-letni Jani Čop je trenutno edini zasavski 
športnik, ki si kruh služi v tujini. Kot 17- 
letnik se je podal v Banja Luko, kjer je 
preživel štiri leta, leta 1991 je presedlal v 
Zagreb, kjer je preživel sezono in pol. Ob 
koncu lanskega leta je podpisal svojo prvo 
pogodbo za igranje v tujini. V francoskem 
Cretieju, predmestju Pariza, je eden od dveh 
tujcev.

Rokomet v Franciji je zelo podoben tistemu 
v bivši Jugoslaviji, saj je precej "romantičen", 
ogromno se dela na tehniki, ni pa veliko 
grobosti in uporabe moči. Ekipa ni med 
nj bolj širni saj so letos trenutno na zadnjem 
mestu in so na 14 tekmah uspeli zmagali le 
enkrat. Lansko sezono, letos maja, jim je 
uspel veliki met, saj so se uvrstili v finale 
francoskega pokala. Jani pravi, da je ekipa 
boljša kot lani, vendar jim ne gre najbolje. 
Sicer pa je miselnost Francozov takšna, da 
jim je pravzaprav vseeno ali zmaguješ ali 
izgubljaš, vedno ostanejo relacije enake. 
Drugje je pač tako, da te po vsaki zmagi 
povzdignejo v nebo, po porazu pa te vsi 
pljuvajo. In taumirjena atmosfera Janiju precej 
bolj ugaja, saj se tako lažje igra, trenira in živi.

Jani seje prav na današnji dan pred enim 
letom poročil, z ženo Meto pa sta februarja 
dobila hčerko Kajo. Že samo s tem sc je 
življenje močno spremenilo, tako da prave 
priložnosti za uživanje v Parizu Jani in Meta 
nimata. Seveda si kdaj pa kdaj privoščita 
kakšen večer v družbi s prijatelji, vendar pa, 
kot pravita, j e to res poredko. Naj večkrat je to 
večerja v družbi rokometašev. Sicer pa je tudi 
trening časovno prilagojen razmeram v 
Franciji. Kljub temu da rokomet ni 
profesionaliziran, se tudi zaposleni domači 
igralci udeležujejo dopoldanskih treningov, 
ki so od 10.30 do 12.00. "Tako je, kakor je 
bilo včasih pri nas v Jugoslaviji," je še dodal 
Jani.

O načrtih je Jani Čop spregovoril bolj po 
ovinkih. Pravi, daje na Cretie vezan še za leto 
in pol, za kasneje pa bo še videl. Rad hi še ostal 
v svetovnem rokometu, kljub temu, da je v 
tem letu, odkarje v Franciji, kot igralec precej 
izgubil. Treningi so "bolj tako", s 50 - 60%. 
Rad bi šel v klub, ki ima rezultatske ambicije, 
dahi vsaj poskusil še kaj doseči. Včasih sc da 
v francoski ligi tudi malo skriti, odigrati kakšno 
tekmo nepripravljen. Včasih se celo zgodi, da 
kakšne močnejše tekme ne more odigrati do 
konca, saj mu enostavno zmanjka moči. Kljub 
temu, da so pogoji za trening odlični, trening 
ni tisti pravi.

Francosko seje že naučil, pravzaprav razume 
vse, govori pa bolj po "indijansko", saj je 
francoščina precej zahtevna. V začetku si je 
pomagal z angleščino, sedaj pa vse stvari že

ureja sam. In to po francosko. Ob koncu 
sezone se / družino vrne domov, ko po navadi 
daje izjave za časopise. Po slovensko.

"Pa vesel Božič in srečno novo leto vsem 
bralcem Zasavca," je še dejal Jani Čop.

Barbara Kus

Pomembno leto 
brez gola

Čez nekaj dni bo minilo natanko osem let 
odkar je najboljši strelec nogometašev 
Rudarja v novejši zgodovinizapustilTrbovlje. 
Ljubitelji športa najbrž ne boste imeli težav: 
govorimo o Milošu Breznikarju.

Pri Breznikarjevih je nogomet pravzaprav 
družinski šport. Že oče Milan je bil izvrstni 
nogometaš in kasneje športni delavec, 
nogomet igra tudi mlajši od sinov Mitja. 
Miloš je imel že pri pionirjih in mladincih 
izreden "nos" za doseganje zadetkov, 
nadarjenost je pri članih le še potrdil. Večkrat 
je bil najboljši strelec v ligi, kjer so igrala 
njegova moštva. Zasavskim ljubiteljem 
nogometa je v spominu sezona 1983/84, ko j e 
bil Rudar drugi, Miloš panaj strelec prvenstva. 
Enako maje uspelo tudi v dresu Kopra v 
medrepubliški ligi in lani, ko je v drugi ligi 
igral za Istragas Jadran in v eni sezoni dosegel 
kar 32 zadetkov. Naj večjo lovoriko je bržčas 
dosegel v dresu četrtega kluba v katerem je 
igral. To je bilo v prvem letu slovenske 
samostojnosti (1991), ko je bil izbran za 
najboljšega slovenskega nogometaša.

Leto, ki sc izteka, bo pri sedaj 31-letnemu 
nogometašu zapisano z velikimi črkami, pa 
čeprav so gajeseni mučile poškodbe. Prvič se 
je tudi dogodilo, da se po polovici prvenstva 
še ni vpisal med strelce. Tudi njegov Istragas 
Jadran iz. Dekanov ni imel veliko uspeha, saj

je uvrščen šele na 14. mestu prvoligaške 
razpredelnice, osvojil je vsega osem točk. 
"Večkrat sem zgrešil tudi takrat, ko bi bilo 
lažje zadeti", je samokritično dejal. Lepši je 
spomin na spomladanski del sezone, ko mu je 
šlo kot po maslu. Še posebej lepo pa je bilo 
Milošu v zasebnem življenju. Poleti se je 
poročil s Koni, pred nekaj tedni, natančno 
6.deccmbra,pajimajcnasvetprivekala hčerka 
Nika. "PrineseljojeMiklavž," je hudomušno 
pripomnil igralec, ki je še vedno ljubljenec 
trboveljskih gledalcev, četudi je ob morju že 
skoraj celo desetletje. Pred dobrim letom je 
bil v navezi z Rudarjem, ki pa je trajala zelo 
malo časa. Ljudem v klubu je postavil ceno, ki 
ni bila pretirana in po njegovi oceni so imeli 
s Kapctanovičem na koncu večje stroške, kot 
bi jih imeli z njim. Še posebej je bil razočaran, 
ker mu nihče sploh ni sporočil kako so se 
odločili. "Upravi sem tedaj zelo zameril,"je s 
primorskim naglasom nadaljeval Miloš.

Pogovor je nanesel tudi na mlajšega brata, 
tretjega "M" iz družine - Mitjo. Pomagal mu 
je pri vzpostavljanju stikov z Istragasom, v 
razgovore pa se ni mešal. Kot vse kaže, bo 
ostal v Trbovljah, toda če hoče še naprej igrati 
nogomet, potem bo moral nekam iti. V Rudarju 
ob takšni neorganiziranosti nima svetle 
bodočnosti. Tudi z Milošem Breznikarjem 
smo seveda pokramljali o željah v letu, ki 
prihaja. Poleti mu poteče pogodba s klubom 
iz Dekanov. Že sedaj je prejel ugodno ponudbo 
iz. Kopra, a ga Dekanci niso spustili iz rok. 
Obstaja velika možnost, da moštvo zapusti po 
končanem prvenstvu, v katerem bodo bili 
težak boj za obstanek v ligi. Seveda se mora 
čimvečkrat vpisati med strelce in znova 
opozoriti nase. Če ne bo poškodb, bo Miloš 
igral nogomet še kakšna tri leta.

Sašo Fabjan



Promet
Litija -14. decembraje voznik osebnega 

vozila P.F. vozil proti Ljubljani. V Vcmcku 
je pri srečevanju s tovornim vozilom 
zapeljal preblizu desnega roba, odbilo ga 
je v bankino in nato na cesto, kjer je trčil 
v vozilo, ki je vozilo za tovornjakom. 
Materialna škoda znaša 400 tisoč tolarjev.

Litija -14. decembra je po cesti Zagorje 
- Litija voznik osebnega vozila Z.L vozil 
prehitro. Na poledeneli cesti ga je zaneslo 
na drugo stran vozišča in odbilo nazaj na 
sredo, kjer je obstal. Voznika so odpeljali 
v UKC Ljubljana.

Hrastnik - 16. decembra ob 14.35 uri
je B.M. z Dola vozil iz Trbovelj proti 
centru Hrastnika. Na cesti L maja, pri 
Steklarni, je trčil v vozilo, ki gaje nasproti 
pripeljal K. A. Nastala je manjša materialna 
škoda.

Trbovlje - 16. decembra oh 19.50 uri
je voznik osebnega vozila K.S. vozil po 
vodenski cesti. Pri Strojegradnji mu je iz 
desne strani pred vozilo stopila pešakinja 
H.S. Zadel jo je s sprednjim delom vozila, 
vrglo jo je na pokrov motorja in nato na 
vetrobransko steklo. Odpeljali so jo v 
bolnico Trbovlje.

Litija - 19. decembra oh 03.50 uri je
zaradi neprimerne hitrosti zapeljal s ceste 
D.L. Poškodovanca so odpeljali v UKC 
Ljubljana. Delavci cestnega podjetja so 
kraj zaradi goste megle zavarovali, dokler 
vozilo ni bilo odstranjeno.

Zagorje -20. decembra oh 20.12 uri je
v Podkraju pri Zagorju voznica osebnega 
vozila D.M. zaradi polcdcnclosti vozišča 
zapeljala s ceste. Dobila je sled poškodbe, 
na vozilu pa je nastala manjša materialna 
škoda. Ker seje na lem delu ceste v tistem 
času zgodilo več nezgod, je policija 
vzdrževalca ceste predlagala v postopek.

Kradejo kot srake
Božično novoletni čas se bliža, vsakdo 

bi rad presenetil svojega prijatelja, 
sorodnika ali znanca z darilom. Problem 
nastane, koje treba stvar kupiti. Videti je, 
da letos nekaterim Božičkom in Dedkom 
mrazom primankuje denarja, zato darila 
"kupujejo" na sumljiv in nezakonit način. 
Pa poglejmo nekaj primerov:

Trbovlje - 13. decembra je neznanec 
vlomil v nenaseljeno hišo, od koder je 
odnesel šivalni stroj, brivnik, radio, stensko 
uro, budilko... Za bodočim, obritim in 
točnim krojačem še poizvedujejo.

Trbovlje - 17. decembra so prodajalke v 
trgovini Darilo na Kešetovem opazile, da 
jim je iz prodajnih polic izginila moška 
bunda in dva ženska kostima. Policija 
elegantno oblečene storilec še išče.

Hrastnik -14. decembraje B.D. prijavil, 
da mu je neznani storilec preko noči z 
mopeda, parkiranega v kolesarnici na 
Novem logu 20, pokradel več delov.

Litija -19. decembra okrog 18.00 ure se 
je D.M. peljal mimo trgovine Agromarket 
in videl skupino mlajših ljudi, ki so nekaj 
nosili preko ograje. Enega izmed njih je 
ujel in ga peljal na policijo. Ugotovili so, 
da razen dveh zabojev, ki so jih poskušali 
odnesti, v trgovini ne manjka ničesar. V 
skupini vlomilcev so bili trije otroci in dva 
mladoletnika.

Mine ni bilo
Litija - S.I. iz Gornjega Loga je 15. 

decembra obvestil policijo, da je našel 
ncaktivirano mino iz druge svetovne vojne. 
Zakopana naj bi bila pol metra pod zemljo. 
Pirotehnik je temeljito pregledal kraj in 
našel le tri prazne tulce minometnih iz
strelkov.

Aufbiks
Bliža se letošnje finale akcije naj aufbiksar na plan. Pridno se nabirajo 

točke. Minuli teden so nekateri izkoristili za uvrstitev v finale.

JU Trening boksa na svoji ženi je 
W prava stvar. 'Tako si je dejal G.F., 
ki je četrt do desetih v 'Trbovljah (v 
bližini Kubu s bara) pričakal s vojo ženo 
in ji postregel z desnim krošejem 
(mogoče tudi z levim). Možaka so nekaj 
časa hladili v primernih prostorih.

jT Tudi jesti je treba. Včasih sc 
V prav prileže juhica in solata. Če je 
ni, je hudič. B.E. je 16. decembra v 
jedilnici SGP Beton tnalo zaropotal. 
Brez juhe mu živeti ni.

JU Da je v troje najlepše, so 
W dokazovali v bifeju na zagorski 
avtobusni postaji O.B., K. A in D. D. S 
svojim ropotanjem si niso prislužili 
aplavza. Nasprotno, pomirila jih je za 
to kvalificirana služba in njeni možje.

P R S. v baru Viktorija ni bilo 
™ toliko do aplavza, kot do pijače. 
Ker nekateri res nimajo posluha za 
težave drugih, si je s pijačo postregel 
kar sam. Streznil se je v primernem 
amhicntu.

JU Tudi v Litiji zna biti veselo. 18. 
™ decembra si je večerne urice z 
razgrajanjem popestril B.R. 
Pomanjkanje kondicije ali nemara celo 
alkohol pa sta botrovala temu, da je 
omagal. Prebivalci Šmarske ceste so 
odšli na zaslužen počitek, B.R. pa bo 
(ne v tako poznih urah) imel še droben 
opravek pri upravi za ocenjevanje 
nočnih razgrajaških podvigov.

JU Popoldan 13. decembra je kot 
w metuljček letal po bifeju Metuljček 
V.S. Razigrani Hrastničan je pač metulj 
bolj težke kategorije in je mimogrede 
nekaj stvari tudi razbil. Morali so mu 
pokazati vrata in ga napotiti domov. Ne 
vemo, če ga je spremila čebelica Maja.

JU Tudi v Zagorju sc aufbiksar ji ne
® dajo. J.H., P.P. in Š.M. so sc 

razposajali v Viktoriji, C.R. in 
M.M. sta v sladki omami pomerila 
svoje pesti v Cvenku, G.S. pa je bil v 
Podgorici tako vesel, da je nekaj ur 
preživel v prostoru za veseljake.

Aufbiksarji, da bi bilo novo leto bolj v znamenju biksa, pa ne toliko aufa 
vam želi vaš dimnikar.
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Anagram 1
I)r. Mato Gole je 

zdravnik specialist. 
Kakšen?

Anagram 2
Ta šolskaknjiganas je 

vse veliko stala. Katera?

Anagram 3
Franci je slabo pisal 

šolsko nalogo. Zagovor, 
ki mu preti, ga skrbi, saj 
mu matematični 
problemi ne ležijo. Kaj 
bo vprašan?

L—. j
Rešitve anagramov,
šj|!|®r |§Ipremikalnice, 

prečitanke, rebusov, 
ugank in imena in 
priimka skladatelja 
boste našli na 31. 

strani.

Prečitanka
V nasledil jem besedilu sc skriva 

27 živali. Kako jih boste našli? 
Odmislite vse presledke, ločila, 
skok v novo vrsto in podobno, 
nakar jih samo še izluščite izdolge 
kače črk. Za primer poiščimo 
imena treh rastlin v naslednjem 
stavku: "Če se ne moreta 
sporazumeti, bo dobil vse dobrote 
Pepe sam." Takole: "ČE SE Ne 
moreta sPORazumeti, bo dobil 
vse dobrote PePE SAm." Rešitev 
je torej: česen, por, pesa.

Besedilo: "Je že prav tako! 
Njega moraš na trdo! Zavoljo nje
gove domišljije bi človek še 
znorel!" kriči že kar histerično 
Janezova sestra, ki živčno vrti 
zapestnico in od besa stopica na 
mestu. Nasloni se na stol, išče 
kazen zanj in premleva: "V šoli je 
len. Doma, če kaj rabi, kar dobi. 
Gosposko se nosi, vi, dragi starši, 
pa vse puščate vnemar!" Nalije si 
kozarec malinovca in gleda 
Janeza. Jeclja od jeze, bratec pa 
nadljuje svoj posel: na jelko 
marljivo obeša okraske, izrezane 
iz njene bluze.

permUmca
Spodnje znane besedne zveze premikaj levo in desno, 

dokler ne dobiš v treh stolpcih tri šolske predmete - 
presledkov pri tem ne upoštevaj, črke naj si sledijo, kot 
da gre za eno samo besedo!

posebna zveza 
mali nogomet 
strogi opomin 

lord Kelvin 
velika potrošnja

triglavske strmine 
pisarniški papir 
prijetno bivanje 
privatna lastnina
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OTOK V 
OTOČJU 
MARIANI

SEZNAM 
TISKOVNIH 

NAPAKV 
KNJIGI

AMERIŠKA
FILMSKA

NAGRADA
DRAGOTIN

KETTE

ŠHOSOfdNUSI VlUfcII 
OPAZOVANO ZOPET 

PRED SEBOJ
(POGOSTEJ 

ŠE PRI 
OTROCIH)

TONA

ZEMLJE
MEREC

JURE
PENGOV

)
VIDEZ 

ČESA, KA
RAKTER

)

DANE
ZAJC

PATRONA

AVTOR:
KARLI

DREMEL

SALVADOR
DALI

AMERIŠKI
ASTRONOM
(ADRIAAN)

SLONOVI
ČEKANI JAPONSKI

DENAR

MAMILO
IZ SOKA 

MAKOVIH 
GLAVIC

LIVADA,
TRAVNIK

TELUR

UMETNO
ZIDANO
KORITO

PALICA Z 
JERMENOM

LIRSKO
PESNIŠTVO

IT. FILM 
REŽISER 
(SERGIO)

TRAVNIK 
OB VODI

SLAVKO
AVSENIK

LEVI
PRITOK
DONAVE

PRI
PASSAUU

FRAN.KNJI
ŽEVNIK 
(BORIŠ)

BLIŠČ

ST. RUDAR. 
MESTO NA 

KOROŠKEM

SLOVENSKI 
POLITIK (IGOR)

PROSTOR
V CERKVI

KRILO
RIMSKE

KONJENICE
ČASOVNI
TERMINANGL POLARNI RA

ZISKOVALEC (JOHN)

LOVSKI
OKOLIŠ

PRVI
MITOLOŠKI

LETALEC

OTOK OB 
ZAHODNI 

OBALI 
ŠKOTSKE

BICIKEL

GRŠKI
OTOK

RIŽEVO
ŽGANJE

Uganka 1
Me zemlja rodi,

ogenj oživi: 
voda umori, 
zrak okamni.

Uganka 2
Breznog in brezglave

pa vendar beži, 
kjer luč se prikaže 

al’ sonce žari. Kaj je to?

Uganka 3
Suha starka na strehi

čepi
pisan jezik na cesto 

moli.

Uganka 4
, Šviga švaga. sem pa tja 

se pase suha lakota; 
z jezikom dolgim travo 

muli
na rogati suhi štuli.

Uganka 5
Ko se zbudim,
kot strela letim 
po ozkih poteh,
po tankih vrveh;

Kdo je skladatelj no 

sliki?
Na sliki je eden vodilnih ruskih 

skladateljev 19. stoletja, ki je 
ustvaril dela neminljive lepote. 
Njegova dela so postala 
priljubljena še za njegovega 
življenja tudi v evropski glasbeni 
kulturi. Živel je od leta 1840 - 
1893.

Ime, prvo črko drugega imena 
in priimek skladatelja dobite, če 
sledite črtam in črke prenesete v

Tokrat rešitev križanke 
za mlade reševalce ne boste 
našli na strani 41, ker bomo 
trem izžrebanim
reševalcem, seveda s pravil
nimi rešitvami, podelili 
knjigo Francija Lakoviča 
Pesmi na potepu. Križanke 
morate poslati do
27.12.1993 na Zasavcev 
naslov! Nagrado boste lahko 
dvignili na uredništvu revije 
Zasavc, na Cesti 20. julija 
2c, Zagorje. Ali pa vam jo 
bomo poslali po pošti. 
Seveda, če boste izžrebani.

) 840 kvadratke.



Sponzorji čestitajo. Diskont VIDMAR Dol pri Hrastniku; CONTACT d.o.o. Zagorje; trgovina GREGA Trbovlje

NAGRADNA KRIŽANKA
Rešitev nagradne križanke 

pošljite do 6. I. 1993 na naslov: 
UREDNIŠTVO Z AS A VCA, Cesta 
20.julija 2c, Zagorje ob Savi spripi
som "Nagradna križanka" 
(fotokopij ne upoštevamo).

Nagrade, ki vas čakajo:
1. nagrada: Bon v vrednosti

6.000 SIT, Mesni diskont Vidmar 
Dol pri Hrastniku.

2. nagrada: Bon v vrednosti
6.000 SIT, Contact d.o.o., Zagorje

3. nagrada: Bon v vrednosti
6.000 SIT, Trgovina Grega, 
Trbovlje

4. - 9. nagrada: Boni v vrednosti
2.000 SIT, Diskont Vidmar, Con
tact d.o.o. in Trgovina Grega.

Izžrebanci nagradne 
križanke 43/93

1. nagrada: Blago v vrednosti
4.000 tolarjev, Trgovina As Za
gorje,Martin Fort v. Globušak 1 
A. Trbovlje

2. nagrada: Blago v vrednosti 
2.500 tolarjev, Trgovina As Za
gorje, Kristina Ilild. Novi dom 32 
A. Trbovlje

3. nagrada: Blago v vrednosti 
•1.500 tolarjev, Trgovina As Za
gorje, Mojca Omahne, Naselje na 
šahtu 45, Kisovec

Vsem izžrebancem 
Čestitamo!

Nagrade lahko dvignete na 
uredništvu časopisa Zasavc, C. 20. 
julija 2c, Zagorje, do 7. 1. 1993. Če

se po nagrado ne morete oglasiti 
osebno, nam sporočite po telefonu 
(64-250, 64-166) in vam bomo 
nagrado poslali po pošti.

Rešitev nagradne 
križanke 44/93:

LEONCAVALLO, SONCE, 
RITTER, SLOVENIJA, RE, VO. 
ASIRIJA, KIH. TORBA, IR. 
NAKLADA, OMELA, SKLON, 
AN AR, TAMAR. OI, SAPA, 
AREKA, AVE. TRILER, LAN, 
UKMAR, VASICA, SG, ROP, 
MOLJ, ZOB. MOKA, ENOTA, 
SKA, OBAREK.TOR, KOCEN, 
ŠAKAL, LIRIK, RIBI, E LAN D, 
OCENA, UJEC, A RTA, 
ŽAKAR, NANA.

8®®C

trgovina QREQA
(v samopostrežni Valandovo) 
Sallaumines 3c, TRBOVLJE

tel.: 22 224

NUDIMO VAM: - usnjeno galanterijo
- otr., žen. in moško obutev
- velika izbira nogavic in sp. perila
- kozmetika
- novoletna darila

DELOVNI ČAS:
po-pet 8.30-12.30 in 16.00-19.00; 

sob 8.00-12.00

SE PRIPOROČAMO!

mm .*ow VMvJATt!
Trg borcev NOB 2, DOL PRI HRASTNIKU, Tel.: 41 157

- vse vrste domačega svežega mesa 
po IZJEMNO NIZKIH CENAH

- suhomesni izdelki
- vse vrste črev za koline
- domače svinjske polovice (305 SIT/kg)
- vse vrste pijač, sirov in mlečnih izdelkov

Obiščite nas in se prepričajte o UGODNI PONUDBI.
Delovni čas: od 7-16; pon. in sobota 7-13

BOŽIČNI IN NOVOLETNI POPUST PRI NAKUPU 
SVINJSKEGA MESA IN MESNIH IZDELKOV!

7/^Z

d.o.o.

- pregledi za očala
- dioptrijska očala
- vse vrste kontaktnih leč (dobava takoj)
- redne kontrole, pribor In tekočine za 
vzdrževanje kontaktnih leč

- športna očala

VLJUDNO VABLJENI V NOVE PROSTORE V 
ZDRAVSTVENEM DOMU V ZAGORJU.



oven
Ljubezen: 

Po razbur
kanem letu, 
vas čaka 
umirjeno in 

harmonično leto. Če ste brez 
stalnega partnerja, imate 
največ možnosti za resnejšo 
zvezo v prvih treh mesecih. 
Tisti, ki ste partnerja že našli, 
boste ljubezen užili v polni 
meri.

Zdravje: V poletnih
mesecih boste imeli z zdravjem 
nekoliko težav. Ženske pazite 
na grlo in glasilke. Odpravite sc 
na zdravilne počitnice ob 
morju, kar bo dobro delo tudi 
moškim ovnom.

Posel: Poslovno vam bo 
skoraj celo leto malce škripalo, 
večjih pretresov na lem 
področju ne boste imeli. V 
septembru se bo ponudila 
nepričakovana poslovna 
možnost. Ne priporočam, da se 
v ta posel podate.

BIK
Ljubežen:

Čisto po 
bikovsko se 
boste v prvi 
polovici leta 

zaletavali v ljubezenske 
zidove. Kot v preteklem letu, 
ne boste prebili nobenega. 
Sreča vas čaka čisto blizu. 
Okusili jo boste šele v drugi 
polovici leta.

Zdravje: Zdravje vam bo 
služilo skozi celo leto, sicer pa 
boste imeli še preveč opraviti s 
celjenjem ljubezenskih 
modric. Pazite na kosti, ker ste 
nagnjeni k nesrečam, ki sc 
lahko končajo s kakšno 
mavčno oblogo.

Posel: Na poslovnem
področju ne pričakujete 
revolucije. Delo, ki ga 
opravljate, boste obdržali tudi 
po "čistkah". Proti koncu leta se 
boste borili za napredovanje, ki 
pa ne bo odvisno le od vas.

DVOJČKA
Ljubezen:

Na ljubezen
skem po
dročju vam bo 
šlo kot po 

maslu. S partneijem se bosta še 
bolj ujela. Če še ne živita 
skupaj, je to leto kot naročeno 
za poskus. Skoraj ni možnosti, 
da bi vam spodletelo.

Zdravje: Težave z
zdravjem pričakujte v prvih 
zimskih mesecih. Obležali 
boste za daljši čas. Krivi boste 
sami, saj ste za svoje zdravje v 
preteklem letu naredili 
premalo.

Posel: Na tem področju 
vam bodo zvezde več kot 
naklonjene. Če sle brez dela - 
ponudilo sc vam bo toliko 
možnosti, da boste lahko celo 
izbirali.

RAK
Ljubezen:

Raki, rojeni v 
prvi in tretji 
dekadi boste 
imeli kar nekaj 

burnih ljubezenskih
dogodivščin, predvsem v 
juniju in avgustu. Tisti, ki ste 
pri vekali na svet v drugi dekadi. 
boste spet preveč zaprti, tako 
vam možnosti za resnejšo 
zvezo uhajajo.

Zdravje: Neprijetnosti 
skoraj ne boste imeli, pazite le 
na svoje psihično počutje, 
predvsem vjesenskih mesecih. 
Ne dovolite si. da se jesenska 
melanholija spreobrne v 
depresijo. Priporočam obisk 
pri psihologu.

Posel: Čaka vas ogromno 
dela. Od sebe boste veliko 
pričakovali, kot vedno, svoj 
trud pa si boste premalokrat 
priznali ali zanj zahtevali 
pravičnejše plačilo. Ugoden 
čas za sklepanje partnerstevje 
od aprila do junija.

LEV
Ljubezen: 

V začetku leta 
boste pora
vnali stare 
račune. Skoraj 

vsi se bodo iztekli vam v prid. 
Sredi leta vas čaka ubijajoče 
zatišje na ljubezenskem 
področju, odprlo sc vam bo 
proti koncu leta. Nove 
simpatije ne poznate. 
Presenetili boste samega sebe 
z nenavadno reakcijo.

Zdravje: Levinje, pozor! 
Pazite na ženske spolne 
organe, v letošnjem letu ste 
nagnjene k vnetjem. Če boste 
postala mamica, počivajte dlje 
časa kot ponavadi. Levi boste 
na tem področju brez večjih 
problemov.

Posel: Tudi v letošnjem letu 
boste znova dokazovali svojo 
podjetnost in inovativnost. Že

v prvem delu leta boste za svoje 
delo finančno močno 
vzpodbujeni iz strani, ki jo 
krivično zapostavljate.

DEVICA
Ljubezen:

Ko boste po 
razočaranju v 
začetku leta že 
malodane 

obupali, se bo sreča kar sama 
prikradla k vam. Že počitnice 
v juliju boste preživeli srečno 
v dvoje. Če boste spretno 
krmarili, je to zveza za vse 
življenje.

Zdravje: Zimskih
prehladov sc ne boste znebili 
kar precej dolgo. Pazite tudi na 
oči, kajti nagnjeni ste k 
vnetjem. Predvsem jih ne 
zanemarjajte poleti, včasih je 
vročina nevarnejša od mraza. 
Predvsem pa, brez panike.

Posel: Težave s sodelavci v 
zimskih mesecih ne boste 
imeli. Znova bo prišlo do 
konfliktov oktobra. Predvsem 
med ženskami v službi niste 
preveč priljubljeni, poiščite 
krivdo za to pri sebi. Možnost 
za novo delovno mesto boste 
imeli proti koncu poletja.

TEirmicA
L j u bežen:

Pri h a j aj oče 
leto bo. kar se 
tiče ljubezni, 
vaše. Pozabili 

boste na vaše nenehno tehtanje 
in ocenjevanje nasprotnega 
spola in se ji popolnoma 
prepustili. Leto 1994 boste 
pomnili.

Zdravje: V maju se vam 
obeta daljša pot, kjer z vašim 
zdravjem ne bo vse tako, kot bi 
moralo biti. Želodec si boste 
zastrupili s hrano. Zaradi tega 
sc potovanju ne odpovejte, 
bodite pa previdni.

Posel: V manjši poslovni 
polomiji vam bodo pomagali 
prijatelji, po tem pa boste tudi 
poslovno začeli ravnati 
pametneje. V novembru sc 
vam bo ponudila možnost za 
odhod v tujino. Dobro razmis
lite in se posvetujete s 
sodelavci.

ŠKORPIJON
Ljubezen:

• Z a r a d i 
decembrskega 
razočaranja 
boste do novih 

ljubezenskih zapletov precej 
skeptični, 'l isti, ki partneijaže 
imate, boste imeli krizno 
obdobje aprila. Najugodnejše 
zvezde za ljubezen imate

marca.
Zdravje: Do lastnega 

zdravja sc škorpijoni tudi letos 
ne boste obnašali preveč 
odgovorno. Kakor bo vaše 
življenje padalo iz ekstrema v 
ekstrem, tako bo tudi z vašim 
zdravjem. Danes cvetite, jutri 
boste v depresiji in 
pojutrišnjem v postelji z 
gripo...

Posel: Zaradi dobrih naložb 
v januarju boste pri poslovnih 
partnerjih pridobili velik 
ugled, ki ga boste dodobra 
izkoriščali. Posli vam bodo 
cveteli do oktobra, nato vas 
čaka daljše zatišje, v katerem 
ne boste ničesar izgubili.

STRELEC
Ljubezen: 

Pri osebi, ki jo 
opazujete že 
precej časa, 
vam zvezde 

tudi v novem letu ne bodo 
naklonjene. Predolgo ste se 
obotavljali, vendar ne vrzite 
puške v koruzo. Oseba, ki jo 
poznate že od otroštva, vas bo 
zelo presenetila. Ne boste se ji 
mogli upreti. Pokazati boste 
morali več potrpljenja.

Zdravje: Polenili se boste. 
Iz tega bodo izvirale tudi vse 
težave z zdravjem, ki jih boste 
imeli. Vse bo le posledica po
manjkanja kondicije, zato le v 
telovadnico in kasneje, ko bo 
bolj toplo, v naravo ali na 
teniško igrišče.

Posel: Starši vam bodo 
omogočili večji poslovni 
premik, predvsem finančno, 
drugo pomoč boste morali na 
poslovnem področju poiskati 
predvsem pri ljudeh, ki so si pri 
vas pridobili zaupanje z znan
jem in korektnim poslovnim 
odnosom. Uspeli boste, če 
boste vztrajali tudi. ko ne bo šlo 
vse gladko.

KOZOROG
L j ubezen:

Tako kot v 
prejšnjem letu 
ne boste mogli 
več naprej. Že 

tako ali tako si niste ustvarili 
predobrega slovesa z 
nenehnim menjavanjem 
partnerjev, to boste popravili 
že v sredini leta. Presenečeni 
boste nad ugodnostmi, ki jih 
nudi na videz mirno življenje v 
dvoje.

Zdravje: Dobrega zdravja 
in prekipevajoče energije boste 
imeli več kot dovolj, zato nikar 
ne skrbite. Zmerneje uživajte 
poživili, kot sta kava in pravi 
čaj. Lahko boste imeli dalj časa 
težave s prebavili.

Posel: Miren začetek leta 
naj vas ne uspava. Proti koncu 
februarja sc pripravite na 
garanje, ki ga prinaša večji 
projekt, v katerem boste eden 
od glavnih iniciatoije v. Uspeh 
bo zagotovo večji kot ga 
pričakujete.

VODNAR
Ljubezen:

Letos boste 
tako srečni, da 
vas bo prav 
lepo videti. Že 

v času novega leta boste 
spoznali zanimivo osebo. 
Naklonjenost bo
obojestranska. Zaradi
razlogov, ki ne bodo 
nikogaršnja krivda, bosta 
prišla na svoj račun pozneje, 
kot si želite, ampak iskra se bo 
vnela in to močno.

Zdravje: Nekaj težav boste 
imeli z alergijami. Ob 
pravočasnem obisku v 
ambulanti boste lahko to 
neprijetnost omilili. Sicer pa ste 
znani po tem, da dobro skrbite 
za svoje zdravje. Temu se tudi 
v novem letu ne boste 
izneverili.

Posel: Če še obiskujete šolo 
ali fakulteto, vam bo šlo za 
nohte v drugem delu leta. 
Težave lahko podre načrt, ki ga 
že dolgo skrivate, zato se vam 
splača opustiti druge 
dejavnosti. Nič še ni 
izgubljenega.

RIBI
Ljubezen:

Neodločnost, 
s katero si že 
dolgo zapirate 
marsikatero 

ljubezensko pot, se bo 
nadaljevala tudi v prihodnjem 
letu. Najbolj nenavadno pri 
tem je, da bi kdo drug na vašem 
mestu naredil čudeže. Znova sc 
bodo vrstile zamujene 
priložnosti. Spremenite se in 
lahko boste imeli vse zvezde 
na svoji strani.

Zdravje: Večjih težav ne 
boste imeli, možno je manjše 
obolenje na ledvicah, zato 
spijte čim več tekoči ne in s tem 
zmanjšate možnost, da se 
obolenje razvije. Drugih težav 
ne boste imeli.

Posel: Možnost za
nadaljnje usposabljanje vas 
sicer ne bo presenetila, saj so 
vam ga že dolgo obljubljali. 
Vseeno se ga boste z veseljem 
udeležili, ker vam bo 
omogočilo napredovanje v 
stroki, ki vas že dalj časa 
zanima.

Saška



Sposojeno iz BBS
V gostilni

"Natakar, strašno, danes v juhi plavajo kar tri muhe!" "Bodite veseli, da 
samo plavajo. Če bi igrale vaterpolo, hi bila juha trikrat dražja."

Moderna šola
Učitelj pri pouku fizike v gimnaziji: "Danes bomo govorili o predmetih, ki 

se na toploti raztegnejo, v mrazu skrčijo. Ali lahko kdo pove kakšen primer?" 
Ena od učenk se javi: "Oprostite gospod profesor, kaj imamo zdaj, liziko ali 
spolno vzgojo?"

Jagode
Mestni fant gleda kmeta, kako nalaga gnoj na voz, in ga vpraša: "Zakaj ga 

pa boste imeli?" "Ja. za jagode," mu odgovori kmet. Otrok pa se čudi in mu 
odgovori: "Hm, pri nas pa jih imamo rajši s smetano!"

Policijska
A: "Halo. halo je tam policija?"
P: "Da, policija tukaj."
A: "Takoj pridite k meni na dom. Ubil sem ženo."
P: "Hja. danes ne bo nič. Danes štrajkamo."
A: "Oh. hvala. Potem bom pa še taščo."

V razredu
Učitelj sprašuje po razredu: "Ti, D rej c. kdo od vas je bil včeraj na mojem 

vrtu in kradel jabolka?" Drejc: "Gospod učitelj, ne morem vas prav razumeti 
tu v zadnji klopi." "To bomo pa res kmalu videli." pravi učitelj, "kar zdajci 
pridi naprej in sedi na moj stol, jazpa grem na tvoje mesto. Potem pa ti postavi 
vprašanje." Ko sta zamenjala mesti, ga Drejc vpraša: "Kdo pa seje sinoči 
mečkal z mojo sestro?" Zdaj odgovori učitelj: "Prav imaš, Drejc. tu se res nič 
ne razume!"

Vsak človek si želi dolgo živeti, nihče |

Biti moraš srečen, da lahko nekoga osrec.s; treba 
je nekoga osrečiti, da bi ostal srečen.

Maeterlinck
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'/.asavski tednik, 23.12 1959

Dragi otroci v Zasaviu!
x . - ....... tako

neučakani. Saj veste, da se moram pošteno pripraviti, namazati
kolesa svojih voz, ki so vse leto rjavela v kraljestvu; sploh imam
toliko dela, da gane bom zmogel. V vaše kraje bom prišel v d neb
pred Novim letom, morda že 27. decembia. in če boste pridni,
bom ostal večdni.Čepa bom slišal, da ste poredni; me sploh ne
bostaf videli. Že zdaj pa vam povem, da mi je nemogoče prjtfv

Zato boni tja poslal nekaj svojih pomočnikov. Pripravil
f sem Vani številna praktična darila, kijih boste potrebovali pri
S vašem pouku; za iiajinlajšc v vrtcih pa imam na zalogi lepe

igračke.
Ker želim, da hi novoletno leto res lepo praznovali, sem 

naročil, naj vam v Zagorju. Trbovljah, Hrastniku in v vseli 
večjih krajih pripravijo otroške igrice, glasbene in filnisluf 
prireditve. Ukazal sem tudi. naj lepo okrasijo tista mesta, kjc/sc 
navadno zadržuje 111. Ukazujem pa vam. da morate bilipridm.ko 
bom šel z mojim spremstvom. Nikar se ne prerivajte, nikar ne 
bbdite neučakani, in nikar ne poskušajte nadlegovati mojega 
spremstva. Vedeti morate, da so tudi moji spremljevalci že zdaj 
utnijeni od hudih naporov. Prepričan sem. da boste ubogali in 
da se bom lahko z vami prijateljsko pogovoril.

Opozorili pa vas moram še nekaj.: Če boste res pridni, vam 
bom letos pokazal mnogo več kot dinga leta. Moji palčki in 
škratje so bili zelo pridni in so naredili čudovite reči: zmaja, 
razne hišice in še mnogo dingih lepih stvari. Do snidenja pa lepo 
pozdravljeni!

Vgš dedek Mraz
■ ' Irena Ivančič Le

J iz starih Zasavcev
•Z—- ————4L_____ ___________ xv_______

Frača, da te kap.

Foto: R.K.



14.00 KORISTNE INFORMACIJE. 
VIDEOSTRANI. 15.00 OTROŠKI 
PROGRAM, 16.00 100 NA URO - 
MLADINSKI PROGRAM, 17.00 
SATELITSKI PROGRAM

PONEDELJEK
18.00 KORISTNE INFORMACIJE. 

VIDEOSTRANI. 19.30 DNEVNIK 
TV, 20.15 STO NA URO - 
PONOVITEV. 21.15 SATELITSKI 
PROGRAM

18.00 KORISTNE INFORMACIJE. 
VIDEOSTRANI, 19.30 DNEVNIK. 
20.15 KONTAKTNA ODDAJA, 21.15 
SATELITSKI PROGRAM

18.00 KORISTNE INFORMACIJE. 
VIDEOSTRANI, 19.30 DNEVNIK, 
20.15 ŽEBLJIČKI, 21.30 FILM. 23.00 
SATELITSKI PROGRAM

ČETRTEK

18.00 KORIS TNE INFORMACIJE, 
VIDEOSTRANI. 19.30 DNEVNIK,
20.15 DANNV VAM PREROKUJE.
21.15 SATELITSKI PROGRAM

PETErv

18.00KORISTNE INFORMACIJE. 
VIDEOSTRANI, 19.30 DNEVNIK.
20.15 NADALJEVANKA. 21.15 
SA TELITSKI PROGRAM

8.00 - 14.00 PROGRAM MAJ IN 
IZBOR POPEVKE TEDNA. 14.30 
ČESTITKE. SERVIS. 14.45

OBVESTILA IN EPP. 15.00 
SERVISNE INFORMACIJE, 16.00 
INFORMACIJE IN POVABILA, 16.45 
OBVESTILA IN EPP, 17.00 
SOBOTNO POPOLDNE. 19.00 
SLOVO

Nedelja

8.00 - 9.00 DOBRO JUTRO, 9.00 
IZBOR VIŽE TEDNA, 10.00 Z VAMI 
SO..., 11.00 TEDEN JE ZA NAMI,
12.00 SERVISNE INFORMACIJE, 
OBVESTILA, 13.00 ČESTITKE 
POSLUŠALCEV. NEDELJSKO 
POPOLDNE. 19.00 SLOVO

6.00 - 8.00 JUTRANJI PROGRAM,
8.00 - 14.00 PROGRAM MAJ, 14.30
POROČILA. 14.45 OBVESTILA IN 
EPP. 15.00 SERVISNE 
INFORMACIJE. 16.00
INFORMA TIVNI PROGRAM. 16.45 
OBVESTILA EPP, 17.00 SNOOPV,
18.00 ODDAJA O KULTURI , 18.45 
POROČILA, 19.00 SLOVO

TOREK
6.00 - 8.00 JUTRANJI PROGRAM.

8.00- 14.00 PROGRAM MAJ . 14.30 
POROČILA. 14.45 OBVESTILA IN 
EPP. 15.00 SERVISNE 
INFORMACIJE. 16.00
INFORMATIVNI PROGRAM. 16.45 
OBVESTILA. EPP. 17.00 ŠPORT. 
18.45 POROČILA. 19.00 SLOVO

6.00 - 8.00 JUTRANJI PROGRAM,
8.00 - 14.00 PROGRAM MA, 14.30 
POROČILA, 14.45 OBVESTILA IN 
EPP, 15.00 SERVISNE 
INFORMACIJE. 16.00
INFORMATIVNI PROGRAM. 16.45 
OBVESTILA IN EPP. 17.00 KON
JAKI'. 18.00 UPOKOJENCI MED 
NAMI, 18.45 POROČILA. 19.00 
SLOVO

ČETRTEK
6.00 -8.00 JUTRANJI PROGRAM,

8.00- 14.00 PROGRAM MAJ. 14.30 
POROČILA, 14.45 OBVESTILA IN 
EPP. 15.00 SERVISNE 
INFORMACIJE. 16.00
INFORMATIVNI PROGRAM. 16.45 
OBVESTILA IN EPP. 17.00 LITIJ
SKO OKENCE. 18.45 POROČILA.
19.00 SLOVO

6.00-8.00 JU TRANJI PROGRAM.
8.00- 14.00 PROGRAM MAJ. 14.30 
POROČILA. 14.45 OBVESTILA IN 
EPP, 15.00 SERVISNE 
INFORMACIJE. 16.00
INFORMATIVNI PROGRAM. 17.00 
MLADINSKI VAL, 18.45 
POROČILA, 19.00 SLOVO

TV SIGNAL LITIJA
NEDELJA

9.30 RISANA SERIJA. 10.00 
INFORMATIVNA 
ODDAJA:CELOVEČERNI FILM.

Zdravstveno varstvo: 24 - urno 
dežurstvo v zdravstvenih domovih 
Hrastnik (tel.: 44-006), Trbovlje (tel.: 
26-322), Zagorje (tel.: 64-644). Lilija 
(tel.: 061-881-855).

Zobozdravstvo: Dežurna zobna 
ambulanta je v vseh treh zasavskih 
zdravstvenih domovih od 7. - 19. ure. 
Ob sobotah v Hrastniku in Trbovljah 
od 7. - 13. ure, v Litiji od 7. - 19. ure. 
Informacije dobite na zgoraj navedenih 
telefonskih številkah.

Lekarne: 24 ur je dežurna lekarna v 
Trbovljah (tel.: 21-110)

Veterinarska služba Zagorje, 
Trbovlje. Hrastnik: od 24. decembra - 
30. decembra je dežurni veterinar 
Marko Kastelic dr. vet. med., 31. 
decembra do 6. januarja 1994je dežurni 
veterinar Liza Pokorn dr. vet. med., 7. 
januarja je dežurni veterinar Iztok 
Soban, dr. vet. med..

fr-

Naša
bodočnost

Rojstva od 11.12. do 16.12. v 
trbo veljski porod n išn i ci:

11.12. Jasmina Sevšek, Zagorje, sin 
Pri mož: P etra Lazar, Zagorje, sin Mar
tin: Magda V vrhove. Laško, sin Matjaž:

13.12. Marjeta Čop, Zagoijc, sin Rok:
14.12. Liljana Novak, Štore, sin 

Davor:
15.12. Sabina Železnik, Trbovlje, sin 

Rok: Marjeta Lindič, Trbovlje, hči Maja:
16.12. Polona Dolanc, Hrastnik, sin 

Andraž: Gabrijela Halilagič, Zagorje, 
hči Samanta: Sonja Princ, Trbovlje, hči 
Špela.

V J

Kdo praznuje?
23. VIKA glej 16. oktober; ČRTOMIR;
24. IRMA (Irmica), meniško Irma skrajšano iz Irmbcrga. Irmgard, 

irmin - velik, vsemogočen; HERMINA (Hcrminica, Ilerminka), 
nemško Herman, tisti, ki je vojni človek:

25. NATAŠA glej 1. december; BOŽO; ROŽIČ;
26. ŠTEFAN (Štefanac, Štefan k o. Štel", Štelo, Štele k, Štefčič). 

nemško Stefan iz grščine S te pha n os - venec, krona: MORANA 
(Moranica, Mora, Mori ca), v slovanski mitologiji je Morana boginja 
zime in smrti; DAN SAMOSTOJNOSTI;

27. JANEZ glej 4. avgust; ROJANA (Boj a n če, Boj a niča), izavar. 
bajan - poveljnik horde;

28. ŽIVKO (Živkan, Živke c, Živo), iz pridevnika živ; VITO glej 
19. avgust; ZORA (Zorica), iz samostalnika zora:

29. TAMARA (Tamarica, Taca, 'laka, 'Iara), hebrejsko Tamar - 
palma;

30. RAJKO glej 7. januar: VID glej 15. maj:
31. SILVESTER (Silvo, Silve), latinsko Silvester, tisti, ki tava po 

gozdu;

Trbovlje - Delavski

23. -24.12. VSI PSI LETIJO V 
NEBO (am. ris. film), čet., pet. ob 16.30.

23.12. FIRMA (am. akcija), čet. ob 
18. in 20. uri.

24. -27.12. VROČICA (am. erot. 
triih), pet. ob 18. uri, sob., ned., pon. ob 
17. in 19. uri.

28.-30.12. PESJAN IN GLORIJA,
tor., src., čet. ob 17. uri.

28.12. -3.1. BEGUNEC (ak. triih), 
tor., sre., čet. ob 19. uri, sob., ned. ob 
17. in 19. uri.

4.-6.1. ZATRESKANA (am. triih), 
tor., čet. ob 17. in 19. uri, src. ob 19. uri.

7.1. LETO NASILJA (am. triih), 
pet. ob 19. uri.

Zagorje - Delavski 
dom

24.-28.12. LJUBICA, OTROK JE 
NARASTEL! (kom.),pet., pon.,tor.ob 
19. uri, sob. ob 17. in 19. uri, ned. 17.

26.12. - 4.1. K 9 POLICIJSKI PES
(kom), ned.,tor. ob 19. uri, ned. ob 17. 
uri.

27.12. NORI BOŽIČ (kom.), pon. 
oh 17. uri.

28.12. SAM DOMA (kom.), tor. ob 
17. uri.

29.12. NEDOKONČANA 
ZGODBA (pust),sre. oh 17. uri.

29.12. -4.1. BEGUNEC (akc.). sre., 
čet., ned., pon. ob 19. uri. tor. ob 21. uri.

5.-7.1. ZADNJA VELIKA 
AVANTURA (kom), sre., čet., pet. ob 
19. uri.

Hrastnik - Delavski 
dom

24.-26.12. ZATRESKANA (am. 
triih), pet. ob 19. uri, sob., ned. ob 17. in 
19. uri.

29.-31.12. LJUBICA, OTROK JE 
NARASTEL! (kom.), sre. ob 19. uri, 
čet. ob 17. in 19. uri, pel. ob 17. uri.

31.12.1. UBEŽNIK (am. akcija), 
pet. ob 19. uri, sob., ned. ob 17. in 19. 
urh

5.-7.1. SAM DOMA II. (a., kom ), 
sre., čet. ob 19. uri, pet. ob 15. uri.

Dol pri Hrastniku ■ 
Kinodvorana

25. ODRASLI SI PRIVOŠČIJO 
(am. triih), sob. ob 18. uri.

1.1. LJUBICA, OTROK JE 
NARASTEL! (kom.), sob. ob 18. uri.
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Pred Silvestrovim nas je zanimalo, komu bodo znani Zasavci 
najprej zaželeli vse najlepše v novem letu. Ugotovitve pravzaprav 
niso presenetljive: najprej bodo voščili svojim najbljižjim, no, 
pa tudi na bralce Zasavca niso pozabili.

Franc Majnardi (župan občine Trbovlje): Objavili bomo čestitko 
na Radiu Trbovlje, sam pa bom najprej čestital omizju, s katerim bom 
dočakal najdaljšo noč v letu. Vsem bralcem Zasavca pa želim veliko 

. miru, da bi živeli v razumevanju in prijateljstvu. Želim si, da hi se ljudje 
med seboj bolj spoštovali. Sicer pa: naj se uresniči tisto, kar si občani 
sami najbolj želijo in jim največ pomeni.

Nanda Guček (vodja MGT); Prvi, ki sem jim zaželela, novo leto so 
že prišli na vrsto: To so bile kolegice, s katerimi smo sc že zadnjič malo 
pozabavale. Seveda pa bom uradno najprej čestitala svoji mami in 
sinovoma. Vsem bralcem Zasavca pa želim mir, zdravje, veliko osebne 
sreče, da bi uživali v naravi in da hi sc imeli radi.

Leopold Grošelj (župan občine Hrastnik): Prvi, ki jim bom čestital 
za novo leto, bodo gotovo domači, žena, otroci, vnuki, pa tudi sodelavci 
in kolegi. Vsem občanom pa se ho verjetno izpolnila velika želja ob 
zgraditvi novega doma za ostarele občane in upam, da bodo vsi načrti, 
ki so načrtovani za leto 1994 uresničeni, tako na gospodarskem, kot tudi

X---------------------------------------------------------------------------------------------

na družbenem področju.
Roman Rozina (novinar): Nekaterim bom čestital že prej, nekaterim 

kasneje, toda vsi prijatelji bodo prejeli moje čestitkae. Vsem bralcem 
Zasavca pa želim oz. jih prosim, da naj bodo milostni do časopisa, saj 
vedo. kdo je glavni in odgovorni urednik.

Vili Guček (novinar): Prvi. ki mu bom voščil uspešno in zdravo novo 
leto. ho sin. saj sc žena potepa po Indiji in si bova za novo leto čestitala 
kasneje. Pa seveda sorodnikom in prijateljem. Vsem Zasavcem pa 
želim, da bi bilo leto 94 vsaj tako uspešno, kolje bilo letošnje ali pa še 
bolj.

Vlado Poredoš (skupina Orlek): Najprej bodo gotovo slišali moje 
voščilo žena in otroci. Vsem bralcem Zasavca pa želim uspešno in 
zdravo novo leto. ter da hi nas še vedno poslušali.

Mirko Kaplja (župan občine Litija): Najprej bom čestital vsem 
domačim. Vsem želim veliko miru in zdravja, ter da bi se v celem 
Zasavju in tudi v naši občini rešili gospodarskih težav in da bi bila 
prihodnost svetlejša.

To so bile želje nekaterih znanih Zasavcev in upamo, da se bodo vse 
želje uresničile.

Pripravila: Saša Grobljar
J

Iz svojih rosnih let se spominjam 
Sneguljčice in sedem palčkov, Rdeče 
Kapice in ostalih pravljičnih junakov. 
Stanovali so v pravljičnem mestu pred 
Delavskim domom v Trbovljah. Okoli njih 
smreke, raznobarvne lučke, okraske 
in....sneg. Seveda je bilo pravljično mesto le 
kup lepo obarvane lepenke. Vendar je bilo 
vseeno pravljično. Sprehod po mestu pred 
novoletnimi prazniki je bilo takrat čarobno 
doživetje. Domišljijajc delovala s polno paro, 
dedek Mraz je naokoli prenašal polne koše 
igrač, sladkarij. Za nas, otroke,so poskrbele 
spremljevalke dedka Mraza. Imenovali smo 
jih snežinke.

Prišli so drugi časi, pravljični junaki in 
njihovo prebivališče je izginilo. Generacija
je malo zrasla, 
nismo kdaj. 
niti, da so 
mesta vsako 
božičnih 
manj in manj

niti opazili 
Opazili nismo 
zasavska 
leto okoli 
praznikov vse 

okrašena. Od 
vseh novoletnih čarov in čarovnij ni ostal niti 
sneg. Kot da seje narava (in to bo verjetno kar 
držalo) zarotila proti vzdušju v tem času. Bel. 
zasnežen božič in novo leto, kaj je že to? 
Ostale so le lučke nad zeleno, skoraj 
spomlandansko travo in pod golimi drevesi.

V Trbovljah pravzaprav sploh ni čutiti, da 
se bližaNovo leto. Če se pripelješ zavtobusom 
npr. iz železniške postaje, moraš na prve 
praznične lučke čakati vse do strogega centra

mesta. Borne lučke na cestnih svetilkah letos niso 
niti raznobarvne. Bele in rumene žarnice, ki naj 
hi krasile mesto,delujejo patetično. Ta vtis 
popravljajo izložbe raznih trgovin, ki so bolje 
okrašene. Delavski dom je pust, prazen, mrtev, 
zamorjen. V soskladju s časom, ni kaj. V 
Hrastniku je predpraznična slika mesta veliko 
lepša. Kol vsa leta je mesto okrašeno lepo in 
glede na splošne razmere bogato. Lahko bi rekli, 
daje novoletni utrip čutiti od začetka do konca 
mesta. Center je pravi center. Tam je koncentra
cija barvnih okrasnih lučk dokaj opazna. Pohvala 
vsem. ki so poskrbeli za javno okrasitev mesta 
Hrastnik.

Tudi Zagorje ne zaostaja za Hrastnikom. 
Solidna okrasitev. Delavski dom je pisan, zraven 
je zanimivo okrašen muzej, za pravo praznično 
vdušje manjka samo sneg. Glede te 
sestavine vsakega pravljičnega
božiča in novega leta sepač ne da veliko
vplivati. Ch~-4L

Samo rahla primerjava z
glavnim mestom. Ljubljana,
predvsem njeno staro jedro je res
okrašeno pravljično. Lučke in smreke so povsod. 
Seveda je takšna primerjava dokaj neumestna. 
Glavno mesto je glavno mesto, ne pa kakšna 
zanemarjena, bogu za hrbtom ležeča provinca.

Je pa potrebno vsekakor pohvaliti vse zasebne 
hiše, podjetja in posameznike, ki so okrasili svoja 
stanovanja in trgovine lepo in lično. Brez njih hi 
bilo vse veliko slabše. Tudi nekatera večja podjetja 
so se izkazala. Smrečica z lučkami tu, smrečica z

lučkami tam, in vse 
ni tako slabo. Začuti 
se tisto vzdušje, tisti 
čar, ki je v tem času 
potreben, brez
katerega hi bil božič 
in novo leto le dan. 
ko ne gremo v službo 
ali šolo.

Trdno sem
prepričan, da je božič 
in novo leto praznik otrok. Ni si jih težko 
predstavljati, kako pišejo pismo s svojimi 
željami dedku Mrazu. Nestrpno ga 
pričakujejo, čakajo, kdaj bo prišel. Večinoma 
na tisto najdaljšo noč v letu omagajo in 
zaspi jo, preden j ih dedek Mraz ali pač Božiček 
obišče. Mogoče so malo razočarani, vendar 
se kmalu sprijaznijo, da so ga letos pač 
prespali. Hitro se zamotijo zodpiranjem daril, 
ki jih je pustila siva kučma, bela brada pod 
okrašeno jelko. Čar v otrocih živi, ne glede na 
okrasitev mesta. Da mesto nima denarja pač 
ne razumejo. Niso deležni tistega vzdušja, ki 
smo ga bili deležni nekdanji pionirji. Vendar 
ga niti ne poznajo, zato ne vedo, kaj so 
zamudili. Škoda, da so prikrajšani ■ za 
pravljično mesto, za lučke, za debelo snežno 
odejo. Kljub vsemu, se Božiček in dedek 
Mraz s skupnimi napori trudita, dajimogrejeta 
srce. "Na starših pa leži dolžnost in naloga, da 
svojim otrokom dajo na znanje, da so zadnji 
dnevi decembra nekaj posebnega, nekaj 
čarobnega," bi dejal kakšen zagrizen politik 
v nekdanj ih časih. Sicer pa res. konec koncev, 
kakšno pravico imamo, da jim kratimo 
njihove otroške sanje?

Jure Nagode

IPm.



Večina bralcev Zasavca kupi svojo številko v kiosku ali trgovini. 
Več kot tristotim bralcem iz Trbovelj pa njihove izvode na dom 
prinese najuspešnejši Zasavčev kolporter Niko Milinovič. Tokrat je 
imel na delu svoje poti spremstvo.

Z Nikom sva se dobila v soboto zjutraj, ko je začenjalo že rahlo 
deževati. Odpeljala sva se po četi Pod ostrim vrhom, ko se je vreme 
dokončno odločilo: "Danes bo dež." Ustavim avto in skoraj tekam za 
Nikom, ki ubira urne korake od hiše do hiše. On ponuja Zasavca, jaz pod 
nos molim diktafon in delam kratke ankete o tem, kaj si bralci mislite 
o Zasavcu. Pa spet v avto in naprej. Ko opraviva Pod ostrim vrhom, se 
odpeljeva v Sallaumines, kjer pa s prodajo ni prave sreče. Niko sklene, 
da mi bo pokazal, do kod seže njegov delokrog. Odpeljeva se na 
Gabersko. Do Gaberskcga pride Niko navadno šele v nedeljo in zato 
marsikdo začudeno povpraša: "O, tokrat si pa zgoden!" In spet sledi 
tekanje od hiše do hiše, dežju pa se pridruži še veter. "Blagor tistim, ki 
sedijo v svojih toplo zakurjenih hišah," si mislim, ko pri zadnji hiši na 
Gaberskem še poslednjič vključim svoj diktafon. Moj delovni dan se je 
zaključil. Niko pa je šele dobro začel, saj ga do večera ne bo domov. In 
potem še jutri. Zapeljem ga do Slovenije-avta, kjer se mu še opravičim 
za vse nevšečnosti, saj vem, da bi bil brez mene veliko hitrejši in bi lahko 
imel že nekaj prodanih Zasavcev več. Posloviva se in Niko jo ubere v 
hrib, jaz pa skoraj z občudovanje zrem za njim, predemn sedem v avto.

Niko od petka do nedelje peš obhodi svoje stranke, ki so posejane po 
celih Trbovljah. To počne vsak teden, v vsakem vremenu in celo takrat, 
ko se zjutraj vrne z "nohšihta" v trboveljskem rudniku, kjer j c zaposlen.

KUPCI NA SALLAUMINESU SO REDKI.

Ob takšnem tempu ni čudno, daje Niko Zasavčev najboljši prodajalec 
in ker sem vsaj delno spoznal njegovo delo. se tudi ne čudim več. da za 
to delo tudi med brezposelnimi ni pravega zanimanja.

In do katerih zaključkov seru prišel v anketi? Po odgovorih sodeč vas 
večina kupuje Zasavca zato. ker v njem najdete praktično vse. kar se v 
Zasavju zgodi, tovrstne vesti pa se le stežka prebijejo na strani drugih 
slovenskih časopisov. Večina anketirancev Zasavca prebira v celoti ali 
pa ga vsaj preleti in le enkrat sem naletel na odgovor: "Jaz ga sploh rte 
berem. Berejo ga mama in žena. Sem ga pa že prelistal, pa se mi zdi 
bedasta cajfnga." V glavnem vsakdo v družini najde v Zasavcu kaj zase. 
Zasavc sc večini ne zdi predrag, saj.pravite, daje danes tako ali tako vse 
drago. Seveda pa se zdi drag tistim z nižjimi dohodki in mnogi so sc mu 
zaradi tega najbrž tudi že odpovedali. V Zasavcu ste posebej pohvalili 
pisanje o zgodovini Zasavja, veliko vas reši križanko, spremljate

NAJVEČ PA JE REDNIH KUPCEM.

zasavske športne dogodke, zanimive pa so vam tudi "jctrnicc", nesreče 
in še posebej "aufibks". Pri stvareh, za katere menite, dajih je v Zasavcu 
premalo, se je največkrat zataknilo. Veliko jih o tem še ni razmišljalo. 
Nekateri bi radi brali več o tem. kaj sc dogaja z zasavsko mladino, saj 
na mladih svet stoji. Drugi spet menite, da je Zasavc preveč namenjen 
mladim in v njem težko najdete kaj po svojem okusu. Kakšnih večjih 
pripomb ali namigov pa v glavnem ni bilo.

Kaj torej dejati za konec? Če boste tudi v letu 1994 še naprej radi 
prebirali Zasavca, vam ga bomo dopisniki še naprej radi pisali in Niko 
še naprej nosil na dom.

NIKO VELIKOKRAT ZAMAN ZVONI.

7Š&&C

Tekst in foto: Jože Ranzinger, jr.
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V Domu Tišje v Črnem potoku pri Litiji preživlja starost 
dvesto oskrbovancev. Čeprav jih večina še ima sorodnike ali 
družine, so morali zaradi zdravstvenih težav ali nege, ki jim jo 
lahko nudijo le podobne ustanove, zapustiti svoje domove. 
Sedaj je njihov dom Dom Tišje.

V decembru, ko se vrstijo prazniki, sc običajna živahnost med 
oskrbovanci še poveča. Ob nedeljah popoldan jih obiskujejo 
tudi glasbene skupine in pevci, ki jim zapojejo in jih razveselijo.

Preteklo nedeljo so bili na obisku Tamburaši iz Š marina. V 
veliki jedilnici so ob mizah čakali na začetek koncerta vsi, ki na 
prireditve lahko pridejo še sami in tudi tisti, kijih na vozičkih 
pripeljejo sestre. Prve pesmi so le poslušali. Pri tisti "Moj fantič 
j c na Tirolsko vandral" seje že zaslišalo 
lahno popcvanjc, ki j c kmalu preraslo v 
glasno petje, pritegnili so poslušalci in 
tamburaši. Jedilnica tihih ljudi se j c 
polagoma spremenila v jedilnico 
zadovoljnih pevcev. Nekateri so na koncu 
še zaukali.

Pravo božično in novoletno vzdušje sc 
bo v domu začelo šele po 20. decembru.
Predsednik domske skupnosti Alojz 
Štraus j c povedal, da vsako leto okrasijo 
obe jedilnici. Okraske izdelajo sami.
Pomagajo jim seveda tudi drugi, največ 
delovna terapevtka Marija. Dom obišče 
dedek Mraz, ko pripravijo obdaritev za 
otroke delavcev, ki so zaposleni v domu.
Na prireditev pridejo tudi oskrbovanci, 
saj je to zanje poseben dogodek. Letos 
bodo za oskrbovance pripravili skupno 
božično novoletno prireditev, ki bo pred 
Božičem. Takrat bo nastopil domski 
pevski zbor, pripravili bodo čajanko.
Božični večer in Silvestrovo bodo preživeli oh pogovoru, zakuski, 
gledanju televizije in poslušanju glasbe. Kdor želi, lahko praznuje 
v jedilnici, listi, ki želijo biti sami, sc umaknejo v svoje sobe. Na 
Silvestrovo so vsi obdarovani, darila jih čakajo na njihovih 
posteljah.

Ljudje v domu so veseli vsakcgaohiska. Saj je res, da so lahko 
ves dan med ljudmi, toda novica od zunaj in človek, ki ga že dalj 
časa niso videli, jim pomenita veliko. Radi pripovedujejo, 
spomini hitro zajadrajo v otroštvo in mladost. Čeprav je bilo 
takrat vse bolj revno, časi pa hudi, so spomini žametni, dogodki 
izpred sedemdesetih, šestdesetih ali petdesetih let pa lepi.

Vencelj Sluga je povedal: "V mladosti sem veliko stradal. 
Mama je ostala po prvi svetovni vojni sama s šestimi otroki. Bili 
smo sirote. Bel kruh je bil le takrat, ko se je rodil in umrl Kristus. 
Božič smo obhajali z veseljem. Sveti večer smo komaj pričakali.

Takrat smo nosili bakle in po visokem snegu hodili po vasi in 
eno uro daleč do cerkve. Prazniki so hitro minili in dobrot ni bilo 
več. Tudi kruha ne, zato ga sedaj znam ceniti. Daril nismo 
dobivali. Le Miklavž nam j c prinesel suhe hruške, krhlje, orehe, 
jabolka, za bombone ni bilo denarja."

Lojze Štraus: "Otroci smo v času pred božičem ves mesec 
pripravljali bakle. Z njimi smo si svetili po poti do cerkve, ko 
smo šli k polnočnici. Božič je bil velik družinski praznik, zbrala 
sc je cela družina. Daril ni bilo, le kakšna žemljica in homhonček. 
Žemljica je v tistih časih pomenila veliko. Najbolj mi je ostalo 
v spominu praznovanje Novega leta 1978. Takrat sem bil v 
bolnici, bil sem poškodovan. Na novoletni večer sta na nezgodni 
oddelek, kjer sem ležal, prišli dve sestri. Zaželeli sta srečno 

Novo leto, prinesli narezek in kozarček 
vina. Tega ne bom nikoli pozabil."

Marija Mustovar: "V otroških letih je 
bilo najlepše pričakovanje Miklavža in 
Božiča. Otroci igrač nismo imeli. Nekoč 
mi je Miklavž pri stari mami prinesel 
punčko, ki je jokala, in žogo. To sta bili 
zelo dragoceni igrači. S punčko sc nisem 
smela igrali, ker je imela zelo lepo 
oblekico, ki hi jo lahko umazala. Gledati 
sem jo hodila naskrivaj, ko mame ni bilo. 
Ko sem hodila že v šolo, je dala mama 
punčko neki deklici, ki je kar naprej 
jokala."

Marija Vidergar: "Lcpojc bilo takrat, 
ko je bila mama še živa. Peklaje potico, 
dišalo je, otroci smo polizali skledo, vsak 
j c dobil malo. Za darila ni bilo denarja. 
Nekoč smo odšli na praznovanje v sosednjo 
vas. Čakala so nas lepa darila, zavita v zlat 
papir. Veselili smo se, ko smo gledali 
zlate ovitke in komaj čakal i, da j ih dobi mo. 

Darila smo dobili in bili zelo razočarani, v zlat papirje bila zavita 
repa in pesa."

Tončka Kofalt: "Spominjam se, ko smo čakali Miklavža. 
Stisnili smo sc k peči in moliti smo morali. Sosedova punčka ni 
hotela moliti. Parkelj je rožljal okoli nje z verigo. Bali smo sc. 
Sosedova hči ni dobila darila, jaz sem ga."

V domu Tišje oskrbovanci preživljajo dneve umirjeno, 
december pa v spominih in pričakovanju obiskov. V 
prednovoletnem času dnevi minevajo z naglico, pa si vendarle 
poiščimo nekaj časa še za tiste, ki jih že dolgo nismo obiskali. 
Mogoče kdo od nj ih živi v enem od slovenskih domov za starejše 
občane in j c v množici osamljen. Mogoče bomo kdaj tudi mi 
čakali na obisk.

Joža Konjar 
Foto: Urška Izlakar
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Posebna gosta zasavskega večera v trboveljskem delavskem 
domu sta bila zakonca Rudolf in Berta Uranič iz Kisovca, ki so ju 
proglasili za najdlje poročena Zasavca.

Že od mladih let sta se poznala, saj sta bila skoraj soseda. Mladega 
Rudolfa je pot s "kumarati" večkrat zanesla v bližnjo gostilno, ta usodna 
pot pa je vodila mimo Berti ne hiše. Tako seje začel raje ustavljati kar pri 
Berti in vnela seje ljubezen. Najprej sta dve leti "plavšala". 25. oktobra 
1931 pa sta rekla vsak svoj DA. Od začetka jima je šlo zelo slabo, kot pač 
večini v tistih časih. Rudolf je delal v rudniku in zaradi težkega dela enkrat 
tudi hudo zbolel, tako da plača ni bila kaj prida. Berta pa je ves ta čas hodila 
pomagat okoliškim kmetom, da sta dobila vsaj nekaj hrane. Druga 
svetovna vojna ju je potegnila narazen. Rudolfa so odpeljali v taborišče 
že leta 1942, Berto z. dvema otrokoma pa leto kasneje. Našla sta se spet 
po koncu vojne in se vrnila v domače kraje. Življenje zanju pa je ostalo 
težko. Rudolf je v taborišču zbolel na pljučih in ni mogel več delati v 
"jami". Plača "zunaj" pa je bila'veliko slabša. Hrano so delili na karte, 
veliko seje delalo udarniško in vendar soju življenjske preizkušnje samo 
utrdile v njunem zakonu.

Rudolf in Berta pravita, da sta se v življenju zelo malo kregala. Kakšen 
manjši prepir sta sicer imela, vendar se ne spomnita, da bi bila kdaj res 
"skregana". Berta pravi, da to najbrž izhaja iz tega. ker sla bila vse svoje 
življenje navajena slabega življenja in skromnosti. Pravita, da se je včasih 
slabo živelo, vendar je bilo kljub temu desetkrat boljše poskrbljeno za 
mladino, kot je danes. Danes mladi nimajo službe, nimajo ničesar, po 
drugi strani pa vsak dan gledajo televizijo in naše politike, ki se kregajo, 
namesto da bi poskušali najti kakšne pametne rešitve.

Vč—........

Berta je stara 81 let, Rudolf 89 in čeprav zadnja leta ne zahajata več 
na razne zabave, sta se na zasavskem večeru dobro počutila in sta ostala 
čez. polnoč. Če bi človek sodil po njuni čilosti. bi zlahka zatrdil, da se bomo 
čez tri leta srečali na njuni 65. obletnici poroke in potem na 70. hiše naprej. 
Kako tudi ne. saj zadnjih osem let živita pri sinu in v krogu družine, kjer 
sta tudi najbolj srečna. Poleg sina in hčerke jima delajo družbo še trije 
vnuki, dve vnukinji in trije pravnuki.

Tekst in foto: Jože Ranzinger jr.
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Da je šnopc, oziroma šnops, tako resna zadeva, se mi do zdaj 
ni niti sanjalo. Govorim o igri s kartami, ki ima v Zagorju lepo 
število privržencev. Ponavadi se zbirajo v gostilni Ašič, in tam 
tudi organizirajo prave šnopsarske turnirje in to že skoraj deset 
let.

Tako je bil v soboto, 18. decembra že 17. finale teh turnirjev. Štirje 
najboljši, ki so dali skozi pekel četrtfinala in polfinala, so bili pripravljeni 
na dokončen obračun. Rudi Mrva, Jože Rakih. Pavle Jerič in Frane

V-

Urbanija so začeli igrati po sistemu vsak z vsakim. Igra se na pet 
dobljenih partij, vendar mora biti vsaj dve razlike (podobno kot pri tenisu; 
pri rezultatu npr. 5 proti 4 se igra še vsaj ena partija, daje rezultat 6 proti 
4. lahko se igra tudi do 10 proti 8). Napetost je naraščala iz sekunde v 
sekundo. V prvem krogu sta bila v obeh partijah rezultata 5 : 3. Pari se 
zamenjajo, začne se drugi krog. Tudi ta se konča z istimi izidi. Neporažen 
ostane samo Rudi Mrva. Čeprav se vsi igralci zavedajo, daje zmaga ali 
poraz, odvisna od znanja, nihče ne pozablja na srečo. Samo znanje, brez 
vsaj malo sreče ni dovolj. Tretji krog bi že lahko odločal o zmagovalcu. 
Igralci imajo še vsi dobre možnosti za končno zmago. Le Rudi Mrva ima 
nekoliko prednosti - če zmaga v tretje, je končni zmagovalec.

Tretji krog se začne. Zdelo se mi je. da je vzdušje še bolj naelektreno. 
Napelo kot v kakem psihološkem trilerju. Igralci so maksimalno 
skoncentrirani. Karte padajo, rezultati se menjajo. Prva končata z igro 
Rudi Mrva in Jože Rakih. Zmagal je Mrva, tako je tudi končni 
zmagovalec znan. Vendar sc borba za ostale uvrstitve nadaljuje. Partije 
Jerič - Urbanija pri rezultatu 6:6 še ni konec. Vlada smrtna tišina. In 
zmaga - Urbanija. Zdaj je vse jasno. Zmagovalec finala je Mrva. sledijo 
Rakih. Urbanija in Jerič. Rudi Mrva takoj skromno doda: "Karta mi je 
laufala." Sledi svečana razglasitev uvrstitev in razdelitev res krasnih 
pokalov. Na večni šnops lestvici še naprej na prvem mestu ostaja Pavle 
Jerič s 125 točkami. S 115 točkami mu sledi Rudi Mrva.

Zagorski ljubitelji šnopca. pravilneje šnopsa, so za svoj finalni turnir 
organizirali tudi bogat srečolov, po turnirju so se, kot se spodobi, še malo 
poveselili in predebatirali partije. Torej - v tej gostilni je kartanje, vsaj 
šnops, dovoljen. Kot se za vsak pravi turnir spodobi, sta za pravilnostigre 
skrbela sodnika Silvo Laznik in Igor lekcij. Tudi njun delež pri uspešni 
organizaciji je treba omeniti. Na naslednjem finalu maja 94 se bo čar 
šnopsa ponovil, kot se ponavlja že od leta 1985.

Jure Nagode 
Foto: Tomo Brezovar



Odkar mi je gospodična tajnica pri Zasavcu 
pred približno štirinajstimi dnevi zatrdila, da 
je vse urejeno glede akreditiva za koncert 
Bajage, sem bil izredno dobre volje. Potem pa 
ga še v Slovenijo niso pustili... Sramota' A je 
to demokratično? Kaj pa zdaj?'? Če bom imel 
prazno stran v novoletni številki, me bo šef 
definitivnoslekel iz kože. Pa me ni. Zanesljive 
smrti me je rešil Zasavski večer trgovine 
Jadranka in Vinko Šimekaiias Jaka Šraufciger 
s številnimi glasbenimi gosti v trboveljskem 
delavskem domu.

prišlo do dvoboja z magnetnim trakom. Napovedal 
je Dva zlata prstana, kasetofon pa sc s tem izborom 
ni strinjal. Zmagala je kaseta. Celo naše gore list 
Vilma Gunzek je bila le bleda senca same sebe. 
Ko sem jo na Martinovo slišal peti. je s svojim 
glasom k poslušanju pritegnila še tako bučne 
mladeniče. V Delavskem domu jo je v vokalni 
interpretaciji močno prekosila Hajrli. Žalostno. 
Moja lokal-patriotska čustva (kolikor jih še imam) 
so bila globoko prizadeta. Situacija seje popravila, 
ko seje po improviziranem plesišču galantno in v 
ritmu glasbe sprehodila mladež iz plesne šole 
Miška

dvorani .sem pa zagotovo najtežji!" Ta možakarje 
precej znan tudi po tem, da se rad javno pohvali z 
naslednjimi besedami: "Žena me je zapustila, ker 
me z drugo je dobila." Noja...

Takoj za Koradom je sledilo razodetje večera. 
Kolegu in sodelavcu se je posvetilo, da ima Miki 
Šarac najbrž punco, ki blazno smrči. Mladi 
gospodič je za to insinuacijo čisto sam kriv, saj je 
prepeval pesmico, katere besedilo razlaga nekaj v 
stilu "...ti si tista, ki mi spat ne da..." Pa še en 
fenomen je vezan za Mikija. Fantje tako natreniran, 
da čisto sam poje večglasno. To bi bilo že skoraj 
za v rubriko Saj ni res. pa je. Za Mikijem je na oder

(spet!) stopila Bajdi. Ne glede na to. kaj se o njej 
šušlja v glasbenih (in neglasbenih) krogih, ji moram 
javno izreči priznanje in grajo obenem. Oboje sije 
zaslužila s svojim petjem. Prvo zaradi izrazito 
nadpovprečnega vokala, drugo zato. ker bi punca 
s takšnim glasom lahko prepevala veliko bolj 
kvalitetne in zahtevne komade.

Prireditev je v živo zaključil Mr. Mandarina

Otvoritvene tri komade je odpihala mlada 
pihalna godba iz Zagorja pod vodstvom Draga 
Peterlina "s sexy geštelom" (citat kolegice: za te 
zadeve namreč nisem avtoriteta), lakaje odlično 
(kako pa drugače) povezoval prireditev in takoj po 
uvodu napovedal nekakšno stavo. Stavilo seje za 
košček pršuta in pojedel ga je lahko tisti, ki se je 
najbolj približal točni teži. Mimogrede, tisti košček 
je bil baje težak 5.26 kilograma in je priromal na

Prireditev se je bližala vrhuncu, ko je Jaka 
Šraufciger predstavil slavljenca Uranič, ki sta 
POROČENA ŽE DVAINŠESTDESET (62) let. Ej, 
če pa to ni za v Guinnesovo knjigo rekordov... 
Bajdi (spet ona) jima je prikladno zamaskirana v 
prodajalko vijolic zapela Šopek vijolic in jima jih 
tudi poklonila. Vsakemu eno. Lahko je njej razdajati 
rože, saj je prodala že več kot 50 tisoč kaset! (Vili

mizo Jesihovih. Pleharjem je sledila tričlanska 
domača skupina Snoopy, le tem Mal ib u iz Ilirske 
Bistrice s pevcem "... kije sicer res lepo zaobljen, 
a ima simpatičen obraz." (spet citat prej omenjene 
kolegice).

Potem jo je zagodel Murphy. Ivo Kamin se ni 
na pamet naučil vrstnega reda skladbic in zato je

& Pop Design. Eat Your Beart Out!) Za šopkom 
vijolic smo poslušali harmonikaške ekshibicije 
zmagovalca Zlate harmonike. Sliši na ime Veter 
Šmid in čeprav harmonika ni moj najljubši instru
ment, mu moram priznati, da "rastura". Za Petrom 
je Jaka na oder pripeljal Korada Biizctija iz Izole. 
Slednji je takoj v uvodu pribil: "Nisem najlepši v

Brendy osebno v spremljavi štajerskega ansambla 
Bača rdi. Slednji so z glasbo prevzeli tudi vodstvo 
večera in kot za stavo napolnili plesišče. Ja, še 
nekaj. Čisto vsak med izvajalci je vsem zaželel še 
srečno novo leto.

Tomi Pucelj 
Foto: Jože Ranzinger jr.



Prejšnji teden je k meni prišel T ommy in 
mi povedal, da ima dobro idejo. Takoj 
sem vedel, da se mi ne piše nič dobrega. 
In res, dobil sem nalogo, da posebej za 
vas pripravim celoletni pregled 
glasbenega dogajanja pri nas. Moj ubogi 
Wearnesov, računalnik je kar pihal od 
jeze. Jaz pa z njim. Pa nič zato, bo Marko 
izplačal še en honorarček več (he-he). 
Izbral sem samo bolj zanimive dogodke in 
izide kaset, saj bi v nasprotnem primeru 
potreboval vsaj tri strani.

Januar: Izšel je CD s filmsko glasbo 
Babica gre na jug. Ena redkih izdaj pesmi 
pri nas, ki sojih napisali za film. Avtor 
večine pesmi je Vinči Vogue Anžlovar, 
tudi režiser filma, nekaj jih je odpela celo 
MiaZnidarič. Po šestih letih premora so se 
spet zbrali člani skupine Videosex in 
posneli odlično CD ploščo. Prav tako je 
svoj samostojni CD izdal Zoran Predin.

Februar: Svojo 20 - letnico prepevanja 
je praznoval Ivo Mojzer. Ob tej priložnosti 
je izšel njegov CD z največjimi 
uspešnicami. Basist Tine Jelen je zapustil 
trboveljsko skupino Hiša. V Ljubljani pa 
je bil 27. februarja slovenski izbor za 
pesem Evrovizijc. Zmaga je pripadla 1 x 
bandu.

Marec: 25 letnico delovanja so 
praznovali Faraoni in Edvin Fliscr. Tako 
Faraoni kot Fliser so izdali CD, Faraoni pa 
še kaseto in knjigo. Človek v ogledalu pa 
je naslov CD-ja, ki ga je izdal Tomaž 
Domicelj. Hkrati je v Ljubljani odprl 
trgovino DOTS.

April: 1 x band so zmagali tudi na 
drugem predizboru za pesem Evrov izijc i n 
se tako uvrstili na zaključno prireditev na 
Irskem. J. Zmazek, A. Klinar in R. 
Magnifico so ustanovili skupino VIS

Diamanti. Izšli sta tudi dve zanimivi kaseti 
- skupin Chatcau in Malibu. Podelili so 
glasbene Viktorje in Limone. Pop designi 
so bili zmagovalci,
Helena Blagne 
poraženka.

Maj: Zgodila se je 
Evrovizija '93.
Zmaga je spet 
pripadla Ircem, naši 
so prišli, videli, odpeli 
in odšli. Na Švedsko, 
kasneje pa še v 
Kanado in ZDA, so 
sc odpravili Big hcn.
Tudi Andrej Šifrer 
jim je sledil.

Junij: Skupina
Agropop je razprodala celotno naklado 
CD-jcv. 2.500 izvodov. 26. 6. je bila na

Primorskem prireditev Pop delavnica'93. 
O tem ne bomo govorili. Škoda besed za 
takšno "sranje".

Julij: Razpadla je skupina Faust, Cali-

fornia pa je izdala svojo prvo CD ploščo. 
V Mariboru so imeli svoj poslovilni koncert 
Sokoli. Na prireditvi "Pivo in Cvetje" v

Laškem je Sank rock posnel material za 
svojo CD ploščo, kije izšla ta mesec. Na 
MMS-u je zmagala Darja Švajger in 
skupina Čuki.

Avgust: Namesto za glasbene dogodke 
sem sc zanimal za ženske, cene piva in 
temperaturo morja. Sorry!!

September: Skupina Hiša je nastopila 
na prvem country festivalu v Mostecu, 
pridružila sta sc jim Nino de Glcria in 
Klavdij Skrt. Samo mesec potem, ko so 
razpadli Sokoli, je Pero Lovšin izdal 
samostojno kaseto. Iz ZDA so sc vrnili Pop 
design. Izjava Vilija Resnika: "Tolikoljudi, 
pa me nihče ni poznal."

Oktober: 2. oktobra so imeli Pop design 
promocijski koncert v hrastniški dvorani. 
Kol prcdskupini so se predstavili Spin in 
pa Orlek. Komentar obiskovalca: 
"Najboljši del koncerta je bil, ko je med 
igranjem Pop designa zmanjkalo električne 
energije. Še je pravica na tem svetu!" Po 4 
letih premora so sc v studio zaprli člani 
Lačnega Franza in posneli novo ploščo.

November: 12. novcmbraso20-letnico 
delovanja v Delavskem Domu praznovali 
Jantarji. Njihov gost večera je bil Oto 
Pestner. Spet so se zbrali člani skupine 
Nici, ki pripravljajo izid CD-ja.

December: Izide zanimiva CD plošča z 
naslovom Zimzelcnčki. Nanjcmjc zbrana 
glasba iz let 1953 do 1971. Izide pa tudi, po 
mojem mnenju, najboljši izdelek letošnjega 
leta. Naslov kasete je Od srca do srca. 
Pišem seveda o Magniftcu.

Tomaž A. Štojs



m

1'ribližmi štiri ivta jv minilo, 
odka r je51-Ivini Harrison Ford 
i/javil, da sv jv nitvvličal 
snemanja akcijskih filmov. Kof 
mnogi pred njim, jo jv tildi on 
po/,rl. Hvala Kogu. Hi. Si Indiana 
Jones z bičem in torbo. Han Solo 
v vesoljski ladji s pri ne vso J.vilo 
in Ritk Dcckard z veliko pištolo 
za pobijanje replikanfov sv jv 
tokrat prelevil v doktorja 
Richarda Kimblea,begunca pred 
zakonom v Mlinu I he Fugitivv.

Hegimcc pa nam ne bo ostal v 
spominu samo po njem. I udi 
Tonimv Lee Jones je za 
spremembo dobil i n dobro 
odigral vlogo obsedenega 
policaja ter še enkral dokazal, 
da so bili filmi alla buder Siege 
globoko |iod njegovim nivojem. 
Ko smo že pri Under Siege in

\ or J -

I radie ijci, /a n osji1vosi, Iva lile! a
Tommvju... Fugitivv ima / njima 
še eno skupno točko, lo jt režija 
Xne!reua I>a\isa.Kegunec |eposnel 
po istoimenski nadaljevanki 
predvajani v šestdesetih letih.'Le
ta jv pred Dallasom več kot deset 
let držala absolutni rekord v 
gledanosti. Še enega člana ekipe je 
treba omeniti. Scenarista. Jeh 
Stuart jv preizkušeno najeto pero 
napetih akcijskih filmov. 'I o 
dokazujejo naslednji argumenti: 
AiioIIht llonrs. Div llard. kock 
l!p in Leviath.ni. Če bi od vsake 
prodane vstopnice zgoraj 
navedenih filmov dobil en tolar, hi 
vam pisal samo še . reportaže iz

sončnih krajev z velikimi peščenimi 
plažami. Ali pa še tistih ne.

Kratek prelet vsebine. Richard 
Kimbte, uspešen in prodoren 
zdravnik se vrača z neke 
dohrodvlnet?) zabave, ko ga v avtu 
prestreže nujen klic na pomoč; 
pravzaprav - na operacijo. Vsega 
hudega vajena ženička mu 
razumevajoče obl juhi. da ga bo 
čakala doma voljna, zeljna in 
pripravljena, nakar se Richard 
odpravi v bolnico... l)o tukaj je vse 
lepo i n prav. vendar s takšnim sce
narijem akcijski filmi nimajo kaj 
početi. Zato je čisto logično, da se 
stvari zapletejo.

V naslednjem kadru dr. 
Kimhlv ves krvavdrži v naročju 
svojo (sedaj že bi vso) ženo, soha 
pa jv polna kriminalistov. Vrli 
hranilci zakona ga na prijaznem 
pogovoru vprašajo, če ni biki 
njegova žena slučajno živi jensko 
zavarovana. Bila jv. Kimble si 
lahko zdaj privošči deset ljubic. 
Sanje slehernega moškega. Kdo 
je torej največ pridobil s smrtjo 
gospe Kimhlv? Gospod Kimble. 
tvrgo - Kimble je morilec, moški 
z. leseno roko ne obstaja in Vili 
Resnik zna peti. NOTI

Dovolj nakladanja, šefu sem 
obljubil en film/božično - novo
letno tematiko. Spet sem ga 
razočaral. Hej, a /daj bom pa 
jaz kriv, da Bruce W illis še ni 
posnel Div Hard 3?!?

Tommy

Koncerti
Trbovlje: 26. decembra bo v 

DD Trbovlje nastopila Delavska 
godba Trbovlje z zabavnim 
programom pod vodstvom prof. 
Alojza Zupana na dveh koncertih.

Zagorje: 23. decembra ho ob 
19. uri v DD Zagorje božično - 
novoletni koncert GŠ Zagorje.

Litija: 25. decembra bo oh 17. 
uri na Gradu Bogenšperk božični 
koncert. Nastopili bodo: Helena 
Fojkar - sopran. Marija Fojkar - 
orgle. Matjaž Robavs - bariton.

Šmartno: 25. decembra ob 
19.30 bo v cerkvi Sv. Martina v 
Šmartnem koncert. Nastopil bo 
Oktet Valvasor in gostje Kvartet 
Šmartin.

Razstave
Trbovlje: akademski slikar 

Janez Mišo Knez razstavlja v

Kranjska skupina 
Č aj (Tor n i !! j e
ililiilli-jiao"'
;zad pyOlj uti S 
prodajo prve 
Cl) plošče '

: Za to ; so vib 
odločili in na 
I r z i š č e 
poslali drugi 
CD z naslovom 
Vdihni globoko); 

sijkVlOt jjgjgskicin, kot 
vedno, člani skupine, CD 

(so snet bali dva meseca. Tisti, ki so 
:posnetke že slišali, bdijo, da gre 
za; precej bolj oster, mekovski 
'.zvok; kol smo ga bili vajeni.

Do manjših sprememb je prišlo

Frljnk (bas) in Lorena 
M i ii e i a e 

(klaviature). V 
studiu Činesb; 

že posneli 
deset pcsriii: 

a
debitantsko: 
kaseto, vse 

so priredbe; 
/turnih litjih 

uspešnic. Kitke ta 
ima delen m naslov, 

Mala vas. prav lako-je ' 
delovni: naslov njihove turneje - 
Prepovedano otipavanje, v Le-V žu 
kdgake tako bojijo? .

Najlepša leta našega življenja 
je naslov nove CD plošče, ki jo je

Ljubitelje narodno -zabavne 
glasbe je 10. decembru pretresla 
žalostna novica, da je umrl Lev 
Ponikvar, bivši kitarist ansam- 
bla bratov Avsenik. Za Franecin 
Korenom. Fratteem Koširjem je : 
popularni Levček /c tretji član 
ansambla, ki je preminil. Sicer 
je Lev; ko j e prenehal z igranjeijtt(( 
pri Avsetiikili.iiekaj let počival, 
zadnja leta pa igral v ansamblu 
Al lija Nipiča

Tr\\ preženimo (
Umm č/.t

Batičevem salonu v Revirskem 
muzeju, Flniil Škrbec razstavlja v 
poslovni zgradbi Razvojnega 
inženeringa v Doljnem Lazniku, 
Vinko Hrovatič v mali galeriji 
Knjižnice Toneta Seliškarja, 
Likovna skupina Relik sc 
predstavlja v Likovni galeriji v 
DD. Vse razstave bodo odprte do 
konca leta.

Zagorje: v DD je na ogled (do 
10.1.1994) Kako.se je spremin jala 
naša dolina ali Prejmite lepe 
pozdrav iz...

Izlake: V hotelu Medijske 
toplice je na ogled razstava slikar
jev Nikolaja Becra,Sanje Cernko 
- Pavkovič, Rada Jeriča, Janeza 
Kneza, Miša Kneza, Ervina 
Kralja, Enčija Krnaiča,Severiše 
Trošt- Sprogar,Zdenka Zupana 
in Nika Ribiča, udeležencev Ex 
ternpora Ari Kum 93.

v skupitu Johhiigsband, Ob' iane/u 
: Hostniku, vodji skupine, ferJauiju' 
(Cotič Janiju Kovačiču iti Vojku . 
D j ti ra im; s so (sc j i m pri.lt uzde še 
dve simpatični gospodični Emina

/ BeltinŠko bando posnel Vlado 
Kreslin. Posvečena je pruimn- 
tileiim einibulistu skupine Mišku 
Baranji. Prav tak naslov. Najlepša-, 
leta našega življenja, je imel (udi

Kieslmov koncert 2 ilvcctiihi.i 
v Ljubljani; Kreslin iti banda so 
se predstavili vatovi postavi z : 
novim e cinibalistom .... in ; 
harmonikarjem. Njegov prejšnji ' 
CD Spominčice je dosegel zlato 
naklado, na novem pa gre za 

;);;:pbsri;Č||g|||j|:|() na sla li; :)m|: 
različnih koncertih, ko je bil 
Miško še živ.



Pozdravljeni srednješolci! Konec šole ,a en leden - linra! 
....   i n,vi ....... . n...... . .... ,o,    ........ . o.

inči

Petra

Dijaki zasavskih srednjih šol smo se odločili, da ti napišemo 
pismo. Prosili bi te, da prineseš našim profesorjem nekaj novih 
stvari in lastnosti. Da ne hi ovinkarili ...

Profesorjem na Gimnaziji - ekonomski šoli dijaki želimo, da 
prineseš:

Prof. Vajdičevi prinesi prosim nekaj zdravja, da se bo vrnila v šolo 
in nas še naučila nekaj geografije.

Prof. Bojanu Pajku postavi v kabinet enega dobrega asistenta, ki mu 
bo pomagal pri vajah in popravljanju kontrolnih nalog.

Prof. Dušanu Grešaku prinesi kalkulator Casio z ekranom s tekočimi 
kristali, kot ga ima Borut. Tako bo lahko satu preverjal pravilnost 
grafov.

Prof. Silvi Kreže - Bizjakovi prinesi štedilnik za kuhanje kave s 
samodejnim časovnim vklopom. Takoji boš prihranil nekaj dragocenih 
minut njenega.

Prof. Ireni Berčon pa prinesi (še) eno lepo trenerko.
Prof. Janiju Pajku en dober kombi (Modro strelo), da nas bo lahko 

še kdaj peljal na lepše.
Prof. Miri Pernat (nova geografinja) en glasen megafon, dajo bomo 

lahko slišali, kadar razlaga.
Prof. Nasti Doberlet - Iiučalič pa prinesi "sodno kladivo", s katerim 

bo mirila "dvorano".
Prof. Holeškovi prinesi eno veliko vrečo bonbonov.
Prof. Leskovšku novo ribiško opremo.
Prof. Nives Šerbec prinesi nekaj novih sposobnih folkloristov in 

novo žepno redovalnico.
Prof. Jožetu Bcrnotu en nov Rcxpen kemični svinčnik (zlat).
Prof. Danijeli Čibej ponoven povratek med učitelje z najboljšimi 

učenci in najboljšim uspehom.
Prof. Majdi Majdič - Skrinar nekaj novih šal, saj smo sc starih že 

naveličali.
Prof. Marjetki Kafel eno mašno za kito.
Prof. Samu Šilcsu nosača za nošnjo težkih knjig o likovni in ostali 

umetnosti.
Prof. Marjanu Kozjeku računalnik Cray.
Prof. Zdenki Grilc malo več miru med poukom, saj nam drugače ne 

bo več pomagala pri reševanju obola. kalkulacij ...
Šolski knjižnici 15 izvodov drame Briljantni valček, da ne bo treba 

profesorjem slovenščine fotokopirati te knjige.
Knjižničarki pa prinesi en res dober fotokopirni stroj, ki se ne bo 

pokvaril ravno takrat, ko ga ravno potrebuješ.

Ravnateljici prof. Darki Lipičnik pa nekaj pridnih profesorjev in 
veliko potrpežljivosti in živcev za delo z nami.

Dijaki Srednje šole za elektrotehniko in gostinstvo v Zagorju te 
prosimo, da prineseš:

Prof. Jerneju Kalšku naročilnico za večjo količino preparata Gingcr 
za hitrejšo rast las.

Prof. Ivanu Pavliču videokaseto Beavis & Butthead in Orbit žvečilkc 
za boljši dah.

Prof. Liljani Keršnik za pričakovani naraščaj vijolično obleko z 
motivom Tom in Jerryja.

Prof. Aleksandru Kostanjšku novo trenirko, ki si jo že vrsto let želi 
dobiti od Dedka Mraza.

Prof. Leopoldu Povšctu nov zelen pulover in celoletno karto za v 
Mesečino.

Prof. Sonji Gutman Qucnty sixly.
Prof. Ireni Lesjak nove čevlje s primerno višino pet.
Prof. Kuharjevi Slovenski pravopis.
Prof. Jožefi Gabrič - Kolarič rezerviran sedež na redni avtobusni 

progi Zagorje - Trbovlje.
Prof. Nadi Odlazek Renault Safrane.
Prof. Silvu Lazniku eno novo kravato.
Prof. Hočevarjevi veliko mero dobrih živcev.

DijakiStrojne šole pa prosimo, da prineseš:
Prof. Avgustu Kostajnšku dva zavitka čaja Čang - šlang.
Prof. Marjetki Bizjak Džirlo prevajalnike, daj ih bo razdelila svojim 

učencem.
Prof. Robertu Halzerju in nam vsem prinesi telovadnico.
Prof. Beharič slovenski slovar.
Ravnatelju prof. Milanu Lavriču pa prinesi en dober avto.

Tvoji di(v)jaki

mm:



Kot veste, je telovadnica na Gimnaziji - ekonomski šoli 
največkrat prezasedena (že stokrat slišana zgodba) in prav zaradi 
tega dijaki tudi iščemo druge oblike rekreacije, ki niso vezane na 
našo telovadnico. Poleg plavanja, fitncssa in podobnih stvari sc 
nam j c dijakom 4.h razreda Gimnazije Trbovlje posvetilo nekaj 
drugega, še bolj odštckancga.

"Tovariš! Se bolj se bomo nadivjali in uživali, kot pri kakršnikoli 
drugi stvari." "Tudi izvedljivo!" se je glasil odgovor našega na 
vedno na vse pripravljenega prof esorja.

"Torej gremo v Babilon! Samotni? Ycs!!" Da, prav ste prebrali. 
Mogoče vam zveni malce čudno, ali pa celo nemogoče, saj šola 
in žuriranjc 
naj večkrat ne gresta 
skupaj... Ampak z 
malce pomoči 
našega profesorja 
za telovadbo Janija 
Pajka tudi to ni 
nemogoče. Ta izlet 
je bil tudi neke vrste 
nagrada za naš 
razred, saj smo na 
urah telovadbe 
skoraj vedno 100 
odstotno aktivni.

V ponedeljek je 
že vsa šola vedela, 
kam gremo.
Nekateri dijaki so
nas ustavljali in se zanimali za preverjenost svojih informacij.
Naš odgovor je bil pritrdilen. V torek smo vsi komaj čakali, da bo 
odzvonila 7. ura in bomo lahko odrinili. Tudi vest, da so na oglasni 
deski rezultati kontrolne naloge iz lizike nas ni potrla. Ko pa 
s(m)o videli rezultate, smo imeli se en razlog več za veselje. Pisali 
smo namreč zelo dobro.

Približno ob 8.00 je odšla ena, okrog 9.00 še druga skupina. Šli 
smo skoraj vsi razen najbolj zagrizenih učencev in še nekaterih z 
" zakonskimi" problemi. Tja smo odšli s sposojenim avtobusom 
in z Zeleno strelo, kombijem športnega društva Rudar. Vzušjc na 
avtobusu je bilo standardno - srednješolsko. Nekateri so sklenili 
svojo "žalost" kar utopiti. Vendar so bili izjeme in če sc nisi oziral 
nanje, je vožnja kar hitro minila..

V diskoteki smo se res nadivjali, naplesali in sc rešili nekaj 
cvenka. "Zanimiv in prijeten večer," je menila večina sošolcev. 
Nekaj pa jih je bilo prikrajšano za res dobro vzdušje v Babilonu, 
vendar po svoji krivdi.Izvedli smo tudi tekmovanje za najbolj 
natančnega košarkaša oz. košarkašico. Zmagalajc Katja Lipičnik.

Ura je bila že 3.00 in vsi zdelani smo se spravili v avtobuse in 
odpeljali v Trbovlje, kamor smo prispeli ob 5.30, drugi pa celo uro 
kasneje. Naslednji dan pa smo morali hiti v šoli že ob 10. zjutraj.
V sredo j e vsakdo lahko spoznal dijaka4.h po velikih podočnjakih 
ter po neprestanem zehanju. Kljub temu smo sc imeli super.

Petra Žagar

mm:

Na skoraj vseh srednjih šolah v Zasavju pripravljajo 
prednovoletne plese. Dijaki Srednje šole za elektrotehniko in 
gostinstvo v Zagorju so spet naj večji revež,i. Sami so poskušali 
pripraviti kakšen ples, vendar je bila akcija zgolj poskus brez 
uspeha. Tudi pri ravnatelju nismo našli dovolj razumevanja 
za pobožne želje - ples v telovadnici. Seveda hi bilo treba 
prireditev kriti z vstopnino, ki ne bi bila prevelika za dijake 
in s katero hi lahko krili stroške najemnine, saj telovadnica ni 
šolska. Zelje in poskusi dijako dijakov so bile sorazmerno 
velike, toda vse je padlo v vodo.

Poskušali so najti prostor drugje, toda bili so prepozni, kajti vse 
je že zasedeno. Prireditev so si zamislili približno takole: izvedli 
bi kakšno modno revijo, izbirali najlepšo in naj lepšega dijaka 
šole. Ampak ne, vse je padlo v vodo. Poleg tega pa šola ne poskrbi 
za nobeno drugo posebno dejavnost, kol na drugih srednjih šokih. 
Izgovor je največkrat prostorska stiska. Prostorje, le najti gaje 
treba. Če sc najde drugje, sc lahko najde tudi na tej šoli. Skoraj 
vsak popoldan je na šoli prost razred, v katerem bi sc lahko zbralo 
nekaj dijakov in ustanovilo kakšen krožek. Dijaki bodo pripravili 
tudi šolsko glasilo, zato sedaj iščejo nekoga, ki bi bil pripravljen 
to fotokopirati. Že vnaprej se zahvaljujejo fotokopimici TORI v 
Trbovljah za žrtvovane liste.

Za prednovoletni ples so dijaki že prosili Miklavža, vendar jih 
ni uslišal. Sedaj pa prosijo Dedka Mraza, dajim pomaga organizi
rati kakšno dejavnost na šoli in izdati šolski časopis. Morda pa 
bodo dijaki potem znali svoj prosti čas porabiti za kaj drugega 
namesto, da sc zbirajo po bližnjih lokalih!!!

Robert Bebar

Krvavičniki podobo na 
ogled postavijo in vam 

želijo mega 1994.

Uredniški odbor Krvavic (v resnici smo še lepši).
Foto: Jože Ranzinger jr.
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Leto se končuje. Prišel je čas, ko se delijo kolajne in blagajne, 
ko se določajo najlepši, najbolj dobri in najboljši, pa najgrši in 
najbolj hudobni. Sicer bi bolj pametno, da bi najboljše plačevali in 
najbolj lopovske zapirali tudi med letom, ker lahko oboji drugače do 
konca leta izhlapijo, vendar tako ni. In ker Redakcija jetrnic kot 
dobra firma spoštuje železne navade, smo tudi mi izbrali ta čas, da 
stehtamo naše bolj in manj redne goste, in nekoga počastimo s tem, 
da jih je prav on najbolj špilil (jetrnice, seveda) vže skoraj pokojnem.

Jetrnica leta (v dveh nadstropjih).

Jetrnika 93
Po več štetjih, nekaj rebalansih in 

renominacijah in revalorizacijah, se 
nam še vedno ni izšlo. Na zmagovalni 
stopnici sta se. kakorkoli smo 
obračali, ves čas prerivala Janez 
Drnovšek - Gable i n Matjaž Švagan 
- Čižck. Sicer je to lahko koristno za 
promocijo dvojine, še ene slovenske 
specialitete, vendar tudi moteče, saj 
jetrnice spadajo med tiste redke 
stvari, ki nimajo dveh koncev.

Tiste, ki bi v prihodnje želeli sesti 
na ta tron. seznanjamo z nekaj 
podobnostmi zmagovalcev. Oba sta 
dvojna predsednika, samska, lastnika

psov. poližiačana,...no. vsega ne gre 
izdati. Drugače lahko našo jetrarno 
zapremo in odpremo ljudsko kuhinjo.

Prva jakostna
Zmagovalcema sledi zasavski 

državni svetnik Sandi Češko - 
Čvekič. Letos so analitiki ugotovili, 
da je edini lovec v svetniškem zboru. 
Pa je imel fant pred leti krasno 
možnost, saj so ga metali ven iz 
lovske družine...

Ker je prostor omejen, število 
sodelujočih pa je bilo trimestno, se 
bomo v tem pregledu lahko omejili 
zgolj na prvo jakostno skupino. V 
njej najdemo nekaj znanihtandemov.

Telegrami
Redakcija je dobila ob proglasitvi jetrnikov leta dva telegra

ma. Enega je poslal slovenski premier dr. Janez Drnovšek, ki 
je zaželel vsem udeležencem kulinaričnega dogodka leta v 
Zasavju obilo kulinaričnih užitkov in uspešno leto 1994. Dr. 
Drnovšek je imel prav ta večer sprejem za diplomate. Pa drugič. 
Njegov del jetrnice so prisotni z veseljem pospravili.

Lanski zmagovalec Janez Lipec se tudi ni mogel udeležiti 
finala letošnje kollnijade. Je pa zapisal, da je bila lanska 
jetrnica dolga natanko 165 cm. Razdelil jo je devetim 
"izbrancem" in družini. Seveda tudi on želi Zasavcu, predvsem 
pa bralcem lepe božične praznike in uspešno novo leto.

Švagan je rezal na Izlakah jetrnico, Drnovšek ima 
raje torte.

Kulinarični dogodek leta, da te kap.

Leopold Grošelj - Samoprispevek 
in Stane Kirn - Formula sta
voditeljski par iz Hrastnika, tu sta 
trboveljska Franca. Franc Maj nardi
- Majski in Franc Heravs - Iskrica. 
Lilijani so vstopili z nekaj startne 
zamude, vendar voditelja sta tu: 
župan Mirko Kaplja - Kiko. šefa 
vlade pa je zamenjal njegov brat 
Franci Rokavec - Mlečni. Tuje tudi 
zagorski izvršnik Vladimir Kojnik
- Električar, ki mu je bolezen vzela 
kar nekaj dragocenega časa. saj bi 
drugače morda delal družbo županu 
povsem na vrhu.

V prvi jakostni skupini ne gre brez 
predstavnic ženskega spola. Naj višje 
se je namerila Staša Baloh Plahutnik
- Železna lady, ki je menda, tako 
pravijo v dobro obveščenih krogih, 
prav zaradi tega prišla v družbo 
državnih sekretarjev. Družbo ji dela 
evergreen prvakinja Marinka 
Draksler - Učiteljica.

Potem je tu močan direktorski lobi. 
Stane Gošte - Stanlcy je oh vseh

• menedžerskih lovorikah letos osvojil
• tudi najbolj zaželeno: postal je teniški

kralj zasavskih direktorjev. V elitni 
družbi je tudi veliki teniški poraženec 
Zdenko FTitz - Desetdin, pa rekord
er v odstopnih namerah Miran 
Kramberger - Iskrica in človek z 
najdaljšim toboganom Drago Butja
- Buc.

Še štirje prvokategorniki so nam 
ostali. Janez Širše - Siko. človek, ki 
je leto preživel nekje med turizmom, 
kontrašpijonažo, preiskovalnimi 
komisijami. igralnicami in 
informatiko. Miran Jerič - Visoko 
čelo. najbolj zasavski med poslanci, 
ki jih imamo trenutno na uporabo. In 
dva Zasavca: direktor Tomo 
Garantini - Lekarnar, ki bo na 
prošnjo dela sorodstva poslej redkeje 
naš gost. in urednik Marko Planinc
- Cvek, ki sije nesmrtnost zagotovil 
že pred to uvrstitvijo. Pred leti je 
Delovemu publikumu razložil, da so 
lovske šibre krivec za visoko 
vsebnost svinca v drobovini tukajšnje 
divjačine.

Redakcija jetrnic 
Foto: Tomo Brezovar
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In končno se je zgodilo. V Medijskih Toplicah, kjer so se zelo potrudili 
za dobro razpoloženje prisotnih, je Zasavc podelil letos najdaljšo in 
najbolj začinjeno jetrnico - jetrnico leta 1993. Ob sedmih se je v hotelu 
na Izlakah začela zbirati smetana zasavskega podjetništva, politike in 
tudi kulturniki niso manjkali. Ob prijetnem uvodnem klepetu je čas 
mineval kot bi trenil. Kmalu se je začelo zares. Duo Vedrina je pričel 
igrati, gostje so se preselili na kraj zaključnega prizorišča. Voditelja in 
povezovalca Maja Sevljak in Gorazd Mavretič sta med duhovitim 
povezovanjem napovedala prvi dogodek večera - finale tekmovanja za 
najmočnejšega Zasavca.

Najmočnejši 
Zasavc - Franc 

Vidergar
Štirje od šestih finalistov so se 

pomerili v držanju trilitrskega 
vrčkapolnegaUnionpiva. V stilu 
Jureta Koširja je zmagal z 
minimalno prednostjo ene 
sekunde Franc Vidrgar iz 
Kandrš pred Gorazdom 
Praprotnikom iz Litije. Ob 
zmagi se je zahvalil vsem za 
aplavz, češ "brez njega bi bila 
kakšna sekunda manj." Čas 
zmagovalca - minuta in 26 
sekund je lep dosežek, vendar 
sam Franc Vidrgar pravi, daje 
doma treniral in krigl držal celi 
dve minuti in deset sekund. 
Vendar je vmes zbolel, tako je 
bil njegov čas v finalu slabši, za 
zmago pa je zadostoval. Poleg 
obeh zgoraj omenjenih finalistov 
sta tudi ostala dva, Anton 
Zupanc in Peter Prunk dosegla 
lep rezultat. Finale je bilo vsem 
poplačano z zajetnim številom 
pločevink Union piva (novo leto

e Najmočnejši Zasavc •
je upokojenec. •

bo tako verjetno zelo mokro). 
Franc Vidrgar pa se bo leto dni 
lahko ponašal z naslovom 
najmočnejšega Zasavca.

Večer sc je nadaljeval ob 
glasbi, vsi prisotni pa smo 
nestrpno čakali na listo, zaradi 
česar smo se zbrali. Še nekaj 
skladbic in prišel je težko 
pričakovani (še posebej "talačni" 
smo ga težko pričakovali v

• Pozorno spremljanje tekmovanja. •

Najmočnejši štirje.

upanju, da bo zmagovalec delil 
svojo več metrov dolgo radost z 
nami) trenutek. Uvod v podelitev 
jclrnice leta je bila predstavitev 
prve jakostne skupine jetrnikov 
1993. Trenutek resnice ni bil več 
daleč. In jetrnico leta je ob 
odsotnosti sozmagovalcajancza 
Drnovška zasluženo dobil 
Matjaž. Švagan. Megaultra- 
g r o m o z a n s ko - 
enormno vel ikonek a j k i 1 s k o 
jetrnico, ki so jo naredili mesarji 
MIT Trbovlje, je zmagovalec 
prejel iz rok Toma Garantinija, 
ki nekoliko kasneje dokazal vsem 
prisotnim, daje boljši direktor in 
plesalec, kot pa govornik. Prva 
izjava Matjaža Svagana je bila: 
"Vsaj enkrat v tem letu se bom 
pošteno najedel," izjavi je takoj 
sledil smeh. Resno pa je mislil, 
ko j c dejal, da je s lo kulinarično

nagrado precej zadovoljen. 
Jetrnico je v veselje vseh 
prisotnih (še posebej lačnih) 
nesebično delil z prisotnimi. 
Marko Planinc, Polona 
Malovrh, Roman Rozina in še 
nekateri so že vedeli, zakaj sedijo 
za isto mizo z zmagovalcem. 
Držali so se starega gesla - kjer je 
zmagoval ec, je tudi jetmicablizu. 
V otvoritvenem plesu je Matjaž 
Švagan prekrižal noge z 
voditeljico Majo Sevljak tako 
spretno, da je nemara to 
spodbudilo veliko rajanje ob 
zaključku te prijetne in družabne 
prireditve. Redakcijajetmic (vsaj 
tako se mi je zdelo) se je z 
velikim veseljem pridru žila temu 
raj zrnju v vseh pogledih.

Jure Nagode 
Foto: Tomo Brezovar

Pete so srbele.
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Mali oglasi v Zasavcu bodo še naprej zastonj. Izpolniti morate le priloženo 

I naročilnico in jo poslati na naslov Uredništva Zasavca, Cesta zmage 33, 61410 I 
Zagorje ob Savi. Objavili bomo le male oglase (največ 20 vrst), kjer bo napisan 

| točen naslov pošiljatelja. Omrežno skupino pišemo takrat, ko je ponudnik iz I 
druge omrežne skupine, ne iz 0601.

najamete stanovanje, hišo, 
gradbeno parcelo, poslovni 
prostor? Obrnite se na nas! Z 
veseljem vam bomo 
pomagali! Nudimo tudi 
ugodne kredite in leasinge. 
CIC, d.o.o., Ul. I. junija 7,

OSTALO

a\/TrM\/inmi i in
STANOVANJA in 

PARCELE
Urejen dovoz, sončna lega, elektrika 
telefon. Tel.: 81-484, do 19. ure.

M V 1 VIVIUDILI in
DELI

ZAMENJAM ali PRODAM PRODAM 126 p., letnik
PRODAM zidano garažo na 

tereziji. Tel.: 24-498.
PRODAM v Čečah pašnik velikost 

4.103 m2 in garažo s parcelo, garaža 
21 m2, parcela 108 m2. Tel.: 44-458.

PRODAM zidano garažo na 
Partizanski cesti. Tel.: 21-848 do 8. 
ure in od 20. ure naprej.

MENJAM ali najamem stanovanje 
v Trbovljah. Tel.: 22-203 po 20. uri.

PRODAM parcele za hišo, vikend 
ali sadovnjak, v naselju Suhadol, p. 
Zidani most. Cena m2 0,5 - 5 DEM.

kmetijo 23 ha (17 gozd), gospodarsko 
poslopje in kozolec, hiša je potrebna 
adaptacije, ob regionalni cesti Zidani 
most - Hrastnik, v naselju Suhadol, 
za trisobno ali dvosobno stanovanje, 
relacija: Radeče, Rimske Toplice, 
Laško, Hrastnik, Trbovlje, Zagorje. 
Tel.: 81-484, do 19. ure.

V CENTRU Trbovelj oddam v 
najem lokal 42 m2 za trgovinsko 
dejavnost. Informacije na tel.: 061/ 
872-155.

ALI kupujete, prodajate, oddajate.

NAGRADE za naročnike
ZASAVCA

I ■ NAGRADA:
Pilot žarometi, zračni filter, oljni filter, svečke, 
brisalci iz programa BOSCH, olje 
VALVOLINE 41, za tip avtomobila, ki ga ima 
izžrebanec.

2. NAGRADA:
Video igra GAME BOY.

3. NAGRADA:
Vrednostni bon v višini 15.000 SIT.

4. NAGRADA:
Prenosni radiokasetofon 
PANASONIC RX-FT 510.

5. NAGRADA:
Električna pečica DE LONGI

6. NAGRADA:
Vrednostni bon v višini 7.500 SIT.

trgovina

Ci D iC. C^avtotehna
Vodenska c.28, TRBOVLJE; tel.:0601/21 481, fax.0601/21 301

D/RILO IM BOUTIQU6 
ZMT/4RM/4 CGLJG

Kešetova 13, TRBOVLJE; tel./fax.0601/21 301

Cič2i§^>L] trgovina
Tel./fax:0601/71 827

STORITVE: polaganje, brušenje, lakiranje parleta 
TRGOVINA: prodaja talnik oblog, vse vrste lepil in lakov, 
zavese, dekorativno blago

AIDIO & VIDEO TRGOVINA 
Prešernova 37, Z A G O It J E 

Tel.: 0601/61 S 7 5

BD centromerkur
trgovsko podjetje 
d. d. Ijubljana 
blagovnica litija
Valvazorjev trg 25

1» kmetijsko zadrugo 
"" izloke, ...... _____

Izloke 40, 61411 Izloke; tel.: 0601/73 634

1990, garažiran,
nckaramboliran, prvi lastnik. 
Tel.: 24-425.

PRODAM R4-4TL, letnik 
12/87, registriran do 
12.11.94.Naslov: Jože
Klopčar, Kovinarsko naselje 
1, Trbovlje.

PRODAM Hondo 1.5, 
hatchback, letnik 1990, 
prevoženih 37.000 km. Tel.: 
063/32-372.

PRODAM Fiat P126, 
letnik 3/1988, lepo ohranjen, 
krem barve, cena ugodna. 
Tel.: 77-296.

PRODAM karto za premog 
3600 kg, cena 33.000 tolarjev. 
Tel.: 27-069.

ZA samo 10.000 tolarjev 
prodam sedežno garnituro, rjavi 
žamet (kavč, dva fotelja). Tel.: 
21-613.

PRODAM pretočni bojlcr 
PGV. Tel.: 25-926.

PRODAM otroško posteljico 
z jogijem. Tel.: 43-476, po 15. 
uri.

PRODAM Commodorc 64, 
star leto in pol, ter dobro 
ohranjen monitor ter yostik. 
Tel.: 61-758.

PRODAM otroško kolo - 
BMX (za starost 7 let) in 
hodalico. Tel.: 21-272.

PRODAM polovico krave in 
8 tednov stare pujske. Tel.: 063/ 
726-578.

PRODAM kamin peč, cena 
8.000 tolarjev. Tel.: 44-458.

NAROČILNICA®^® |
ZASAVC, Cesta zmage 33, Zagorje ob Savi 

tel/fax:0601/61 013

Naročam časopis ZASAVC
Ime in priimek ...............................................................................

kraj ........................................... poštna št...........................
I

ulica telefon

datum......................................... podpis...................

NAROČNINO BOM PLAČEVAL:
sproti, trimesečno, polletno (ustrezno obkroži)



VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN 

SREČNO NOVO LETO 19% 

VAM ŽELI ImM

Zasavc in Turistična agencija Svarog
pripravljata zanimiv prednovoletni izlet z ogledom živih 

jaslic v Postonjski jami. Predstava traja celo uro. opremljena je 
z glasbo, posebna paša za oči pa so svetlobni efekti. Poleg 
ogleda jaslic vam ponujamo še čudovit izlet v zahodni del 
Slovenije. Pa še čez mejo bomo pokukali.

Potek izleta:
Pot nas bo vodila mimo Ljubljane, Postojne do Nove 

Gorice, kamor bomo prispeli okrog 9.00 ure. Tu si bomo 
vzeli čas (2.30 ure) za nakupe v Stari Gorici. Za tiste, ki pa 
ne bodo prestopili meje,bomo organizirali ogled cerkve Sv. 
Gora nad Novo Gorico, če pa je kdo za "hazard",si bo lahko 
ogledal največjo Hitovo igralnico Perla. Ob 11.30 zbor, 
odpeljali se bomo do prijetnega gostinskega lokala, kjer nas 
čaka primorska pašta. Pot bomo nadaljevali do 
zgodovinskega mesteca Štanjel. Bolj podrobno smo ga 
predstavili v prejšnji številki.

Od tu nas bo pol vodila naravnost v Postojnsko jamo na ogled 
jaslic ob 17.00 uri.

V svetovno znani Postonjski jami so v čudežni svet 
podzemskih dvoran postavili izvirno inačico jaslic. Jaslice

- ta poklon božični noči - je hip, čarni mik, ki zastane v 
prisotnosti gledalca, kakor ga je zmožen sprejeti sam. 
Podoba dogodka, ki ga "vsiljivo" ponudijo, mora ustvariti 
nešteto podob, ki ostajajo večna skrivnost lepote.

Poogledu pa bomo -.nadaljevali vožnjo po stari cesti Postojna
- Ljubljana, kjer sc bomo še ustavili v prijetni domači gostilni 
za večerjo. Prihodnjič več o Postonjski jami in jaslicah.

Cena izleta: 4.785 SIT (s kuponom Zasavca na 
zadnji strani prihranite 478.50 SIT - 10 odstotkov je popusta). 
V ceno je vključen avtobusni prevoz, malica, večerja, vodenje 
izleta in vsi ogledi.

Odhod (28. december 1993):
Hrastnik: 5.40 pri blagovnici Mercator 
Trbovlje: 5.50 Rudniški gasilski dom 
Zagorje: 6.10 avtobusna postaja 
Kisovec: 6.15 pri Ajdi



OBČINA
ZAGORJE OB SAVI

Občanom Zagorja 
našim sosedom in prijateljem 
želiva vesele božične praznike 

in srečno novo leto 1994.

Predsednik Izvršnega sveta: Predsednik skupščine občine:

Vladimir KOJNIK Matjaž ŠVAGAN

SkupŠČiNA obČSNE 
HRASTNIk

V Letu, ki pRilnAjA,
ŽElilMO obČANOM HRASTNil<A TER VSEM ZASAVCEM

VEliko oseBne sreče ter poslovNih uspEhov.
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Skupščina občine 
Trbovlje

Zasavcem, posebno pa občanom Trbovelj, 
želimo prijetne praznike in vse najlepše 

v letu 1994.

Skupščina, Izvršni svet in upravni organi občine Trbovlje

F

Skupščina občine 
Litija
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Skupščina občine Litija in Izvršni svet



PAKETNO AVTOMOBILSKO ZAVAROVANJE

STE POMISLILI,
DA LAHKO SVOJ AVTO 
POŠKODUJETE 
TUDI NA POTI V
ZAVAROVALNICO?
Mi smo! Zato ga pridemo 
zavarovat tudi na vaš dom

Poleg tega pa ponuja paketno zavarovanje 

še naslednje prednosti:

Sami se boste odločili o vsebini vašega paketa; 
kasko zavarovanje je v paketu 20 odstotkov cenejše;
10-odstotni popust za vsa ostala zavarovanja v paketu; 
popust za takojšnje plačilo;
možnost obročnega brezobrestnega odplačevanja;
pri kraji ali uničenju avtomobila vam povrnemo denar za nakup novega; 
v primeru poškodbe vašega avtomobila vam krijemo stroške najema drugega vozila; 
zavarovanje pravne zaščite vam krije morebitne stroške odvetnikov in sodnega postopka; 
turistično zavarovanje za potovanja v prostem času;
Triglavov bonus - nagrado za vaše preudarno ravnanje v prometu;
dodatni popust za zvestobo Zavarovalnici Triglav;
enake pogoje zavarovanja za posameznike kot za podjetja. ig;

zavarovalnica triglav d.d.

Končno popolno in sodobno zavarovanje !



Konkurenčne cene, bogata 
izbira in prijazna postrežba 

v samopostrežni
trgovini z mešanim blagom

61420 Trbovlje, Šuštarjeva 42 
lil tel: (0601) 24 350

Vsem bralcem Zasavca ter našim kupcem 
želimo vesele Božične praznike 

ter veliko sreče v letu 1994.

nakupi v decembru, v trgovinah

kmetijsko zadrugo
Izlake, z.o.o.

Izlake 40, 61411 Izlake; tel.: 0601/73 634

VAS NAGRAJUJEJO

KRKO? PREPROSTO!
Sodeljujte v nagradni igri s kuponom, 

ki ga dobite v naših trgovinah 
KZ Izlake z.o.o., 

ob nakupu nad 1.000,00 SIT.
VEČJI IN VEČKRATNI NAKUP = 

VEČ KUPONOV = 
VEČJA MOŽNOST DOBITKA!!

Čaka vas 100 lepih nagrad:
- pralni stroj - friteza
- sesalec - 25 kavnih mlinov
- multipraktik - 70 X lkg kave
- salamoreznica

Žrebanje bo 06.01.1994 
v prisotnosti komisije. 

Rezultati bodo pisno objavljeni 
v vseh naših trgovinah.

kmetijsko zadrugo izloke,

M1NIMARK1T ALENKA
C. VDV brigade 32, 61431 DOL PRI HRASTNIKU 

tel.: 0601/42 524
za praznične dni bogata izbira vseh vrst

BUTELJČNIH VIN IN LIKERJEV
- BUTON 382,00
- MINISTER GREGOR 461.00
- REMIT 500,00
- GRAJSKI BISER 364,00
- NAMIZNO BELO VINO 110,00
- RIŽ 4/1 340,00
- WC ROLICE 6/1 130,00

Pri gotovinskem plačilu nad 2.5000 SIT 
5% POPUSTA.

VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN SREČNO NOVO LETO 1994 
VAM ŽEL! MINIMARKET ALENKA.

.................ISSp 1 ' j

Pokličite nas lahko po telefonu 061 881 411 ali pa nas osebno
^ obiščete Prepričam smo, da vasi ne bomo razočarali. ■' J

................ ....-.-.-.v,.,,,,,,,,,,.......-----------......---------------------

IZDELOVANJE IN PRODAJA MODNIH DODATKOV |

61420 TRBOVLJE, TRG FRANCA FAKINA 1

BIŽUTERIJA UVOZ IZ ITALIJE, USNJENA GALANTERIJA, 
DARILA ZA PRAZNIKE

Delovni čas: od 9h - 12h, 16h - 19h; sobota: 8h - 12h.



CEMENTARNA TRBOVLJE

Vsem Zasavcem, poslovnim partnerjem 
in bralcem ZASAVCA,

Želimo blagoslovljene Božične praznike 
in srečno novo leto 1994.

Kolektiv CEMENTARNE TRBOVLJE

podjetje za projektiranje 
in inženiring

beton projekt
zagorje ob savi do.o

telefon: 0601/ 62 - 096, 64 - 308 
telefax: 0601/ 61 - 354

• Izdelujemo vse vrste projektne 
dokumentacije za individualne 
naročnike in podjetja, vključno 
z dokumentacijo za legalizacije 
črnih gradenj in pridobitvijo vseh 
potrebnih soglasij.

• Nudimo vam tudi kompleten 
inženiring in izvajanje nadzora 
v vseh fazah gradnje.

Poslovnim partnerjem in vsem 
bralcem Zasavca želimo vesel 
Božič ter srečno in uspešno 

Novo leto 1994!

TOVARNA POHIŠTVA TRBOVLJE p.o.

SAVINJSKA C. 31, TRBOVLJE 

Telefon: 0601 21 145. 24 052, 21 392.

PISARNIŠKO POHIŠTVO, 

SAMSKE SOBE, 

HOTELSKA OPREMA 

IN DELA PO NAROČILU.

Pokličete nas na telefon:
21 145, 24 052

SKUPAJ BOMO NAŠLI REŠITEV.



EmDSBmB MALGAJ
T ...T- .J 1=

&
MMD5E3U0S MALGAJ
t .,,**.•»-«*....*Z> -yc*' l a e

V
RENAULT /7\ :

Krediti pri SKB banki 
(za nova in rabljena vozila)

3 leta, obresti SAMO 16%+R, Leasing
W

RENAULT
SAMO DO KONCA LETA

SO RENAULTI CENEJŠI ZA 10%!!

RABLJENA VOZILA:

- DAIHATSU APPLAUSE 1 6X 90 42.000 km 1.161.300 SIT
CUO RT 1.4 1/91 51.500. km 1.249.332 SIT-

- OPEL OMEGA CD 2.0i 9/89 102.700 km 1.426.950 SIT (dod.opr.)
■ R-5 SL 1/88 73.600 km 639.650 SIT
- R-19TS 89 69.000 km 13.500 DEM
- YUGO/45 7/91 348.285 SIT
- R-5 5V &'90 34.000 km 750:750 SIT
• CUO RT 1.4 6/91 29.500km 1.282:575 SIT
- ŠKODA FAVORIT 331 24.000 km 584.850 SIT nV'*'
• 5 S carrpus'5V 34.000 km 747.600 SIT uipN
- R 5 plusVSV 11/91.23.800 km 838:131 SIT
LEGENDA: * DODATNA OPREMA

VOZILA NA ZALOGI:

Srečno novo leto 

in prijetno praznovanje 

vam želi

Avtoservis MALGAJ

Prodaja: «»„24-031. serns: 0601,21-025

Kisovec, Naselje na šahtu 31, tel.: 0601/71 427, tel.fax. 71 827 
Litija, Ljubljanska cesta 9, tel.: 061/881 338

- GOTOVINSKI POPUST:
pri nakupu nad 5.000 SIT 5% POPUSTA 
pri nakupu nad 10.000 SIT 10% POPUSTA 
pri nakupu nad 20.000 SIT 15% POPUSTA

- itisoni širine 2 in 4m, tekači raznih 
širin in vzorcev

- topli podi širine 2, 3 in 4 m
- karnise vseh vrst

NOVO izdelovanje aluminij,karnis, 
dolžina in barva po VAŠI ŽELJI

- barve akril, jupol, barve zaves in kovino
- robimo itisone, tekače in razne 

preproge po ŽELJI
- polaganje, brušenje in lakiranje parketa, 

plute in ostalih lesenih podov
- polaganje itisona ter PVC podov
- pestra paleta tekstilnega blaga 

meterskega in dekorativnega blaga

VABI VAS trgovina v Kisovcu in Litiji.

Vsak dan od 700 do 1900, ob sobotah 700 do 13”

ki
TKI Hrastnik

TKI IIrm mik p. o.
7m Smt> 6, 6l4i@ Hrastnik 
Slovenij« ...

CENJENI KUPCI!
Vabimo vas, da nas obiščete v naši 
novi industrijski prodajalni na Dolu, 
kjer vam poleg naših proizvodov:

- Kozmetika
- Čistila
- Pralni praški
- Umetna gnojila

nudimo tudi lenska, moška in otroška 
oblačila, porcelan, volno in še kaj ... 
vse to po konkurenčnih cenah in z 
možnostjo plačila na 2 oziroma 3 čeke.

Našim kupcem ter poslovnim partnerjem 
želimo vesel Božič in uspešno novo leto, 

ki prihaja.

■Ali

1

HMMWWWK



■» kmetijsko zcidrugci 1 
i™l ' izlcike, z.o.o.

poslovalnico AA€D€A
Izlake 40, 61411 Izlake; tel.: 0601/73 634

5
1

V poslovalnici MEDEA na Izlakah imamo 
bogato izbiro moške, ženske in otroške obutve 

po ugodnih cenah.

- otroški copati (zimski) od 571 SIT dalje
- ženski copati od 616 SIT dalje
- moški copati od 607 SIT dalje
- otroški podloženi škornji
od št. 18 dalje od 1.844 SIT dalje

- smučarski čevlji ALPINA
- salonarji od 2.231 SIT dalje

MODNI DODATKI - BIŽUTERIJA 
PO UGODNIH CENAH!!

Nudimo vam možnost plačila na čeke:
> nad 3.000 SIT na dva čeka
> nad 5.000 SIT na tri čeke
> nad 8.000 SIT na štiri čeke

Odpiralni čas: od 8.00 do 19.00 ure, 
ob sobotah od 8.00 do 12.00 ure.

I
Tel.: 0601/73 696 

VABLJENI!

KONKURENČNE CENE, 
BOGATA IN PRIJAZNA PONUDBA V

trgovini ELEKTROELEMENT d.d. na mah 
TEL/FAX 0601 74 084

* kompletne elektroinstalacije za hišo 
in obrtno dejavnost

* bela tehnika, akustika, drobni 
gospodinjski aparati, dekorativna svetila

* široka izbira telefonskih aparatov
* hobby stroj Mio Standard Osijek 

158.000 SIT
* glasbeni stolpi od 15.000 SIT dalje
* šivalni stroji od 28.000 SIT dalje
* likalniki od 2.200 dalje
* pralni stroji od 43.000 dalje
* klinker tlakovec po 930 SIT/m2
* električni bojlerji od 5.800 SIT dalje
* umetne novoletne jelke po 9.400 SIT
* peči na petrolej 47.000 SIT

Odprto: od ponedeljka do petka od 8. do 18.00, 
sobota od 8. do 12.ure.

O 5% popust pri nakupu izdelkov iz proizvodnega programa |
I 2j ETI ELEKTROELEMENT v mesecu decembru. Popust velja j
| za nakup nad 1.000 tolarjev.

Z \

TRGOVINA NA DROBNO

SONČEK
Naselje Aleša Kaplje 12 
HRASTNIK (bivši samski dom)

- pletenine ALMIRA znižane do 35%
- trenerke, bunde za najmlajše 

(dinozavri) od 2.590 SIT
- copati 600 SIT

Delovni čas: pon. - pet. od 8 - 12, od 16 - 19 
sobota 8 -12. ure

Vabimo vas tudi v trgovino

market SONČEK
Gimnazijska 12, TRBOVLJE

PREDPRAZNIČNA
AKCIJA

Delovni čas: pon. - pet. NON-STOP ocl 7-19. URE, 
sobota in prazniki 8 - 12. ure

x_______________________________________________________ y



M6DIJSK« TOPLIC« d.d.

V HOTCLU MCDIJSKC TOPLIC«
na Izlakah vam nudimo:

M6DIJSK« TOPLIC« d.d.
turistično in gostinsko podjetje 
Zagorje ob Sovi 
Kidričevo 4-a 
61410 ZAGORJE
Tel.: 0601/64 037 

64 044 
Fox: 0601/61 545

* veselo silvestrovanje z ansamblom 
RINGE LŠPIl iz Ljubljane in novoletnim 
disco-klubom v baru

* še bolj veselo potrjenko 1. januarja 
1994 z duom HIP-HOP iz Hrastnika

V RESTAVRACIJI MARCIA
v Kisovcu vam nudimo:

* veselo silvestrovanje z duom HIP-HOP 
iz Hrastnika

* bogato kul inarično ponudbo za 
različne priložnosti

bogat izbor jedi po naročilu

* organizacijo seminarske dejavnosti

* pripravo različnih svečanih kosil in 
večerij

* kopanje v termalnem bazenu

* masaže, sauno ... in še kaj!

Tel.: 0601/74 117; Fox: 0601/74 044

Vsem bralcem želimo 
v letu 1994 veliko zdravja, 
uspehov in osebne sreče.

vaše druženje z nami pa ob tej priložnosti 
nagrajujemo z darilnim kuponom, ki ga 
lahko izkoristite do 31. januarja 1994, 
ob koriščenju naših storitev, ki presegajo 
vrednost 3.000 tolarjev.
(razen v primeru silvestrovanja).

* pripravo poročnih kosil in večerij

* praznovanje različnih jubilejev 
in obletnic

* poslovna srečanja ob izbrani hrani 
in pijači

Tel.: 0601/71 103

za koriščenje storitev v 
HOTCLU MCDIJSKC TOPLICE 

in v
RESTAVRACIJI MARCIA



Bralkam in brakam Zasavca 
žalimo srača, zdravja in zadovoljstva v latu 1994.

ZDRUŽENA LISTA 
Socialnih demokratov 

Zagorje ob Savi

SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA

Podružnica TRBOVLJE

Usem občanom TRBOUELJ 
posebno še članom 

ljudske stranke 
želimo vesel Božič 

m srečno uspehov polno 
novo leto M

Trg revolucije 6, TRBOVLJE

CENJENE GOSTE VABIMO NA NAKUP V MARKET.

POSEBNA PONUDBA:
VRANSKI KRUH, DOMAČE KOLINE.

V KAVA BARU VAS BOMO POSTREGLI 
Z ODLIČNO KAVO EISNER.

»II ■'........... .. TRGOVINA NADROBNO .J*"

lehnos <06^
PROGRAM TRGOVINE:

- BELA TEHNIKA - MALI GOSPODINJSKI APARATI - AKUSTIKA - PLASTIKA 
I - POSODA - ROČNO ORODJE - VIJAKI - OKOVJE

I PHILIPS, SANVO, PANASONIC, PIONEER. SONY, KOCCHIN, BRAUN, PREMAR,
8 DR. OETKER, AETERNUM, CURVER, LEIFHEIT, CANDY, SIEMENS, BOSCH,
| SAMSUNG, GOLDSTAR, DAEVVOO, KAWAI. CASIO, NARDI, OCEAN.V ....... J

Programi za voden je poslovan ja

Vsem kupcem in poslovnim partnerjem
rz Materialno

želimo vesele božične praznike in 
srečno novo leto j

Pocodbe

Podjetje za svetovanje, Inženiring 
In trgovinsko posredovanje 

Cesta 20JullJa 2c. 61410 ZagorJe 
Telefon/fax: 0601 61 611 

0601 64 611

. . LSaldakonti
Fakturiranje

Z
SALLiiT”



VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN 
SREČNO NOVO LETO 1994 

ŽEU VSEM POSLOVNIM PARTNERJEM 
IN BRALCEM ZASAVCA

GIF GRADBENA MEHANIZACIJA d.0.0.
ZAGORJE, Kisovec

Hkrati vam nudi po ugodnih cenah kvalitetno in 
hitro opravljanje naslednje storitve:

- prevozi vseh vrst tovorov
- organizacijo in izvedbo vseh prevozov izrednih tovorov
- prevoze manjših skupin ljudi
- prevoze betonov z avtomešalci
- vgradnja vseh vrst betonov
- montaža in pretovori z avtodvigalom 32 t
- vse vrste strojnih uslug, bagri, buldožerji, 

rovokopači, valjerji, kompresorji: izkopi, 
rušitve, melioracije, cestna in 
komunalna in fr as truktura, zunanje ureditve 
do priprave za as falt ali tlakovce.

Vse nadaljne informacije dobite na sedežu 
podjetja v Kisovcu, Borovniško naselje 7 

ali po telefonu 0601/71 422, fax 0601/71 324.
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Mercator
Splošno trgovsko podjetje Hrastnik, d.o.o. 
HRASTNIK, TRG FRANCA KOZARJA 1

Od 21.12.93 dalje vam MERCATOR STR HRASTNIK, 
blagovnica etaža II. nudi celoten program

NOVO! OPEL, DAIHATSU
S-

OPEL

DAIHATSU

CORSA, ASTRA, VECTRA, CALIBRA, OMEGA 
in
HIJET KOMBI ter PICK UP izvedenka, primeren za obrtnike 
in družbe

Vse informacije dobite v BLAGOVNICI ETAŽA II. 
MERCATOR STR HRASTNIK.

SE PRIPOROČA M STR HRASTNIK

KAMNOLOM BOROVNIK 
KISOVEC, d.o.o.

Grajska 2, 61410 Zagorje 
tel.: 0601-61-100 

prodaja int. 250, servis int. 282

VSEM POSLOVNIM PARTNERJEM 

ŽELIMO SREČNO 

IN VESELO 

NOVO LET01994

£ & icc&

RESTAVRACIJA IN NOČNI BAR

ODPRT )E NOV GOSTINSKI LOKAL V HRASTNIKU, 
C. 1. MA|A 68 (stara občina)

'4 (}t(A Vas Vljudno Vabi
na Božično in predsilvestrsko 

praznovanje.

SAaZČe 4 (2lu& ‘Vatu- feli frUjttnc
fisuv$*u&e- in ten u&freduo-

frodčoeuto- S^aAe’4 leto-.

REZERVACIJE, OZ. POTRDILA SPREJEMAMO 
VSAK DAN NA TEL.: 0601/43 211 int 2.

V PRIČAKOVANJU VAŠEGA OBISKA 
SE ZAHVALJUJEMO.

o CE 

X
HR.

TRB.

OBRATOVALNI ČAS: 
med tednom:20h - 02h, petek, sobota: 20h - 

TOREK ZAPRTO
04h,



tpl-

MHz

Vsak dan 
PROGRAM MAJ 

na Radiu Trbovlje 
od ponedeljka do petka od 6h • I9h; 

sobota, nedelja, prazniki od 8h - I9h.

teV.060A/1^358

26 333
taX..060A/26 228

OB NOVEM LETU OD Z5.1Z.93 DO 01.01.94 
PA ŠE VEČERNI PROGRAM OD I9h - Z4h.

SREČNO IN USPEŠ NO NOVO LET07994 VRZELI 
RADIO TRBOVLJE

,H« A UHO T««pvixt
. . is < <•. 1:7?: z z r*

ZLATAR ZLATAR

MEŠIČEK JOŽE
UL. 1. JUNIJA 11,61420 TRBOVLJE, Telefon (0601)21 159

NUDIMO:

ij

- zlat in srebrn nakit
- popravila zlatega in srebrnega nakita

- zamenjava ali predelava starega nakita

'O! MLu.,..

mesni ca-delikatesa

ferdi
POSLOVALNICA TRBOVLJE 
Ulica 1. junija 1

POSLOVALNICA ZAGORJE 
Kidričeva 15, 
tel.: 0601/61 344

SE PRIPOROČAMO!



Celje - skladišče

D-Per
6/1993

5000006276,45

/O Banka Zasavje u.a
n'v

COBISS o

■I

Trbovlje

Ljubljanska banka - Banka Zasavje d.d., Trbovlje

Banka Zasavje

želi vsem VARČEVALCEM in OBČANOM ZASAVJA
prijetne praznike 

in srečno novo leto
1994.

£P> Banka Zasavje d.d.,

BANKA ZASAVJE d.d. Trbovlje - 
banka, ki dela z ljudmi za ljudi j


